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��ح ا�تان ز�جانروز��

 بازرس کل استان زنجان با اشاره به اقدامات خوب انجام شده 
در بحث جلوگیری از تضییع حقوق بیت المال، گفت: در سال 
۱۴۰۳ نزدیک به ۹۷۳ میلیارد تومان از تضییع حقوق بیت المال 
جلوگیری کردیم. سجاد ده ده  جانی، بازرس کل استان زنجان، 

به تشریح عملکرد سازمان بازرسی...

 رئیس اتحادیه صادرکنندگان زنجان با اشاره به تصمیمات و 
دستورالعمل های غیرمنطقی بانک مرکزی و ایجاد اخلال در 
حوزه صادرات گفت: مشکلات صادرات به قوانین بانک مرکزی 

مربوط است. منصور علمی فرد درباره...

مشکلات صادرات به قوانین
 بانک مرکزی مربوط است

جلوگیری از تضییع ۹۷۳ میلیارد 
تومان حقوق بیت المال در زنجان

آیا اظهاراتی مانند ترور ترامپ، می تواند کمک و پشتوانه ای در دیپلماسی محسوب شود؟

تصمیم نظام درباره مذاکره با آمریکا به روایت علی مطهری
مذاکره خردمندانه را پیش رو خواهیم داشت

سال بیست وچهارم- شماره سال بیست وچهارم- شماره ۲۸۲5۲۸۲5                                                       تک شماره  -                                                        تک شماره  - ۸۰۰۰۸۰۰۰ تومان تومان

خبرآنلاین/ علی مطهری گفت: دولت باید راه مذاکره را 
ادامه بدهد و ان شاء الله  که به نتیجه خواهد رسید؛ فکر 
می کنم که کاری از دست مخالفان مذاکره بر نمی آید 
و نمی توانند مانع تراشی کنند. زیرا تصمیم مذاکره غیر 

مستقیم، تصمیم نظام و خواسته مردم است.
کل  ستاد  رئیس  باقری،  محمد  سرلشکر  شنبه  روز 
نیروهای مسلح در سخنانی از پاسخ رهبر انقلاب به 
نامه ترامپ گفت؛ »پاسخی که در آن سه محور مهم 
گنجانده شده بود؛ اول آنکه »ما آغازگر جنگ نیستیم؛ 
به  داد؛  خواهیم  پاسخ  قوا  تمام  با  را  تهدید  هرگونه 
به  مربوط  دوم  هستیم«؛  منطقه  در  آرامش  دنبال 
مساله هسته ای بود؛ »در مسئله ی هسته ای به دنبال 
را  خودمان  ملت  نیازهای  و  نیستیم  هسته ای  سلاح 
در هسته ای دنبال می کنیم«؛ و مورد سوم که دو تای 
قبلی را متاثر از خود می کند، مذاکرات میان ایران و 
آمریکا بود: »مذاکره مستقیم نخواهیم کرد، اما مذاکره 
غیرمستقیم ایرادی ندارد، چراکه ایران راه را نمی بندد 
و راه مذاکره غیرمستقیم را باز می گذارد تا اگر صادقانه 

حرکت کنید بشود مذاکره کرد.«  
دولت  سوی  از  مذاکرات،  درباره  موضعی  چنین 
چهاردهم هم مطرح می شود و آنان هم بر مذاکرات 
غیر مستقیم تاکید دارند. آنچنان که عباس عراقچی 
بین دو  از شروع مذاکرات غیرمستقیم  قبل  ساعاتی 

کشور در عمان از روز شنبه خبر داد.
اما در مقابل برخی از مخالفان مذاکره اظهارات تندی 
را مطرح کردند که با مخالفت های زیادی همراه شده 
است. مانند حسین شریعتمداری، مدیر مسئول روزنامه 

کیهان که از طرح ترور دونالد ترامپ سخن گفت. 
پیشین  رئیس  نایب  مطهری،  علی  میان،  این  در 
مجلس و فعال سیاسی، در گفت وگویی با خبرگزاری 
خبرآنلاین، درباره اظهارات مخالفان مذاکره با آمریکا 
بیان کرد:»می خواهند به دنیا نشان بدهند که در ایران 
افرادی هستند که درخواست های خیلی بالاتری دارند. 
برای  نوع پشتوانه  اقدامات خودشان را یک  در واقع، 
ایران  ما در  بگویند  دانند و می خواهند  مذاکره می 
خواسته های  که  داریم  رفتارهایی  و  ها  گروه  چنین 
بالایی دارند. البته، این موضوع می تواند در پشرفت 

مذاکرات موثر باشد.«
او با اشاره به اظهارات سرلشکر باقری گفت: »معلوم شد 
که تصمیم نظام بوده و کل نظام خواستار رفع تحریم 
ها است. در این موضوع دولت و همه نهادهای حکومتی 

هم صدا و متحد هستند. «
مشروح گفت وگوی علی مطهری، نماینده ادوار مجلس 

و فعال سیاسی را در ادامه می خوانید؛
 آقای مطهری! این روزها بحث مذاکرات غیر مستقیم 
ایران و آمریکا مطرح شده است؛ نظر شما چیست و 
آیا با پالس هایی که داده می شود می توان به سمت 

مذاکرات مستقیم رفت؟
خواهد  موثرتر  و  بهتر  مستقیم  مذاکرات  من  نظر  از 
بود؛ الآن که تصمیم نظام بر مذاکرات غیر مستقیم 
غیر  مذاکرات  بر  ایران  کرد.  نخواهیم  دخالتی  است، 
مستقیم تاکید دارد و آمریکا باید پاسخ خود را بدهد. 
طبق اخباری که ما شنیده ایم، آمریکایی ها مذاکرات 
مستقیم را ترجیح می دهند؛ اما مذاکرات غیر مستقیم 

هم مخالفتی ندارند. باید دید چه پیش می آید. 
اکثر مردم ایران خواهان یک توافق

 بین ایران و آمریکا هستند
 چقدر فضای فعلی کشور شبیه فضای قبل از تصویب 
برجام است و می تواند تاثیر گذاری برای یک توافق 
توافق  یک  خواهان  مردم  اکثر  باشد؟  داشته  جدید 
هستند که تحریم ها برطرف شود. طبیعی است که 
یک فضای اجتماعی در موفق بودن مذاکره، موثر است. 

علامت تندروها به آمریکا این است
 که کسانی خواهان ترور ترامپ هستند

مخالفان مذاکره و تندروها اظهارات عجیبی را مانند 
ترور ترامپ مطرح می کنند. این اظهارات چقدر بر روند 
مذاکره تاثیرگذار است و آیا می توانند مانع مذاکرات 
ایران  شوند؟ می خواهند به دنیا نشان بدهند که در 
افرادی هستند که درخواست های خیلی بالاتری دارند. 
برای  نوع پشتوانه  اقدامات خودشان را یک  در واقع، 
مذاکره می دانند و می خواهند بگویند ما در ایران چنین 
گروه ها و رفتارهایی داریم که خواسته های بالایی دارند. 
البته، این موضوع می تواند در پیشرفت مذاکرات موثر 

باشد.

من فکر می کنم افرادی که این روزها این اظهارات را 
مطرح کردند؛ می خواهند به آمریکا علامت بدهند که 
کسانی هستند خواهان ترور ترامپ هستند. خودشان 
فکر می کنند که این موضوع می تواند برای مذاکره با 
مفید باشد و باید دید چه تاثیری در مذاکرات دارد. 
در آمریکا هم افرادی هستند که با مذاکره مخالف بوده 
و طرفدار حمله به ایران هستند. در هر دو کشور این 

گروه ها وجود دارند. 
تصمیم مذاکره غیر مستقیم، تصمیم نظام است

چه  تحریم  کاسبان  و  تندروها  با  مواجه  در  دولت 
راهکاری رو باید در نظر گرفت؟

دولت باید راه مذاکره را ادامه بدهد و ان شاء الله  که به 
نتیجه خواهد رسید؛ فکر می کنم که کاری از دست 
مخالفان مذاکره بر نمی آید و نمی توانند مانع تراشی 
کنند. زیرا تصمیم مذاکره غیر مستقیم، تصمیم نظام 
البته بخشی از مردم خواهان  و خواسته مردم است. 
مذاکره مستقیم هستند اما همین مقدار را هم قبول 
دارند.   با توجه به اظهارات رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح می توان گفت که حاکمیت برای رفع تحریم ها 

در کنار دولت قرار گرفته است؟
نظام  کل  و  بوده  نظام  تصمیم  که  شد  معلوم  بله، 
خواستار رفع تحریم ها است. در این موضوع دولت و 

همه نهادهای حکومتی هم صدا و متحد هستند. 

خبری  نشست  اولین  در  مهاجرانی  فاطمه  رویداد24/ 
خود در سال ۱4۰4، اظهار کرد: به دستور رئیس جمهور 
وزیر صمت برای پیگیری حادثه اخیر ریزش معدن در 

دامغان، مسئولیت گرفته اند.
وی ادامه داد: پویش نه به تصادف موجب کاهش تلفات 
جاده ای شد. طبق وزارت بهداشت، ۸.۵ درصد کاهش 

جان باختگان حوادث رانندگی داشته ایم.
فعالیت هسته ای کشور صلح آمیز است

سخنگوی دولت با تبریک روز ملی فناوری هسته ای، 
در  و  بوده  آمیز  صلح  کشور  هسته ای  فعالیت  گفت: 
این  زمینه ها  سایر  و  داروی  کشاورزی،  زمینه های 

فعالیت ها در حال توسعه است.
مهاجرانی خاطرنشان کرد: به هفت دهک از هموطنان 
کالابرگ داده شد. حذف الزام آورده نقدی در کالابرگ 
حذف شد که موجب رضایتمندی مردم شد که باید از 

دولت قبل هم برای این کار تشکر کرد.
استانداران به اهمیت وحدت و انسجام ملی

 توجه دارند
سخنگوی دولت درباره بیاینه ضدجنگ فعالان سیاسی 
و فرهنگی و بیانیه دیگری درباره نوروز، گفت: دولت از 
ایرانیان داخل و خارج کشور، تشکر می کند که  همه 
در  اصلی  موضوعات  از  یکی  زبان  دارند.  ایران  دغدغه 
وحدت ملی ما زبان ما فارسی است و دغدغه آنها هم 
زبان فارسی است و از آنها تشکر می کنم. هرجا لازم باشد 
به استانداران در این زمینه تذکر داده خواهد شد، اما 
استانداران به اهمیت وحدت و انسجام ملی توجه دارند.

حوادث  تلفات  کاهش  برای  دولت  برنامه  درباره  وی 
سفر های  افزایش  شاهد  امسال  کرد:  اظهار  رانندگی، 
نورروز و کاهش تلفات حوادث بودیم. نظارت دقیق تر 
راهور به کاهش این آمار کمک کرد. راهبرد کوتاه مدت 
افزایش کیفیت  برای  بود. دولت  تصادف  به  نه  پویش 
خودرو ها و کاهش نقاط حادثه خیز در جاده ها برنامه 
دارد. ۱ میلیون و 2۰۰ هزار نفر، خدمات نوروزی ارائه 
کردند که باید از همه آنها تشکر کرد. توجه به افزایش 
ظرفیت ناوگان حمل و نقل عمومی هم در دستور کار 

دولت است.
شورای عالی آب در حال تشکیل است

مهاجرانی درباره اقدامات دولت برای حل تنش آبی اخیر 
بین استان های کشور، تصریح کرد: آب جزو موضوعات 
ملی است که همه درباره آن دغدغه داریم. آب مثل 
نفت موضوع ملی است و اگر یک استان منابع نفتی 

داشته باشد، نمی توان گفت نفت متعلق به آن استان 
است. شورای عالی آب در حال تشکیل است راهکار هایی 
را دولت دنبال می کند مثل استفاده آب های نامتعارف یا 
آب شیرین کن؛ همه دستگاه ها پیگیر هستند که اگر 
مورد مشکوکی در تنش آبی بین دو استان وجود دارد، 

پیگیری کنند.
مذاکره خردمندانه را پیش رو خواهیم داشت
جزئیات در جریان مذاکرات مشخص می شود

وی در خصوص آغاز مذاکرات ایران و آمریکا در عمان، 
گفت: اصولا باور به مذاکره داریم. چنانچه با زبان تکریم 
صحبت شود، مذاکره می کنیم. مذاکره غیرمستقیم و در 
عمان است. توجه به منافع ملی مورد توجه ما است سایر 
جزئیات باید در جریان مذاکرات مشخص شود. هنوز 
مذاکره ای شکل نگرفته است و جزئیاتی وجود ندارد. ما 
در مذاکره پیش رو، توجه به منافع ملی و مردم و مذاکره 

خردمندانه را پیش رو خواهیم داشت.
به حجاب  مربوط  پیامک های  ارسال  درباره  مهاجرانی 
اظهار کرد: دولت مقابل مردم  نوروز،  ایام  به مردم در 

نمی ایستد.
وی در خصوص افزایش قیمت ارز، بیان کرد: همه ارز های 
خارجی با بروز رفتار های هیجانی در بازار، افزایش قیمت 
خواهند داشت و قیمت آنها صرفا متکی به بازار داخلی 
نیست و موضوعات خارجی هم بر آنها تاثیر می گذارد. 
اکنون تنش های بازار غیررسمی تا حدودی تخلیه شده 
است. نرخ ارز در بازار رسمی ۶۶ تا ۶۸ هزار تومان است.

دولت با کیفیت سفر مشکلی ندارد
 با عدم صداقت مشکل دارد

مسئولان  خارجی  و  شخصی  سفر  خصوص  در  وی 
دولتی، گفت: دولت بر مدار عدالت و صداقت می گردد. 
طبق رویه در دولت، هر کارمند دولت که قصد سفر 
خارجی دارد باید از قبل آن را اعلام کند. وزرا و اعضای 
هیات دولت از این مساله مستثنا نیستند. برای سفر های 
معاون  از  همچنین  شود.  رسانی  اطلاع  باید  تفریحی 
با  اجازه شود. دولت  باید کسب  یا رئیس جمهور  اول 
کیفیت سفر مشکلی ندارد بلکه با عدم صداقت و عدم 
رعایت رویه مشکل دارد. سخنگوی دولت خاطرنشان 
کرد: سفر های مقامات دولتی یا کاری هستند که در 
چارچوب مشخص است و مقصد و هدف و بودجه سفر 
مشخص است. در خصوص سفر های تفریحی مسئولان، 
به دلیل حجم کاری به جز ایام نوروز ایام دیگری برای 
آنها باقی نمی ماند. همه کارکنان دولت باید پیش از سفر 

مقصد و مدت ایام سفر را اعلام کنند. در شرایطی که 
مسائل معیشتی مردم بسیار مهم است، مسئولان باید در 
نظر بگیرند کشور در چه شرایطی است و باید مراعات 

بیشتری شود.
عذرخواهی رسمی می کنیم و از عذرخواهی باکی نداریم

پارلمانی  معاون  سفر  تکذیب  درباره  دولت  سخنگوی 
دولت از سوی دولت و برخی رسانه ها، گفت: تکذیبیه 
اشتباه بود مگر اینکه آنها نمی دانستند که باز هم نباید 
تکذیبیه محکمی داده می شد. همانطور که خبرگزاری 
ایرنا عذرخواهی کرد، ما هم عذرخواهی رسمی می کنیم 
و از عذرخواهی باکی نداریم. تکذیبیه کار اشتباهی بوده 

است.
دولت در حال بررسی گزینه ها برای وزارت 

اقتصاد است
مهاجرانی درباره انتشار اسامی برخی افراد برای وزارت 
گزینه های  بررسی  حال  در  دولت  کرد:  بیان  اقتصاد، 

موجود بوده و گمانه زنی ها تایید نمی شود.
وزیر خارجه روند مذاکرات را اجرا

 و دنبال می کند
سخنگوی دولت درباره احتمال مذاکره مستقیم، بیان 
کرد: فرایند مذاکره باید آغاز شود تا مسیر آن مشخص 
شود. الان مذاکره را غیرمستقیم دنبال می کنیم. وزیر 
خارجه روند مذاکرات را اجرا و دنبال می کند. ما از حقوق 
حقه مان دفاع می کنیم و به منافع ملی پایبند هستیم. 
وی در پاسخ به این پرسش که پس از تبادل نامه با 
امریکا، مذاکره ای درباره شکل مذاکره شده است، گفت: 
خیر.سخنگوی دولت درباره برنامه دولت برای حفظ و 
ارتقای سرمایه اجتماعی خود، گفت: وقتی که ۳۰۰ نفر 
و ۸۰۰ نفر از فعالان سیاسی، اجتماعی فرهنگی بیانیه 
می دهند، نشان از سرمایه اجتماعی است و دولت وظیفه 
دارد با شفافیت، صداقت، مبارزه با فساد، گسترش عدالت 
و توجه به گروه های مرجع به ارتقای سرمایه اجتماعی و 

وحدت و انسجام ملی کمک کند.
مهاجرانی در پاسخ به این پرسش که چه میزان بدهی از 
دولت سیزدهم به دولت چهاردهم به ارث رسیده است، 
اظهار کرد: تاکید رئیس جمهور این است که نگاه ما 
توجه  به گذشته در حدی  نه گذشته.  آینده است  به 
می کنیم که از آینده غافل نشویم. سعی می کنیم راننده 
بدهی  از  حجمی  باشیم.  کشور  خودروی  برای  خوبی 
گندمکاران، پرستاران، بازنشستگان پرداخت شده است 
و اجازه بدهید به این پرسش در همین حد پاسخ بدهم.

صفحه   4

برگزیده

اشتغال 9 هزار نفری
 در واحدهای صنعتی استان زنجان

صنایع آب بر جایی در برنامه ریزی های 
جهش گــــــرد شگــــــــر جهش گــــــرد شگــــــــر توسعه ای استان ندارند

ازاز  حرفحرف  تاتا  واقعیت!واقعیت!

آغاز عملیات پروژه فیبر نوری
 به طول 4 کیلومتر در بازار بزرگ زنجان 

مدیر مخابرات منطقه زنجان در گفت وگو با صدای زنجان خبر داد؛

مدیرکل صمت استان با اشاره به راه اندازی  171 واحد صنعتی 
در سال 1403، اعلام کرد؛

مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری زنجان با توجه به
بحران آب موجود در استان مطرح کرد؛

امیرعلی مسیبی: 26 واحد صنعتی و معدنی احیا شد

امیررضا معظمی: برای تحقق شعار سال رهبری مبنی بر» تولید و سرمایه گذاری
مسیر پیشرفت ایران« باید با بخش خصوصی وارد مذاکره شویم

 مدیر مخابرات منطقه زنجان از آغاز عملیات اجرایی پروژه فیبر نوری بازار بزرگ زنجان خبر داد و 
گفت: ایجاد شبکه فیبر نوری در بازار به طول ۴ کیلومتر با پیش بینی سرمایه گذاری حدود ۱۵۰ 
میلیارد ریال، جهت دسترسی ۳ هزار مشترک به خدمات نوین ارتباطی طراحی شده است. حبیب اله 

شبستانی، مدیر مخابرات منطقه زنجان به همراه مدیر شبکه از پروژه ...
صفحه  2

صفحه 2

صفحه 2

صدای زنجان از آمارهای مربوط به سفرهای نوروزی صدای زنجان از آمارهای مربوط به سفرهای نوروزی 
و سهم استان در میزان جذب گردشگران گزارش می دهد؛و سهم استان در میزان جذب گردشگران گزارش می دهد؛

  منتقدان: زنجان جایی در آمار گردشگری کشور ندارد!  منتقدان: زنجان جایی در آمار گردشگری کشور ندارد!
   سرپرست اداره کل میراث فرهنگی استان:  در نیمه نخست ایام نوروز بازار زنجان بسته بود!   سرپرست اداره کل میراث فرهنگی استان:  در نیمه نخست ایام نوروز بازار زنجان بسته بود!

 معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی استان: زنجان جزو  معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی استان: زنجان جزو ۷۷ استان کشور در زمینه جهش گردشگر است استان کشور در زمینه جهش گردشگر است

مخابرات منطقه زنجانمخابرات منطقه زنجان

جهت  عمراني  عمليات  اجرای  درنظردارد  زنجان  منطقه  مخابرات 
زنجان  استان  محدوده   در  موبایل  جدید  سایت   5 اندازی  راه  و  نصب 
واگذارنماید شرایط  واجد  حقوقی  اشخاص  به  گروه2را   uso پروژه 

فراخوان  آگهی  به  بیشتر  اطلاعات  کسب  توانند،جهت  می  محترم  متقاضیان 
زنجان منطقه  مخابرات  سایت  و   www.tci.ir آدرس  به  ایران  مخابرات  شرکت  سایت  در 

 به آدرسwww.za.tci.ir مراجعه نمایند.

هواوی   سوییچ  دستگاه   ۳ درنظردارد  زنجان  منطقه  مخابرات 
12S-AC-26X-SI-S5۷00 را به اشخاص حقوقی واجد شرایط واگذارنماید

آگهی  به  بیشتر  اطلاعات  کسب  توانند،جهت  می  محترم  متقاضیان 
فراخوان در سایت شرکت مخابرات ایران به آدرس www.tci.ir و سایت 

مخابرات منطقه زنجان  به آدرسwww.za.tci.ir مراجعه نمایند.
اداره پشتیبانی  و تدارکات مخابرات منطقه زنجاناداره پشتیبانی  و تدارکات مخابرات منطقه زنجان

))آگهی تجدید استعلام بهاء(())آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای(( تجدید دوم استعلام 383-11-1403-الفمناقصه عمومی 2-1404-1- م نوبت دوم

S5700-26X-SI- 12S-AC



چهار شنبه  ۲۰  فروردین   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۲۵ روز�� اقتصاد۲۲

و  تصمیمات  به  اشاره  با  زنجان  صادرکنندگان  اتحادیه  رئیس  زنجان/  صدای 
دستورالعمل های غیرمنطقی بانک مرکزی و ایجاد اخلال در حوزه صادرات گفت: 

مشکلات صادرات به قوانین بانک مرکزی مربوط است.
منصور علمی فرد درباره وضعیت پیش بینی های صادراتی سال جاری اظهار داشت: 
منطق و شرایط فعلی به گونه ای است که ما نمی دانیم چه اتفاقاتی قرار است 
بیفتد. آنچه که اعلام شده یک پیش بینی یک میلیارد دلاری است، اما نمی توان 
به طور قطعی گفت که این پیش بینی محقق خواهد شد یا خیر. اتفاقات مختلفی 
در منطقه در حال رخ دادن است و هر لحظه ممکن است تحولی در این زمینه 

ایجاد شود که هیچ کدام از ما قادر به پیش بینی آن نیستیم.
وی افزود: در حال حاضر، وضعیت فعلی بازار و نوسانات ارزی نشان می دهد که اگر 
مشکلات مربوط به تعهدات ارزی مدیریت شود و صادرات آسیبی نبیند، احتمالاً 
صادرات کشور افزایش خواهد یافت. در واقع با توجه به افزایش قیمت دلار، 

صادرات در صورتی که به درستی مدیریت شود، رشد خواهد داشت.
رئیس اتحادیه صادرکنندگان زنجان در ادامه به وضعیت صادرات سال گذشته 
اشاره کرد و گفت: سال گذشته صادرات نسبت به سنوات گذشته افزایش یافته 
بود، که این امر به دلیل رشد تولید در بخش هایی نظیر روی و سرب در زنجان 
بود. افزایش تولید در این حوزه ها به طور طبیعی منجر به افزایش صادرات شد. 
اما در حال حاضر وضعیت بازار با کاهش شدید تولید روبه رو است که باعث شده 

پیش بینی ها درباره وضعیت صادرات امسال مبهم باشد.
وی افزود: با شروع سال جدید و کاهش شدید تولیدات، وضعیت قابل پیش بینی 
نیست و نمی توانیم به راحتی بگوییم که صادرات امسال نیز به مانند سال گذشته 
رشد خواهد داشت. لازم است که ابتدا شرایط به ثبات برسد تا بتوان درباره 

وضعیت صادرات پیش بینی دقیق تری انجام داد.
علمی فرد در بخش دیگری از صحبت های خود تاکید کرد: امسال، صادرکنندگان 
باید از دولت و مسئولان استان انتظار داشته باشند که اقدامات لازم را برای حل 
مشکلات در زمینه صادرات انجام دهند. با این حال، به نظر نمی رسد که مشکلات 
عمده ای از سوی استان قابل حل باشد. بسیاری از مشکلات صادرکنندگان به 
قوانین و تصمیمات بانک مرکزی در تهران مرتبط است و استان زنجان به تنهایی 

قادر به حل این مسائل نیست.
وی در این خصوص عنوان کرد: گمرک در حد توان خود همکاری هایی دارد، اما 
بیشتر مشکلات صادرکنندگان به سیاست های بانک مرکزی برمی گردد. بانک 
به طور  تأثیرات آن  مرکزی تصمیمات و دستورالعمل هایی صادر می کند که 
مستقیم بر صادرکنندگان زنجانی و دیگر استان ها وارد می شود. در حالی که 
شعبه ای از بانک مرکزی در زنجان وجود ندارد که بتوانیم مشکلات خود را از 
طریق آن پیگیری کنیم، همه امور مربوط به تصمیمات ارزی از تهران مدیریت 

می شود.
رئیس اتحادیه صادرکنندگان زنجان همچنین از عدم پاسخگویی مسئولان بانک 
مرکزی و بی توجهی به درخواست های صادرکنندگان گلایه کرد و گفت: ما در 
استان هیچ دسترسی مستقیمی به مسئولان بانک مرکزی نداریم و برای پیگیری 
مشکلات ارزی باید به تهران مراجعه کنیم. یکی از نمایندگان مردم زنجان و طارم 
در مجلس شورای اسلامی، تلاش های زیادی برای برگزاری جلسات با مدیران 
بانک مرکزی کرده است، اما هنوز هیچ نتیجه ای حاصل نشده است. حتی بعد 
از سه ماه تلاش برای برگزاری یک جلسه، هنوز هم هیچ گونه اقدامی از سوی 

مسئولان بانک مرکزی صورت نگرفته است.
وی افزود: مسائل ما به طور مستقیم به بانک مرکزی مربوط می شود و به همین 
دلیل، نمایندگان مردم زنجان و طارم در مجلس شورای اسلامی نیز به رغم 
تلاش های فراوان قادر به حل این مشکلات نبوده اند. علاوه بر این، گاهی اوقات 
تصمیمات بانک مرکزی کاملًا غیرمنطقی به نظر می رسد. به عنوان مثال، حتی 
اگر دیوان عدالت اداری رای به نفع صادرکنندگان صادر کند، باز هم هیچ کدام از 

مسئولان بانک مرکزی به این رای تمکین نمی کنند.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان زنجان:
مشکلات صادرات به قوانین
 بانک مرکزی مربوط است

لیلا محمدی: بنا بر اعلام مدیرکل صمت استان زنجان؛ با تحقق سرمایه گذاری صنعتی 
2۰ هزار و ۸۱4 میلیارد تومانی استان در سال ۱4۰۳ ، شاهد تحقق ۱4۰ درصدی اهداف 

برنامه راهبردی در جذب سرمایه گذاری در بخش صنعت استان بودیم.
امیرعلی مسیبی اظهار داشت: برنامه راهبردی سال ۱4۰۳ در قالب ۱۰ برنامه عملیاتی با 
شاخص های بهبود محیط فضای کسب و کار و تسهیل امور واحدهای تولیدی ، واحدهای 
معدنی ، واحدهای صنفی ، تسهیل و رفع موانع تولید در محیط کسب و کار ، حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان ، بازرسی و مبارزه با قاچاق کالا و توسعه صادرات کالا و خدمات 

تدوین و اجرا گردید.
وی با اشاره به تحقق ۱۸۳درصدی اشتغالزایی واحدهای صنعتی استان افزود: در سال 
گذشته ۱7۱ واحد صنعتی در استان راه اندازی شد که با توجه به پیش بینی راه اندازی 
۱4۰ واحد صنعتی در برنامه راهبردی ، شاهد تحقق ۱22 درصدی راه اندازی این واحدها 

در استان بودیم.
این مقام مسئول تصریح کرد: با تحقق سرمایه گذاری صنعتی 2۰ هزار و ۸۱4 میلیارد 
تومانی استان در سال ۱4۰۳ ، شاهد تحقق ۱4۰ درصدی اهداف برنامه راهبردی در جذب 

سرمایه گذاری در بخش صنعت استان بودیم.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان یادآور شد: در این راستا 9 هزار و ۱۸۶ نفر در 
واحدهای صنعتی استان مشغول به کار شدند که در مقایسه با هدفگذاری ۵ هزار نفری در 

برنامه راهبردی، شاهد تحقق ۱۸۳ درصدی برنامه عملیاتی بودیم.
وی به صدور یکهزار و 272 فقره جواز تاسیس در سال گذشته اشاره کرد و اظهار داشت: 
۱4۱ درصد از هدفگذاری صورت گرفته در این بخش محقق شده است که پیش بینی 
می گردد با راه اندازی این واحدها شاهد تحقق ۵۶ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در 

حوزه صنعت استان باشیم.
26 واحد صنعتی و معدنی احیا شد

این مقام مسئول از تحقق ۱۰۰ درصدی هدفگذاری صورت گرفته در خصوص احیای 
واحدهای راکد صنعتی استان خبر داد و تصریح کرد: با احیای ۱۵ واحد راکد صنعتی در 
استان ، 2 هزار و 7۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری در بخش صنعت استان صورت گرفت 
که نسبت به هدفگذاری یکهزار میلیارد تومان ، شاهد تحقق 2۰7 درصدی در این بخش 
بودیم. مسیبی در ادامه با اشاره به تحقق ۱۱۵ درصدی هدفگذاری صورت گرفته در 

خصوص صدور پروانه بهره برداری معادن عنوان کرد: پروانه بهره برداری ۱۵ واحد معدنی 
با ۳۶ میلیارد تومان سرمایه گذاری و پروانه اکتشاف 4۰ واحد معدنی با پیش بینی اشتغال 

9۳ میلیارد تومان در سال گذشته صادر شده است.
وی از احیای ۱۱ واحد معدنی راکد با اشتغالزایی 7۵ نفر خبر داد.

مدیر کل صمت استان در خصوص اقدامات صورت گرفته در زمینه صادرات غیرنفتی گفت: 
با تحقق ۶۳۱ میلیون دلار صادرات با حجم ۵۸۵ هزار تن از استان شاهد تحقق هدفگذاری 

صورت گرفته در برنامه راهبردی سال گذشته بودیم.
وی از تحقق ۱۵۰ درصدی هدفگذاری صورت گرفته در بخش بازرسی خبر داد و افزود: در 
حوزه بازرسی ۱۶ هزار و ۳۳9 مورد بازرسی در اتاق اصناف و ۱۸ هزار و ۱۸4 مورد بازرسی 
توسط بازرسین اداره کل صمت صورت گرفت که منجر به تشکیل ۳ هزار و 22۸ پرونده 

تخلف در این مدت گردید.
این مقام مسئول خاطر نشان ساخت: با صدور 4 هزار و 97۵ پروانه کسب صنفی ، ۱۶۵ 
درصد از هدفگذاری صورت گرفته در برنامه راهبردی در زمینه بهبود محیط فضای کسب 

و کار و تسهیل امور واحدهای صنفی محقق گردیده است.

همشهری/ محمدرضا فرزین در جلسه با مدیران عامل بانک ها افزود: یکی از دلایل افزایش 
تورم در دی و بهمن پارسال، افزایش نرخ در سامانه نیما بود اما سیاست و برنامه کنونی 
بانک مرکزی تثبیت نرخ ارز در بازار ارز تجاری است تا برنامه های پولی این بانک نیز طبق 

اهداف پیش بینی شده در دستور کار قرار گیرد.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: هدف بانک مرکزی در سال جاری، تثبیت نرخ ارز بازار 
تجاری در کانال مشخص و پیگیری اهداف سیاستگذاری شده در قبال کاهش نرخ تورم 

و نرخ رشد نقدینگی است.
وی اضافه کرد: همچنین بانک مرکزی در سال جاری از روش هدایت هدفمند اعتبارات و 
تامین مالی جدید با نام حساب جهش تولید برای تامین سرمایه در گردش بخش واقعی 
بانکی به ۱۰۰۰  اقتصاد و بنگاهای تولیدی استفاده خواهد کرد. افزایش سرمایه نظام 
همت از دیگر برنامه های مهم این بانک در سال جاری است و با هدف تامین ارز به دنبال 

گسترش مراودات بانکی در سطح منطقه و بین الملل خواهیم بود.
فرزین گفت: عملیاتی کردن ریال دیجیتال یکی از برنامه های بانک مرکزی در سال جاری 
است و برنامه جامعی برای عملیاتی کردن و بهره برداری از ریال دیجیتال در سال جاری 

داریم تا از طرفیت های آن برای حکمرانی ریال استفاده کنیم.
تثبیت نرخ ارز و هدفگذاری نرخ رشد نقدینگی و کاهش تورم

رئیس کل بانک مرکزی سیاست تثبیت را محور اساسی برنامه های بانک مرکزی در سال 
۱4۰4 خواند و تصریح کرد: بر مبنای سیاست تثبیت، نرخ ارز بازار ارز تجاری را در یک 
کانال مشخص تثبیت خواهیم کرد. همچنین برای کالاهای اساسی همچون سال گذشته 
نیز تامین ارز با نرخ 2۸۵۰۰ انجام خواهد شد تا نیازهای معیشتی مردم با قیمت مناسب 

به دست آنان برسد.
فرزین همچنین از دیگر برنامه های بانک مرکزی را پیگیری اهداف سیاست گذاری شده 
در قبال کاهش نرخ تورم و نرخ رشد نقدینگی در راستای سیاست تثبیت اعلام کرد و 
گفت: هدفگذاری بانک مرکزی در 2 سال گذشته، بازگشت به نرخ رشد نقدینگی بلندمدت 
اقتصاد در کانال 2۵ درصد بوده که خوشبختانه محقق شده است و امسال نیز تلاش می 
کنیم در همین کانال حفظ شود. همچنین نرخ رشد پایه پولی در سال ۱4۰۳ به 22 درصد 

رسید که عدد بسیار خوبی در این زمینه به شمار می رود.

روش های نوین تامین مالی برای بخش واقعی اقتصاد
تاثیر  اینکه سیاست های پولی در سنوات گذشته  به  با اشاره  بانک مرکزی  رئیس کل 
عمیقی بر بخش واقعی اقتصاد و تامین مالی آن نداشته است، تشریح کرد: مطالعه آسیب 
شناسانه ای که بانک مرکزی انجام داده است نشان می دهد تامین مالی بنگاه های بزرگ و 
عدم توجه کافی به بنگاه های کوچک و متوسط و عدم اصابت به هدف تسهیلات بانکی، 

مهمترین مشکلات در این بخش بوده است.
فرزین با تاکید بر اینکه هدایت هدفمند اعتبارات بانکی به سمت تولید در دستور کار بانک 
مرکزی قرار داردتصریح کرد: بر همین اساس بانک مرکزی در سال جاری از سیاست و 

برنامه جدیدی برای تامین مالی بنگاه های تولیدی رونمایی خواهد کرد.
رییس هیات عالی در تشریح سیاست تامین مالی جدید بانک مرکزی گفت: این برنامه 
تلفیقی از پرداخت تسهیلات اعتباری چرخان همراه با بازپرداخت سریع است که بر اساس 

تجربه های بین المللی برای تامین مالی سرمایه در گردش بنگاه ها استفاده می شود.
فرزین با اشاره به نامگذاری سال جاری به نام سرمایه گذاری برای تولید از سوی مقام 
معظم رهبری گفت: استفاده از این روش برای تامین مالی سریع بنگاه های اقتصادی می  
تواند منجر به بکارگیری تمامی ظرفیت واحدهای تولیدی و تحرک بخش واقعی اقتصاد و 
تحقق رشد اقتصادی شود. وی با تاکید بر نظارت بر مصرف تسهیلات و تامین مالی گفت: 
این طرح به صورت آزمایشی با نام طرح حساب جهش تولید در بانک ملی از ابتدای سال 
در حال انجام است و تا ۳ ماه آینده با برطرف شدن موانع و ایرادات آن به شبکه بانکی در 
راستای تامین مالی و سرمایه در گردش بنگاه های تولیدی کوچک و زودبازده به شبکه 
بانکی ابلاغ خواهد شد و تولیدکننده با ایجاد این حساب می تواند از مزایای آن بهره مند 
شود. رئیس کل بانک مرکزی همچنین بر استفاده از ابزارهای دیگر تامین مالی بخش تولید 
که غیرتورمی هم هستند تاکید کرد و گفت: ابزارهایی مانند اوراق گام، برات الکترونیکی، 

کارت رفاهی متصل به اوراق گام و اعتبار اسنادی داخلی می تواند نقش موثری در تامین 
مالی تولید داشته باشد و با توجه به اینکه این تامین مالی در زنجیره تولید انجام می شود 

اصابت به هدف تسهیلات نیز با نرخ بالاتری انجام خواهد شد.
افزایش سرمایه نظام بانکی به ۱۰۰۰ همت

رئیس کل بانک مرکزی در ادامه این نشست، افزایش سرمایه بانک ها را از برنامه های بانک 
مرکزی در راستای اصلاح نظام بانکی خواند و گفتک در سال جاری افزایش سرمایه کل 

نظام بانکی به ۱۰۰۰ همت، مهم ترین برنامه  این بانک است.
فرزین تاکید کرد: افزایش سرمایه بانک ها، توان تامین مالی آنها را افزایش می دهد و 

وضعیت ترازنامه بانک ها و کفایت سرمایه بانک ها را نیز بهبود خواهد داد.
راه اندازی شرکت مدیریت دارایی ها با هدف کنترل اضافه برداشت ها

رئیس کل بانک مرکزی همچنین از برنامه این بانک برای ایجاد و راه اندازی شرکت 
مدیریت دارایی در سال جاری خبر داد و گفت: مدیریت دارایی ها می تواند در کاهش اضافه 
برداشت بانک ها از بانک مرکزی موثر باشد و با این روش ضمن مدیریت اضافه برداشت ها؛ 

شاهد روند نزولی آن و کاهش ناترازی بانک ها خواهیم بود.
وی همچنین کاهش ناترازی بانک ها را از سیاست های جدی بانک مرکزی در سال جاری 
عنوان کرد و گفت: امسال شبکه بانکی باید به سمت فروش دارایی های خود به منظور 

کاهش ناترازی ها بروند.
فرزین همچنین با اشاره به اهمیت گسترش همکاری های بانکی در سطح منطقه و بین 
الملل مجددا بر ضرورت حضور و ایجاد شعب بانکی در کشورهای مختلف به منظور جذب 
سرمایه های خارجی و تامین مالی خارجی تاکید کرد و گفت: در سال های اخیر بانک ها 
در منطقه حضوری خوب داشته اند و می توانند به عنوان سکویی برای جذب سرمایه های 

خارجی عمل کنند.

مدیرکل صمت استان با اشاره به راه اندازی  171 واحد صنعتی در سال 1403، اعلام کرد؛

اشتغال 9 هزار نفری در واحدهای صنعتی استان زنجان
امیرعلی مسیبی: 26 واحد صنعتی و معدنی احیا شد

سیاست ارزی بانک مرکزی در سال جدید؛ 

فرزین دلیل افزایش نرخ تورم در دی و بهمن ۱4۰۳ را اعلام کرد

لیلا محمدی: مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری زنجان در خصوص »دغدغه 
آب« واحدهای تولیدی و صنعتی ناشی از بحران آب که گریبانگیر استان شده است 
به صدای زنجان گفت: تمامی برنامه ریزی های بخش سرمایه گذاری باید طبق میزان 
منابع آبی هدف گذاری شود، صنایع آب بر به هیچ عنوان در برنامه ریزی های توسعه ای 

استان جای نخواهند داشت.
بحران آب به یکی از جدی     ترین چالش های جهانی تبدیل شده که نه تنها اکوسیستم     ها 
و سلامت بشر را تهدید می کند، بلکه پیامدهای عمیق اقتصادی آن را نیز نمی توان 

کتمان کرد.
این موضوع می تواند رشد اقتصادی را متوقف کند و بر چرخه تولید و اشتغال تاثیر 
منفی بگذارد. برای مثال، در برخی از جوامع، شرکت های بزرگ در صنایع وابسته 
به آب مانند کشاورزی و تولید مواد غذایی، ممکن است به دلیل کمبود منابع آبی، 
مجبور به کاهش تولید و تعدیل نیرو شوند که در نهایت به بیکاری و کاهش درآمدها 

منجر می شود.
مقام معظم رهبری سال 1404 را سال » تولید و سرمایه گذاری، مسیر پیشرفت ایران« 
تعیین کردند که تحقق آن از سوی مجریان و مسئولان و کارگزاران از ضروریات است.

با توجه به اینکه هر گونه توسعه ای طبیعتا نیازمند »آب« است، متاسفانه طبق اظهارات 
مسئولان ذیربط استانی، زنجان با بحران آب مواجه است که ضروری است برای تحقق 

شعار امسال برنامه ریزی جدی صورت گیرد کاری که تا به امروز نشده است!
شاید لازم باشد که در ابتدا بهینه سازی و فرهنگ سازی در زمینه مصرف آب انجام 
شود، سپس تصفیه پساب در دستور کار قرار گیرد و در نهایت به سمت منابع جدید 

حرکت کرد. متاسفانه حفر چاه های عمیق تر و استفاده از منابع آبی شیرین، اقداماتی 
پرهزینه و مخرب برای محیط زیست است که باید فکری برای آن شود.

امیررضا معظمی، مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری زنجان در گفت وگو با 
صدای زنجان در پاسخ به امکان محقق شدن شعار سال مدنظری رهبری مبنی بر » 
تولید و سرمایه گذاری، مسیر پیشرفت ایران« با توجه به محدودیت منابع مالی دولت، 
نبود برنامه ریزی مدون و کارشناسی در تمامی حوزه های تولید و سرمایه گذاری، 
عنوان  به  ما  کرد:  عنوان  استان  زیرساخت های  نبودن  کافی  و  آبی  منابع  وضعیت 
کارگزاران دولت وظیفه سازمانی و شرعی خود می دانیم که اقدامات موثری در حوزه 
سرمایه گذاری انجام دهیم تا چرخه تولید استان به حرکت درآمده و آمارهای اشتغال 

بالا رفته و تولید ناخالص داخلی متحول شود.
معظمی با بیان اینکه نباید چشمداشتی از اعتبارات دولت که محدود است، داشته 
باشیم، اضافه کرد: برای تحقق شعار تولید و سرمایه گذاری باید با بخش خصوصی وارد 
مذاکره شویم. هدف اصلی برای رونق بخش سرمایه گذاری باید جذب بخش خصوصی 

و هدایت نقدینگی مردم به سمت سرمایه گذاری در حوزه های مولد باشد.
مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری زنجان تسهیل گری و رفع موانع سرمایه 
گذاری را از وظایف اصلی دولت دانست و افزود: طی جلسات متشکله با رویکرد مذکور، 
حداکثر مساعدت و همرهی از سوی مجموعه استان با بخش خصوصی علاقمند به 

سرمایه گذاری در حوزه انرژی خورشیدی و واگذاری زمین صورت گرفته است.
معظمی در خصوص »دغدغه آب« واحدهای تولیدی و صنعتی ناشی از بحران آب که 
گریبانگیر استان شده است نیز به صدای زنجان گفت: تمامی برنامه ریزی های بخش 

سرمایه گذاری باید طبق میزان منابع آبی هدف گذاری شود، صنایع آب بر به هیچ 
عنوان در برنامه ریزی های توسعه ای استان جای نخواهند داشت.

مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری زنجان با توجه به بحران آب موجود در استان مطرح کرد؛

صنایع آب بر جایی در برنامه ریزی های توسعه ای استان ندارند
امیررضا معظمی: برای تحقق شعار سال رهبری مبنی بر» تولید و سرمایه گذاری، مسیر پیشرفت ایران« باید با بخش خصوصی وارد مذاکره شویم

لیلا محمدی: مدیر مخابرات منطقه زنجان از آغاز عملیات اجرایی پروژه فیبر 
نوری بازار بزرگ زنجان خبر داد و گفت: ایجاد شبکه فیبر نوری در بازار به 
طول ۴ کیلومتر با پیش بینی سرمایه گذاری حدود ۱۵۰ میلیارد ریال، جهت 

دسترسی ۳ هزار مشترک به خدمات نوین ارتباطی طراحی شده است.
حبیب اله شبستانی، مدیر مخابرات منطقه زنجان به همراه مدیر شبکه از 
پروژه فیبر نوری بازار بزرگ زنجان بازدید کردند و از نزدیک از روند اجرایی 

این پروژه قرار گرفتند.
شبستانی از آغاز عملیات اجرایی این پروژه خبر داد و اظهار کرد: ایجاد شبکه 
فیبر نوری در بازار به طول ۴ کیلومتر با پیش بینی سرمایه گذاری حدود 
۱۵۰ میلیارد ریال، جهت دسترسی ۳ هزار مشترک به خدمات نوین ارتباطی 

طراحی شده است.
مدیر مخابرات منطقه زنجان با تاکید بر اهمیت تسریع در اجرای طرح فیبر 
نوری منازل و کسب و کارها در استان گفت: عملیات اجرایی این پروژه از 
اوایل امسال آغاز شده است و امیدواریم با توجه به شرایط و مسیر اجرای 
پروژه، طی بازه زمانی چند ماهه، کسبه بازار به شبکه پرسرعت فیبر نوری 

متصل شوند.
با تعهد و تلاش های  افزود: تمامی پرسنل مجموعه مخابرات،  شبستانی 
شبانه روزی در حال ارایه خدمت به شهروندان هستند، تا بتوانند ضمن ارائه 
سرویس بر بستر فیبرنوری و حرکت  به سمت سرویس های باکیفیت و پایدار، 

قدم های مثبتی را در خدمت رسانی به مشتریان بردارند.
وی همچنین بیان داشت: توسعه شبکه فیبر نوری، علاوه بر افزایش سرعت 
دسترسی به اینترنت پرسرعت و با کیفیت، نقش مهمی در توسعه فناوری و 
ارتقاء کیفیت زندگی شهروندان ایفا می کند که ادامه روند توسعه این پروژه ها 

به صورت مدون، اولویت اصلی مخابرات منطقه است.
وی با اشاره به خدمات قابل توجه شرکت مخابرات از جمله اجرای فیبر نوری 
در شهر ها و روستا ها، به توسعه زیرساخت های مخابراتی، طبق برنامه ای 
پیش بینی شده، به منظور ارائه خدمات مناسب به منازل و کسب و کارها بر 
بستر فیبرنوری، در راستای تحقق اهداف و رسیدن به شاخص های تعریف 

شده تأکید کرد. 
مدیر مخابرات منطقه زنجان ابراز امیدواری نمود با تلاش همکاران، توسعه 
طرح فیبرنوری بعنوان مهمترین بستر توسعه ارتباطی در سطح استان تا 
پایان سال به رقم قابل توجهی افزایش یابد تا دایری و اتصال مشترکین در 

اسرغ وقت میسر گردد.

مدیر مخابرات منطقه زنجان در گفت وگو
 با صدای زنجان خبر داد؛

آغاز عملیات پروژه فیبر نوری
 به طول 4 کیلومتر در بازار بزرگ زنجان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه اشخاص ذیل الذکرنسبت به یک باب ساختمان مسکونی واقع در بخش 7 زنجان به پلاک 29 
اصلی روستای یوسف آباد خریداری از آقای محبعلی احدی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 

قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقررطبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
پلاک 113 فرعی به مساحت 300 مترمربع* مالکیت خانم معصومه عباسی فرزندعلی آقا نسبت به 129 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه 
به انضمام 172 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر* مالکیت آقای مجتبی احدی فرزند عبداله نسبت به 24 سهم مشاع از 300 
سهم ششدانگ عرصه به انضمام 32 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر* مالکیت خانم فیروزه احدی فرزند عبداله نسبت به 

36 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به انضمام 48 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر
مالکیت خانم حنانه احدی فرزند عبداله نسبت به 12 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به انضمام 16 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ 
در پلاک فوق الذکر* مالکیت خانم سمیه احدی فرزند عبداله نسبت به 12 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به انضمام 16 سهم مشاع 
از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر* مالکیت خانم فرزانه احدی فرزند عبداله نسبت به 12 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به 

انضمام 16 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای صادره هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک ایجرود به شرح ذیل مالکیت یعقوب محمدی فرزند عباس به شماره ملی 4282147792 نسبت ششدانگ خریداری به 
صورت قولنامه عادی در باب عمارت به شرح ذیل محرز گردیده. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد.1-ششدانگ یک باب عمارت مساحت 1069٫97مترمربع به پلاک فرعی 149 از 141 اصلی بخش 5 زنجان واقع در 

خوئین برابر رای شماره 140360327004003525 مورخه 1403/08/03
سعید حسنی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان علی غلامی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان ایجرود تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20*تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

آگهی فقدان سند مالکیت 

سند مالکیت دفترچه ای ششدانگ یک باب عمارت به پلاک ثبتی 0 فرعی از 1918 اصلی واقع دربخش یک زنجان 
بشماره چاپی 267500 ) ثبت در صفحه 134 دفتر 37 املاک( به آدرس: زنجان - خیابان سعدی وسط - نبش 
کوچه - پلاک 2 بنام آقای خلیل مقیمی صادر و تسلیم گردیده است.سپس نامبرده با ارائه دو برگ استشهادیه ،مصدق 
مدعی مفقود شدن سند مالکیت به علت سهل انگاری گردیده و تقاضای صدورسند مالکیت المثنی را نموده است که 
مراتب به استناد ماده 120 اصلاحی آئین نامه قانون ثبت آگهی میگردد تا هر کس به نحوی از انحاء ادعایی نسبت به 
ملک مذکور دارد یا معاملاتی به نفع آنها انجام شده است از تاریخ انتشار این اگهی به مدت ده روز ضمن مراجعه به 
این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت سند مالکیت المثنی 

اسحق بیگدلی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان بنام متقاضی صادر و تسلیم خواهد شد. 

ال پی 42/808  بنز  برگه سبز خودرو کامیون یخچالدار 
مدل:1361،به شماره موتور: 10066037 شماره  شاسی: 
14853180، پلاک ایران 87-113ع31 بنام آقای حسین 
اعتبار ساقط  از درجه  اکبری مفقود گردیده و  حاج علی 

می باشد.

مدل:1386،به   1500 اس  ال  ریو  خودرو  سبز  برگه 
شاسی:  شماره    1019970 موتور:  شماره 
-87 ایران  پلاک   ،nas61002271121533

128ص26 بنام آقای صالح قربانی مفقود گردیده و از 
درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی  مفقودی آگهی  مفقودی



۳۳روز��چهارشنبه   ۲۰   فروردین    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۲۵
مدیرکل راه آهن منطقه شمالغرب کشور  خبرداد:
جابه جایی 52 هزار مسافر نوروزی از 
طریق راه آهن منطقه شمالغرب کشور 

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

جامعه

مهر/ نماینده جامعه کارگری گفت: حق مسکن در فیش حقوقی کارگران بیش از 
2 سال است که فریز شده در حالی که بیشترین تورم در این سال ها مربوط به این 

حوزه بوده است.
حداقل دستمزد ۱4۰4 جامعه کارگری برای حداقل بگیران کمی بیش از 4۵ درصد 
و برای سایر سطوح ۳2 درصد تعیین شد. سال گذشته افزایش ۳۵.۳ و 22 درصدی 
ابلاغ شد که نمایندگان جامعه کارگری عنوان کردند فقط 4۰ درصد از سبد معیشت 
را پوشش می دهد. تعیین حداقل دستمزد امسال چقدر از سبد معیشت فعلی را 

پوشش می دهد؟
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی دولت چهاردهم اعلام کرده تلاش دارد، هر سال درصد 
افزایش حداقل حقوق کارگران بیشتر از نرخ تورم باشد تا عقب ماندگی حقوق کارگران 

طی چند سال گذشته جبران شود.
سمیه گلپور، رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران در خصوص دستمزد 
۱4۰4 و پوشش سبد معیشت به مهر گفت: حداقل دستمزد در کشورهایی که معیار 
تعیین حداقل دستمزد را دنبال می کنند، تعیین می شود تا معاش کارگران در این 
کشورها تأمین باشد؛ به علاوه اینکه قشر کارگری یک رفاه نسبی داشته باشند تا انگیزه 

لازم برای ادامه فعالیت در این شغل را در اختیار آنها قرار دهیم.
وی یادآور شد: ذات کار ایجاب می کند تا کارگر انگیزه هایی داشته باشد که در ازای 
آن یعنی معاش زندگی اعم از خورد و خوراک، مسکن، پوشاک، درمان، آموزش و 
تمام مایحتاج اولیه زندگی وی تأمین باشد تا در فعالیت مورد نظر که عموماً تولیدی 

است، بماند.
وی افزود: بنابراین اگر حداقل دستمزد کارگران، تکافوی این مسئله مهم نباشد دیگر 
اشتغال برای آن کارگر مفهومی ندارد. مثلًا اگر کارگری با ۱۰ تا ۱۵ میلیون تومان 
سر کار باشد اما هزینه های زندگی وی ۳۰ میلیون تومان باشد این روند دیگر اشتغال 

عقلانی نخواهد بود.
وی اظهار کرد: اگر امروز کارگری رغبت نشان نمی دهد برای مشاغلی که به اصطلاح 
عامیانه به عنوان مشاغلی با حقوق وزارت کار است، به این دلیل است که زندگی وی 

تأمین نیست.
فاصله میلیونی دستمزد با سبد معیشت

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران با اشاره به ماده 4۱ قانون کار، 
عنوان کرد: در این ماده آمده، حداقل دستمزد باید بر اساس دو مؤلفه تعیین شود؛ 
نخست، همخوانی و تناسب آن با تورم. دوم، سبد معیشتی که مراجع ذی صلاح مطرح 

می کنند.
وی ادامه داد: در کمیته مزد ۱4۰4 بر اساس نرخ تورم بهمن ۱4۰۳ سبد معیشت 
بیش از 24 میلیون تومان برآورد شد. این عدد توسط مراجع ذی صلاح مشخص و به 

تصویب کمیته مزد و شورای عالی کار هم رسید.
وی اضافه کرد: تورم اعلامی از سوی نهادهای ذی ربط مانند بانک مرکزی و مرکز آمار 
ایران عددی بالغ بر حدود ۳2 درصد بود ولی جامعه کارگری بر این امر اذعان دارد که 
این عدد، رقم اعلامی و اسمی است. رقم واقعی بالای ۵۰ درصد بوده و فقط در مقاطع 
بهمن و اسفند سال گذشته، قیمت یک قلم کالا یعنی سیب زمینی بیش از ۱۰۰ 
درصد افزایش یافت. آنچه مسلم است نرخ مواد غذایی، پوشاک و حداقل های زندگی 
بیش از 7۰ درصد افزایش را در سال ۱4۰۳ تجربه کرده اند. بنابراین واقعیت های 
جامعه، عددی بیش از رقم اعلامی از سوی نهادهای رسمی است. با این وجود، شاهد 
هستیم متأسفانه حتی به عدد سبد معیشت با همان نرخ تورم اعلامی از سوی نهادهای 

ذی صلاح در بهمن ماه هم توجه نشد.
گلپور با بیان اینکه افزایش حدود 4۵ درصدی برای حداقل بگیران و ۳2 درصدی برای 
سایر سطوح در بهترین شکل، میزان دستمزد را به حدود ۱4 تا ۱۵ میلیون تومان 
می رساند، تاکید کرد: این رقم با عدد استخراج شده سبد معیشتی در بهمن ماه فاصله 

بیش از ۱۰ میلیون تومانی دارد.
وی اضافه کرد: ما به عنوان جامعه کارگری به مجموعه دولت و گروه کارفرمایی گوشزد 
کارگران،  تأمین مسکن کارگری، درمان  اساسی  قانون  کردیم مطابق نصح صریح 
آموزش و مسائل فرهنگی و… که به نوعی در دل قانون اساسی آمده است تکلیف 

دولت ها از ابتدا انقلاب تا امروز بوده که به درستی رعایت و انجام نشده است.
وی گفت: نمایندگان جامعه کارگری به دنبال این نیستند که تمام فشارها را بر دوش 
کارفرمایان بگذارند. در برخی مقاطع شاهد بوده ایم که دولت ها به وظیفه خود عمل 

نکرده و این وظیفه را به کارفرمایان محول کرده اند.
رقم فریز شده حق مسکن

سال ۱4۰2 حق مسکن از ۶۵۰ هزار تومان به 9۰۰ هزار تومان افزایش یافت؛ اما سال 
گذشته به دلیل عدم امضا مصوبه شورای عالی کار از سوی نماینده جامعه کارگری 

به دلیل عدم توجه نمایندگان دولت به درخواست های جامعه کارگری، حق مسکن 
افزایش نیافت زیرا این افزایش از سوی وزیر وقت تعاون، کار و رفاه اجتماعی منوط 

به این امضا شد.
امسال نیز باید دید هیئت وزیران به افزایش حق مسکن رأی می دهند یا خیر. بر اساس 
قانون، افزایش حق مسکن باید در هیئت وزیران تصمیم گیری شود که عنوان شده 
در نخستین جلسه شورای عالی کار در سال جدید که قرار است تا پایان فروردین ماه 

برگزار شود، این موضوع مطرح و توسط وزیر به هیئت دولت برده شود.
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران در خصوص وضعیت حق مسکن 
کارگران عنوان کرد: در فیش حقوقی کارگران ردیفی به عنوان حق مسکن است که 

از سال ۱4۰2 تا امسال 9۰۰ هزار تومان درج می شود.
گلپور افزود: رقم این ردیف هم فریز شده و افزایش حداقل حقوق روی این عدد تأثیری 
نداشته است. این روند به این معنی است که دولت به تمام کارگران مسکن داده که 
عدد مورد نظر ثابت مانده است؛ در حالی که بیشترین تورم در این سال ها مربوط به 

این حوزه بوده است.
وی تاکید کرد: تأمین مسکن بر عهده دولت ها است و امروز دولت ها به نوعی آن را به 
کارفرمایان محول کرده اند. این به نوعی تناقض بوده که در عملکرد دولت ها و در ادامه 

در کارفرمایان ایجاد شده است.
این نماینده جامعه کارگری با بیان اینکه در حال حاضر ما نباید به عنوان جامعه 
کارگری بگوییم چه کسی باید مسکن کارگری را تأمین کند، دولت یا کارفرما، اظهار 
کرد: اگر اختلافات بین خود را نتوانسته اند حل کنند آسیب آن متوجه جامعه کارگری 

شده و آنها هستند که این فشارها را تحمل می کنند.
خود  که  شکلی  هر  به  شود  تأمین  کارگری  مسکن  است  نیاز  کرد:  تاکید  وی 
سیاستمداران می دانند. اکنون با توجه به شعار استراتژیک سال گذشته درباره جهش 
تولید و شعار امسال در خصوص سرمایه گذاری برای تولید همه آنها جز با سرمایه 

اصیل نیرو انسانی یا همان کارگر محقق نمی شود.
وی با اشاره به شرایط فعلی حوزه کارگری تصریح کرد: ما امروز در شرایطی به سر 
می بریم که دچار فرسایش کارگری شده ایم. آیا قرار است تمام این امور در حوزه تولید 

را با اتباع اداره کنیم؟
انسانی  نیروی  اینکه  بیان  با  ایران  کارگران  انجمن های صنفی  عالی  کانون  رئیس 
متوجه  مسئولان  آیا  گفت:  دارد،  قرار  تولید  و  گذاری  سرمایه  معادله  کجای  در 
مهاجرت های بی رویه نیروی انسانی کار ساده هستند که به چه شکلی در حال کوچ 

از کشور هستند؟
نمود ناکافی بودن دستمزد ۱۴۰۴ از اسفند محسوس شد

گلپور در ادامه سخنان خود گفت: قطعاً با افزایش 4۵ درصدی برای حداقل بگیران 
چون به عدد سبد معیشت نرسیده است و فاصله میلیونی با آن دارد در واقع جبران 
عقب ماندگی دستمزد کارگران یادگاری است که روی یک قطعه یخ نوشته شده است.

وی ادامه داد: در سنوات گذشته شاهد این بودیم که در فروردین ماه حس می کردیم 
که بعد از گرفتن حقوق، این دستمزد کفاف حداقل زندگی را نمی دهد؛ در این دوره 
چنین احساسی در اسفند داشتیم. یعنی رشد نجومی قیمت دلار و طلا اثرش را در 
تمام محصولاتی که خانواده کارگران باید برای شب عید تهیه می کردند، گذاشت. آنها 
برای تأمین نیازهای غذایی ماه مبارک رمضان صورت خود را با سیلی سرخ کردند. 
اینجا موضوع تهیه آجیل و تنقلات مطرح نیست، معاش روزانه این قشر از برنج، نان، 
لبنیات و… مطرح است که برای اینکه اعضای خانواده بدن سالمی داشته باشند 

ضروری است.
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران یادآور شد: کیفیت پوشاک جامعه 
کارگری را وقتی با سایر سطوح مقایسه می کنیم تفاوت کاملًا محرز است. در خانواده 
ایرانی از پیش از انقلاب تا به این امروز موضوع حجاب و عفاف در استراتژی فرهنگی 
کشور ریشه دارد. تهیه پوششی مانند چادر با قیمت های بسیار بالا هر چند سال یک 
بار برای خانواده کارگر ممکن است؟ و این فقط خرید یک قواره چادر برای یک فرد 
یک خانواده جامعه کارگری است که یک سوم پایه دستمزد است. این موضوع برای 
آقای خانواده اگر بخواهد یک دست کت و شلوار معمولی تهیه کند نیز صدق می کند.

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران با بیان اینکه در شرایط فعلی با 
این میزان حقوق کارگری در ایران هزینه مالی حجاب بسیار بیشتر از کشورهایی است 
که حجاب را رعایت نمی کنند، گفت: این را در نظر بگیرید در خانواده هایی که فرزند 
در حال رشد دارند یا خانواده ای که فرزندی دارد که می خواهد متناسب با سنش تنوع 

لباس داشته باشد، ما درباره تهیه لباس فاخر صحبت نمی کنیم در حد پوششی که آبرو 
حفظ شود، خانوارهای زیادی هستند که هر چند سال یک بار تدارک لباس نو دارند.

این نماینده جامعه کارگری عنوان کرد: در واقع در تعیین حداقل دستمزد فقط عدد 
سبد معیشت ملاک قرار گرفته که حتی در این چند سال به آن عدد هم توجه نشده 
و کمتر از رقم سبد معیشت تعیین شده است؛ تهیه سایر ملزومات زندگی معمولی 
به کنار. تعیین حداقل حقوق به این بخش ها از پوشاک و مسکن تا درمان و آموزش 

نمی رسد.
کارفرمایان واقعی در شورای عالی کار نقش آفرینی کنند

گلپور با اشاره به پیشنهاد نمایندگان جامعه کارگری، گفت: ما به گروه کارفرمایی اعلام 
کردیم پیش از اینکه دستمزد بخواهد تعیین شود ضمانت بدهید این 24 میلیون 
تومان عدد سبد معیشت بر اساس نرخ بهمن ۱4۰۳ که مسئولان مرتبط آن را پذیرفته 
و امضا کرده اند، تأمین کنید، ما در ادامه موضوع مسکن، درمان و آموزش را از دولت ها 

مطالبه می کنیم.
وی اضافه کرد: در واقع پیشنهاد دادیم به یک پیمان دسته جمعی برسیم که عدد سبد 
معیشت را تأمین می کنید در ادامه ما از دولت ها درباره ۳ وظیفه اصلی آنها که در حال 

اجرای ناقص است پیگیر سایر موضوع های مهم زندگی کارگران می شویم.
وی گفت: فرایند موجود به ما نشان داد گروه کارفرمایان و دولت در یک سو قرار دارند 
و همکاری نشد. امروز ما از کارفرمایان واقعی کشور می خواهیم تا همکاری کنند و 
به یک پیمان دسته جمعی برسیم، کارفرمایی که 2 تا ۵ هزار نیرو دارد و کارفرمای 
دست نشانده نباشد. در واقع کارفرما بخش دولتی نباشد که از سوی دولت به عنوان 
مدیر یک مجموعه ای گمارده می شود. این فرد از نظر ما نماینده دولت است نه نماینده 

کارفرمایی.
وی تصریح کرد: بنابراین کارفرمایان واقعی باید ورود کنند و با تشکل های کارگری به 

یک وفاقی برسند.
این نماینده جامعه کارگری اظهار کرد: با قاطعیت می گویم ما کارفرمایانی می شناسیم 
که حاضر هستند بیشتر از این حداقل دستمزد مصوب شورای عالی کار به نیروی 
انسانی خود حقوق بدهد. کارفرما واقعی حاضر است برای اینکه کارگر متخصص و ماهر 

خود را از دست ندهد و فعالیت مستمر داشته باشد تأمین رضایت کند.
این نماینده جامعه کارگری با اشاره به چالش موجود اضافه کرد: چالش این است که ما 
نمایندگان تشکل های کارگری با کارفرمایان واقعی هم در تعامل نیستیم وگرنه توافق 
و نجات سفره کارگری شدنی است. به گفته رهبر معظم انقلاب امروز معیشت مسئله 

اصلی جامعه کارگری و مردم است.
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران با تاکید بر اینکه این مسئله 
موضوعی لاینحل نیست، تصریح کرد: کشوری به پهناوری ایران با این حجم از منابع 
خدادادی چرا باید درگیر این موضوع باشیم که قوت قالب برخی دو وعده شده باشد. 
چرا برخی محصولات باید از سفره مردم حذف شده باشد؟ حل شدنی است در صورت 
ارتباط گیری درست با جامعه کارفرمایی و دولت هم باید از میدان سرمایه گذاری خارج 

شود و نقش تسهیلگری اعمال کند.
گلپور اظهار کرد: متأسفانه به دلیل اینکه دولت خودش سرمایه گذار است و سرمایه 
گذاری می کند و هر روز فربه تر از قبل می شود کارفرمایان واقعی کسانی که رهبر 
معظم انقلاب از آنها خواسته سرمایه گذاری کنند، نمی توانند ورود کنند، چرا که در 

حال حاضر دولت سدی است در مقابل سرمایه گذاری مردم.

حق مسکن فریز شده است

ایسنا/  مدیر آب و خاک و امور فنی و مهندسی جهاد کشاورزی استان زنجان از اجرای 
آزمایشی )پایلوت( آبیاری هوشمند در شهرستان های طارم، خرمدره و سلطانیه خبر 

داد.
مجید جعفری با بیان اینکه کاهش هدررفت آب در سامانه های آبیاری کشاورزی و 
توسعه سامانه های نوین از مهم ترین اهداف این بخش است، اظهار کرد: در حال حاضر، 
حدود ۱27 هزار هکتار اراضی آبی در استان زنجان وجود دارد که از این میزان، تا سال 

گذشته حدود ۶4٬۵2۶ هکتار به سامانه های نوین آبیاری تجهیز شده اند.
وی افزود: این سامانه ها شامل آبیاری قطره ای، آبیاری بارانی، سامانه های دارای استفاده 
از نوار آبیاری »تیپ« و سیستم های کلاسیک ثابت هستند. عملکرد ما در سال گذشته 

نزدیک به ۱۰۰۰ هکتار بوده است.
او ادامه داد: هدف کلی ما بر اساس برنامه هفتم توسعه، تجهیز سالانه ۶٬22۵ هکتار 
است، اما به دلیل محدودیت اعتبارات، دستیابی به این عدد تاکنون امکان پذیر نبوده 
است. با این  حال، طبق هدف تعیین شده در جشنواره شهید رجایی تحت عنوان 
شاخص استقرار سامانه نوین آبیاری تحت فشار در اراضی کشاورزی، قرار بود در سال 
گذشته ۳9۸ هکتار از اراضی به این سامانه ها تجهیز شوند که در نهایت، نزدیک به دو 
و نیم برابر این عدد یعنی 94۸ هکتار محقق شده است و استان زنجان حائز رتبه سوم 

در اجرای سامانه های نوین آبیاری با راندمان بالا شده است.
وی با اشاره به اقدامات ترویجی در مدیریت مصرف آب، اضافه کرد: ما تلاش می کنیم 
کشاورزان را به  سمت کشت محصولات کم آب بر جایگزین محصولات با مصرف آب بالا 
سوق دهیم و از طریق تغییر ابلاغ و اجرای الگوی کشت جایگزین، میزان مصرف آب را 
کاهش دهیم. طبق برنامه هفتم پیشرفت، مصرف آب کشور باید به حدود ۶۵ میلیارد 
مترمکعب در کل کشور کاهش یابد، اما هم اکنون این عدد بین 7۰ تا 7۵ میلیارد 

مترمکعب تخمین زده می شود.
جعفری با اشاره به چالش های بارندگی در استان، عنوان کرد: یکی از مشکلات اساسی، 
توزیع نامتوازن بارندگی از لحاظ زمانی و مکانی در استان است. خوشبختانه در سال 
جاری استان های زنجان و مازندران بارندگی مناسبی نسبت به میانگین درازمدت 
داشته اند که این موضوع به وضوح در عملکرد محصولاتی مانند گندم دیم دیده شد؛ 
به طوری که سال گذشته نزدیک به ۶۰۰ هزار تن گندم در استان خریداری شد و 
امسال هم براساس گزارش های ارسالی، وضعیت مناسبی در این حوزه قابل پیش بینی 
است. او با اشاره به وضعیت سدهای استان، تصریح کرد: در حال حاضر حدود 42 سد 
در استان وجود دارد که برخی از آن ها با هدف آبخیزداری و تغذیه آبخوان های استان 

توسط اداره کل منابع طبیعی استان احداث شده اند. 
جزو استان هایی هستیم که عملکرد مناسبی در سدسازی داشته اند؛ اما آبیاری اراضی 
پایاب برخی سدها به صورت سنتی انجام می شود و باید اصلاح شود که در این زمینه، 

همکاری شرکت آب منطقه ای و سازمان جهاد کشاورزی راهگشا خواهد بود.

از  جلوگیری  برای  اظهارکرد:  زنجان  استان  کشاورزی  جهاد  خاک  و  آب  مدیر 
برداشت های غیرمجاز و افزایش بهره وری، باید از توسعه کشت افقی پرهیز کنیم و 
به جای آن، به دنبال افزایش بهره وری از طریق استقرار سامانه های هوشمند و تجهیز 
اراضی به سامانه های نوین باشیم. همکاری با شرکت آب منطقه ای نیز در این زمینه 

در حال انجام است. 
وی با اشاره به نصب کنتورهای هوشمند، افزود: اقدامات خوبی برای کنترل چاه های 
اقدامات  این  باید  اما  است،  انجام  حال  در  منطقه ای  آب  شرکت  توسط  غیرمجاز 

هدفمندتر و مؤثرتر صورت گیرد.
جعفری گفت: اگر بخواهیم وضعیت فعلی کشاورزی را با توجه به استفاده از سامانه های 
نوین آبیاری ارزیابی کنیم، باید گفت به نمره قبولی رسیده ایم، اما هنوز تا رسیدن به 
وضعیت مطلوب فاصله بسیار داریم. به همین دلیل، فناوری های جدیدی مانند آبیاری 

زیرسطحی هوشمند را دنبال می کنیم که راندمان بسیار بالایی دارد.
وی با اشاره به اجرای آزمایشی )پایلوت( آبیاری هوشمند عنوان کرد: این پروژه در 
سه منطقه شامل باغ مطهری طارم، کشت و صنعت خرمدره شروع شده و در ادامه، 
در شرکت کشت و صنعت اصیل دام در شهرستان سلطانیه در حال اجراست. در حال 
حاضر، هدف از پیگیری این سیستم، رسیدن به آبیاری دقیق است؛ به این صورت که 

میزان نیاز دقیق هر محصول به آن داده می شود.

جعفری اظهار کرد: در طارم نتایج مثبتی از اجرای آبیاری هوشمند گرفته ایم و این 
سیاست در سطح ملی نیز در حال پیگیری است. جدیدترین فناوری ها، شامل لوله های 
نیمه تراوایی است که کنار ریشه گیاه قرار می گیرند و بر اساس نیاز گیاه و ترشح آنزیم، 
آبرسانی انجام می دهند. این سیستم فشار کاری بسیار پایین)حدود یک متر( دارد و با 

توجه به بحران انرژی، بسیار مقرون به صرفه است.
وی اضافه کرد: قیمت اجرای این سیستم هوشمند حدود 4۰۰ میلیون تومان برای هر 
هکتار برآورد شده که بر اساس آخرین ابلاغ، امکان پرداخت نیمی از این هزینه برای 

هر هکتار وجود دارد و مابقی هزینه را کشاورز تأمین خواهد کرد.
جعفری افزود: منابع تأمین اعتبار شامل منابع استانی و منابع ملی در قالب اعتبارات 
تملک دارایی های سرمایه ای ابلاغ می شود. کشاورزان پیشرویی در استان وجود دارند 

که در سطح بالا فعالیت می کنند و از فناوری های نوین بهره می برند.
مدیر آب و خاک جهاد کشاورزی استان زنجان با بیان اینکه استفاده از آب تصفیه  
شده فاضلاب برای کشاورزی معمولاً صرفه اقتصادی ندارد، مگر در گلخانه های بزرگ 
و صنایع و زنجیره های با ارزش اقتصادی بالا، خاطرنشان کرد: استان زنجان در چرخه 
برقراری بهره وری جزو استان های پیشروی کشور است و توسعه سامانه های نوین 

آبیاری نیز نقش مؤثری در مقابله با کم آبی و تکمیل این چرخه دارد.
در حال حاضر، حدود ۱27 هزار هکتار اراضی آبی در استان زنجان وجود دارد.

اجرای آزمایشی آبیاری هوشمند در شهرستان های طارم، خرمدره و سلطانیه

صدای زنجان/  مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: سال گذشته 
با اجرای نهضت آسفالت در روستاهای استان ۸۰۰ هزار مترمربع از معابر خاکی ۱۸۴ 
روستا با مشارکت دهیاری ها آسفالت ریزی شد که می توان گفت شاهد تحول و انقلاب 
عظیمی در این حوزه بودیم. رضا خواجه ای افزود: سال گذشته همچنین طرح هادی 
در ۳۰۲ ر وستای استان به همت بنیاد مسکن و مشارکت دهیار ی با اعتباری بالغ 
بر هزار و ۴۸۰ میلیارد ریال اجرا شد. وی اظهار کرد: میانگین اجرای طرح هادی 
روستایی در استان زنجان ۶۴.۵ درصد و در سطح کشور ۵۸ درصد است که در این 
زمینه استان زنجان بالاتر از میانگین کشوری قرار دارد. خواجه ای خاطر نشان کرد: 

تاکنون طر ح هادی در ۴۶۰ روستای بالای ۲۰ خانوار استان اجرا شده است.
وی از مقاوم سازی ۵۹ درصدی واحدهای مسکونی روستایی در استان زنجان خبر داد 
و افزود: با همکاری و مشارکت بانک های عامل در پرداخت تسهیلات مقاوم سازی، 
می توان سال جاری این میزان را به ۶۷ درصد رساند به طوری که این جهش در 

سابقه بنیاد مسکن، تاکنون کم نظیر بوده است.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: همزمان با سالروز تاسیس 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و افتتاح حساب ۱۰۰ امام خمینی)ره(، طی روزهای ۲۱ 
تا ۳۱ فروردین جاری طرح های عمرانی بنیاد مسکن استان افتتاح و کلنگ زنی می 
شود. خواجه ای با بیان اینکه این طرح های عمرانی در دو حوزه عمران روستایی و 
بهسازی ومسکن روستایی به بهره برداری خواهد رسید، افزود: برای اجرای این طرح 

ها، اعتباری بالغ بر ۲۲۰ میلیارد ریال اختصاص یافته است.
وی از افتتاح ۱۶ طرح در زمینه بهسازی مسکن روستایی و ۱۵ پروژه نیز در زمینه 
اجری طرح هادی روستایی و آسفالت معابر در سطح استان خبر داد و گفت:در این 
ایام، دو طرح نیز در خصوص احداث پایگاه انتقال خون در شهرستان ابهر و اجرای 

طرح هادی روستای حاج سیران کلنگ زنی خواهد شد.

پرونده و دستگیری  از کشف  زنجان  استان  فتا  پلیس  زنجان/  رئیس  صدای 
مجرم سایبری که به بهانه سرمایه گذاری در زمینه ارزهای دیجیتال اقدام به 

کلاهبرداری ۱۰ میلیاردریالی از تعدادی از شهروندان کرده بود، خبر داد.
احمد موسوی، رئیس پلیس فتای زنجان اظهار کرد: در پی شکایت و مراجعه 
حضوری تعدادی از شهروندان زنجانی مبنی بر کلاهبرداری با شگرد سرمایه گذاری 
در حوزه رمز ارز ، موضوع در دستور کار کارشناسان پلیس فتا زنجان قرار گرفت.

 وی ادامه داد: شکات به اتفاق بیان داشتند، با اصرار یکی از دوستان که مدعی 
فعالیت در زمینه رمزارز و ارائه سودهای کلان بود، اقدام به سرمایه گذاری می کنند 
به طوری که متهم پس از جلب اعتماد با ایجاد کیف پول مجازی برای قربانیان 
پس از مدتی بدون اطلاع اقدام به برداشت ۱۰ میلیارد از کیف پول آنها می کند.

این مسئول انتظامی تصریح کرد: با اقدامات پلیسی، متهم شناسایی و با هماهنگی 
قضایی، در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر و به پلیس فتا زنجان منتقل شد.

رئیس پلیس فتای زنجان ادامه داد: متهم در بدو تحقیقات منکر بزه ارتکابی 
بود ولی پس از مواجهه با مدارک موجود و متقن، به جرم خود اقرار و گفت با 
تبلیغات در بین دوستان و آشنایان خود به عنوان مشاور در حوزه رمزارز معرفی 
و با وعده واهی سود بسیار بالا پس از جلب اعتماد قربانیان، اقدام به کلاهبرداری 

از آنها می کردم.

مدیرکل بنیاد مسکن خبر داد:
آسفالت ریزی معابر خاکی 1۸4 روستا 

در استان زنجان

دستگیری کلاهبردار میلیاردی رمز ارز در زنجان

صدای زنجان/  مدیرکل راه آهن منطقه شمالغرب کشور گفت: در ایام پیک نوروز 
سال ۱۴۰۴ از ۲۵ اسفند ماه، بیش از ۵۲ هزار و ۶۸۵  مسافر از طریق راه آهن منطقه 

شمالغرب جا به جا شدند.
منوچهر صفری گفت: در ایام پیک نوروز سال ۱۴۰۴ از ۲۵ اسفند ماه، بیش از ۵۲ 
هزار و ۶۸۵ نفر مسافر از طریق راه آهن منطقه شمالغرب جا به جا شد که نسبت به 

سال گذشته ۴ درصد افزایش داشته است.
مدیرکل راه آهن منطقه شمالغرب کشور افزود: از مجموع این تعداد مسافر بیش از 
۳۵ هزار نفر از مسافرین حدود ۶۷ درصد، استان خراسان رضوی را به عنوان مقصد 

سفرهای خود انتخاب کرده اند.
وی وظیفه و مأموریت اصلی راه آهن را جابه جایی بار و مسافر عنوان کرد و افزود: 

راه آهن شمالغرب در حوزه مسافر محور پرتردد ریلی به شمار می رود.
صفری افزود: حوزه استحفاظی اداره کل راه آهن منطقه شمالغرب از ایستگاه سیاه 
چشمه کیلومتر ۳۴۰ تا ۱۶۴ شروع و تا ایستگاه راه آهن اردبیل ادامه دارد و در مسیر 
خود شهرهای تاکستان، ابهر، خرمدره، زنجان، میانه و اردبیل را تحت پوشش خود 

قرار می دهد.

انجام شده در  اقدامات خوب  با اشاره به  صدای زنجان/ بازرس کل استان زنجان 
بحث جلوگیری از تضییع حقوق بیت المال، گفت: در سال ۱۴۰۳ نزدیک به ۹۷۳ 
میلیارد تومان از تضییع حقوق بیت المال جلوگیری کردیم. سجاد ده ده  جانی، بازرس 
کل استان زنجان، به تشریح عملکرد سازمان بازرسی در سال ۱۴۰۳ و مهم ترین 
با اشاره به  پرونده های تخلفاتی رسیدگی شده پرداخت.بازرس کل استان زنجان 
شکایات متعدد جوانان در خصوص تاخیر در پرداخت تسهیلات ازدواج، گفت: اگر 
مدیران استانی ما پیگیری های مکرری داشته باشند، بخشی از این مشکلات حل 
خواهد شد. وی با اشاره به معرفی نزدیک به ۴۰۰ نفر به مراجع تخلفاتی، گفت: این 
تخلفات شامل نقض قوانین و مقررات، تبعیض در رفتار با ارباب رجوع، گزارش های 

خلاف واقع و تسامح در حفظ اموال و وجوه دولتی است.
ده ده جانی با اشاره به اقدامات خوب انجام شده در بحث جلوگیری از تضییع حقوق 
بیت المال، گفت: در سال ۱۴۰۳ نزدیک به ۹۷۳ میلیارد تومان از تضییع حقوق 
بیت المال جلوگیری کردیم. بازرس کل استان زنجان با اشاره به جزئیات این اقدامات، 
گفت: ۱۴۵ میلیارد تومان مطالبات حقوق دولتی، ۱۳ میلیارد تومان اخذ تضامین 
حقوق دولتی از بهره برداران معادن، ۱۰۰ میلیارد تومان شناسایی ۱۲ درصد سهم 
منابع طبیعی از حقوق دولتی و ۳۸۴ میلیارد تومان پیگیری وصول مطالبات کلان 

بانکی بوده است.

بازرس کل استان زنجان:
جلوگیری از تضییع ۹۷۳ میلیارد تومان 

حقوق بیت المال در زنجان



چهار شنبه  ۲۰  فروردین   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۲۵ روز�� فرهنگ۴۴

صدای زنجان از آمارهای مربوط به سفرهای نوروزی و سهم استان در میزان جذب گردشگران گزارش می دهد؛

جهش گردشگر از حرف تا واقعیت!
  منتقدان: زنجان جایی در آمار گردشگری کشور ندارد!   سرپرست اداره کل میراث فرهنگی استان: در نیمه نخست ایام نوروز بازار زنجان بسته بود!

 معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی استان: زنجان جزو ۷ استان کشور در زمینه جهش گردشگر است

سمیه محرمی: با پایان سفرهای نوروزی، ستاد سفر اعلام کرد از 2۵ اسفند ۱4۰۳ تا 
۱۵ فروردین ماه امسال، ۳۶ میلیون و ۵۱9 هزار و ۶7۱ نفر سفر رفتند و ۶۰ میلیون و 
97۰ هزار و ۵2۳ نفر شب اقامت ثبت شده است. طبق این آمار بیشترین سفرها مربوط 
به مازندران، گیلان، خراسان رضوی، تهران و اصفهان بوده و خبری از زنجان در این 

لیست نیست!
طبق گفته های سیدمصطفی فاطمی، دبیر ستاد مرکزی هماهنگی خدمات سفر در 
آمارگیری سفرهای نوروزی، شاخص هایی چون اسکان، میزان مصرف سوخت، تردد 
جاده ای، میزان مصرف پسماند در مقصد و فضای ابری تلفن همراه درنظر گرفته شده 
است. که بر این اساس به نظر می رسد انتخاب نوع آمارگیری ها در موضوع ارائه آمارهای 

حضور گردشگران توسط استان های مختلف موثر باشد.
بنا بر اعلام دبیر ستاد مرکزی هماهنگی خدمات سفر تا ۱۵ نوروز ۳۶ میلیون و ۵۱9 
هزار و ۶7۱ نفر سفر رفته اند و شهرهای مشهد، شیراز، تهران، اصفهان، بندرعباس، قم، 
کرج، رشت، اهواز، خرم آباد، بوشهر، قشم، یزد، بندرگناوه، کرمانشاه، بندر انزلی، تبریز، 
همدان، نوشهر، گرگان، ساری، درگهان، کیش، دزفول، همچنین زنجان، رامسر، چالوس، 
آمل، بابلسر، اردبیل، کاشان، سمنان، محمودآباد، لاهیجان، شاهرود، مرزن آباد، لوندیل، 
بابل، چمستان و شوشتر به ترتیب بیشترین تعداد مسافر را در تعطیلات نوروز داشته اند.

و مردم مقاصد  است  افزایش داشته  نوروزی در سال جاری  آمارهای سفرهای  طبق 
متفاوت تری را برای سفر انتخاب کرده اند و از تکرار برخی مقاصد خودداری کردند 
اما در این بین برخی فعالان این حوزه به این آمارها انتقاد دارند و آنها را متناقض با 
واقعیت می دانند، برای نمونه امیرپویان رفیعی شاد، رئیس هئیت مدیره دفاتر سفر و 
گردشگری استان تهران به عنوان یک استان مسافرفرصت به رسانه ها می گوید: آمار 4۵ 
میلیون گردشگری که وزیر برای امسال اعلام کرد مبهم است و معلوم نیست از کجا 

به این رقم رسیده اند. 
وی با بیان اینکه کشور ۸۵ میلیونی وقتی 4۵ میلیون نفر از جمعیت اش سفر کنند، 
قابل اتکا و درک نیست، ادامه داد: آماری که جامعه ی هتل داران بعد از عید ارائه می کند 

قابل اتکاتر است.
سفرها تمام شد، ابهامات آغاز

همه ساله پایان سفرهای نوروزی با آغاز چالشی با عنوان ارائه آمارها مواجه است چرا که 
در کشور آمارهایی ارائه می شود که موجب ایجاد اختلاف نظر و طرح تحلیل های مختلف 
می شود، هر استانی تمایل دارد براساس یکی از شاخص های معیار قرار گرفته در این 
طرح خود را از استان های دیگر بالاتر بخواند و جایی در لیست برترین ها داشته باشد، 

این موضوع در برخی موارد منجر به ارائه برخی آمارهای فضایی و غیرواقعی می شود.
استان زنجان نیز از این موضوع مستثنی نبوده و در این مدت آمارهای متفاوتی از میزان 
حضور گردشگران ارائه شده است و انتقاداتی به سهم استان زنجان از سفرهای نوروزی 

و ماندگاری مسافران در استان وجود دارد.
جایگاه زنجان کجاست؟

سالیان سال است که موضوع عبوری بودن زنجان و عدم توانایی این استان در نگه داشت 
مسافران مورد انتقادات قرار گرفته است و منتقدان تاکید دارند باید فکری برای این 
موضوع شود تا زنجان از بازار پر رونق صنعت گردشگری و پول در چرخش در این 

صنعت سهمی داشته باشد.
در این بین برخی رسانه های استان سهم زنجان از اقامت مسافرین نوروزی را تقریبا 
هیچ خوانده و به مقایسه آمارهای راهداری و میراث فرهنگی اشاره کرده و سهم اقامت 
خودروهای تردد کرده از زنجان را یک درصد اعلام کرده و تاکید دارند زنجان همچنان 

یک استان عبوری بوده و هیچ سهمی از اقامت ندارد.
هر چند سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان زنجان 

شرایط آماری استان زنجان در جذب گردشگر را مطلوب می داند اما آنچه که مسلم 
است، استان زنجان با توجه به ظرفیت های مختلف تاریخی، دسترسی بالا و غیره بسیار 

بهتر از این می تواند عمل کند و سهم بیشتر از جذب گردشگر را از آن خود کند.
سید میکائیل موسوی سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان زنجان در این زمینه در گفت و گو با صدای زنجان با اشاره به اینکه از 2۵ اسفندماه 
۱4۰۳ تا ۱۵ فروردین ۱4۰4 بیش از یک میلیون و 2۵۰ گردشگر وارد استان زنجان 
شده است، اظهار کرد: این آمار براساس فضای ابری تلفن همراه و ماندگاری 24 ساعته 
صورت گرفته است که از طریق وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان زنجان اعلام شده که جایگاه زنجان در جدول جذب گردشگر هفدهم بوده است

وی با بیان اینکه 72 هزار و 4۸9 نفر از موزه های استان بازدید داشته اند، عنوان کرد: 
این آمار شامل چهار موزه دارای فروش بلیط در زنجان از جمله گنبد سلطانیه، موزه 
رختشویخانه، موزه مردان نمکی و غار کتله خور است که آمار سامانه ای بوده و قابلیت 
تغییر ندارد. موسوی با اشاره به اینکه زنجان در این زمینه در سطح کشور رتبه دوازدهم 
کشور را به خود اختصاص داده است، بیان کرد: در این زمینه استان زنجان نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته افزایش ۱۵ درصدی داشته است.
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان زنجان با اشاره 
به اینکه استان زنجان در ارائه آمارهای نوروزی خود فقط به آمار سامانه ای اکتفا کرده 

است، بیان کرد: در برخی از استان ها به آمارهای فاقد امکان استناد اشاره شده است.
وی با بیان اینکه ۳۰ هزار و ۵22 نفر روز در تاسیسات اقامتی استان زنجان حضور 
یافتند، اضافه کرد: در زمینه میزان اسکان گردشگران در مراکز اقامتی نیز شاهد افزایش 
۵ درصدی در استان هستیم. موسوی با اشاره به اینکه ۱۵ نمایشگاه و فروشگاه های 
صنایع دستی نوروزی و ۱4 نقطه نوروزگاه طی ایام نوروز در زنجان برپا شده است، بیان 
کرد: این نمایشگاه ها در مسیرهای پر تردد برپا شد تا امکان توقف مسافران و استفاده از 
این ظرفیت برای کمک به پویش نه به تصادف انجام شود که خوشبختانه شاهد هستیم 
با وجود افزایش ۱7 درصدی تردد در زنجان کاهش تصادف در محورهای استان روی 
داده است. سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان زنجان 
با بیان اینکه سعی استان بر این بوده که گزارش ها به صورت مستند و قابل اتکا باشد، 
اضافه کرد: تاکید وزارتخانه نیز بر این موضوع بوده که آمارهای ارائه شده دقیق و واقعی 

باشد تا بتوان از آن به عنوان مبنای برنامه ریزی در آینده استفاده کرد.
بازار باز هم بسته بود

وی با بیان اینکه یکی از ایرادات زنجان در ایام نوروز بسته بودن بازار بوده که امسال نیز 
تکرار شده است، تصریح کرد: بازار زنجانی یکی از بازارهای معروف زنجان بوده و در نوع 
خود متنحصر به فرد بوده که با وجود جلسات سالانه با هیات امنای بازار و معتمدین 

در این ایام بسته بوده
این مسئول با بیان اینکه اقتصاد در موضوع گردشگری بسیار حائز اهمیت بوده و باید 
باز بودن بازار در ایام نوروز بسیار تاثیرگذار است، بیان کرد: در نیمه نخست ایام نوروز 
بازار بسته بود و با وجود تردد گردشگران در سطح شهر اما باز بودن بازار شور و نشاط 

ویژه به شهر می دهد.
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان زنجان با بیان 
اینکه در ایام نوروز ۵۰ میلیارد تومان صنایع دستی در زنجان به فروش رسیده است، 
اظهار کرد: این آمار از محل فروش صنایع دستی در ۱۵ غرفه فعال در شهرک صنعتی 
ظریفان، بازارچه های نوروزی و ۵۰۰ فروشگاه صنایع دستی فعال در داخل زنجان که 
عمدتا در خیابان های سبزه میدان، سعدی جنوبی و خیابان امامزاده، واقع گردیده حاصل 

شده است.
 زنجان، موفق به کسب رتبه هفتم جهش ورود گردشگر شده است

داود آبیان معاون گردشگری میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان زنجان 
نیز در این زمینه در گفت و گویی با صدای زنجان با اشاره به مستند بودن آمار سفرها 
و مسافران نوروزی در زنجان اظهار کرد: این آمارها برای رفع ایرادات و بهبود شرایط 

استقبال از مسافران در سال آینده مورد استفاده قرار خواهد گرفت.
معاون گردشگری میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان زنجان با اشاره به 
اینکه از طریق حضور در نمایشگاه های مختلف و همچنین برگزاری رویدادهای مختلف 
زنجان در سطح کشور شناسانده شده است، عنوان کرد: باید مسیر قرار گرفته را ادامه 

دهیم و برای جذب بیش از پیش مسافران در ایام مختلف سال برنامه داشته باشیم.
وی با اشاره به اینکه زنجان در سال جاری در زمینه جهش ورود گردشگران شرایط 
مطلوبی داشته است، اضافه کرد: در این زمینه زنجان در سطح کشور موفق به کسب 

رتبه هفتم جهش ورود گردشگر به استان را به خود اختصاص داده است.

موج رسا/ موسس موزه فرهنگ و تاریخ اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان 
گفت: بخشی از موزه تاریخ و فرهنگ آموزش و پرورش زنجان به فضایی ویژه برای 
بازنشستگان و پیشکسوتان فرهنگی اختصاص داده شده است که این فضا در هفته 

معلم تحت عنوان »دورهمی بازنشستگان« افتتاح خواهد شد.
زهرا سلیمانی با بیان اینکه موزه فرهنگ و تاریخ آموزش و پرورش زنجان در تاریخ 
2۵ مهر ماه ۱4۰۱ به عنوان تنها موزه تخصصی در حوزه آموزش و پرورش در استان 
زنجان افتتاح شد، گفت: این موزه با مجوز رسمی از اداره کل موزه های کشور فعالیت 
می کند و هدف آن حفظ و نمایش تاریخ و فرهنگ آموزش و پرورش در این منطقه 
ابزارهای  از اسناد تصویری و نوشتاری،  افزود: موزه شامل مجموعه ای  است.  وی 
آموزشی، کتب درسی و تاریخی، نشریات قدیمی و هرآنچه که به تاریخ آموزش و 
پرورش مرتبط می شود، است.  موسس موزه فرهنگ و تاریخ آموزش و پرورش استان 
زنجان با اشاره به اینکه تاریخ فعالیت موزه به اواخر دوره قاجار برمی گردد، عنوان کرد: 

آثار موجود در آن شامل دوره های پهلوی اول و دوم و همچنین دوران معاصر است.
 وی اضافه کرد: این موزه به عنوان یک منبع غنی از اطلاعات تاریخی به بررسی روند 
شکل گیری مدارس نوین در زنجان می پردازد و در تلاش است تا میراث فرهنگی و 

آموزشی این منطقه را برای نسل های آینده حفظ کند.

رویداد24/  در سینما و تلویزیون ایران در دهه های مختلف بازیگران کودک و نوجوان 
زیادی ظهور کردند که هر کدام سرنوشت متفاوتی پیدا کردند. برخی از آنها مانند 
عنوان  به  را  خود  جایگاه  هم  بزرگسالی  در  توانستند  پروانه  ترلان  و  صادقی  علی 
بازیگران سرشناس و مشهور حفظ کنند و برخی دیگر هم به محض ورود به دنیای 
بزرگسالی از چرخه سینمای ایران حذف شدند و نتوانستد بازیگری را ادامه دهند. 
می توان دلایل متعددی را برای چرایی خارج شدن این بازیگران کودک و نوجوان ذکر 
کرد، اما اصلی ترین دلیل وقوع چنین اتفاقی نبود یک ساختار درست برای حفظ و 
پروروش ستارگان کودک و نوجوان است. در غرب )خصوصاً آمریکا( از دیرباز و زمانی 
که استودیو های فیلمسازی قدرت مطلق داشتند تا به امروز برای کودکانی که قصد 
داشتند وارد عرصه بازیگری شوند برنامه مدونی وجود دارد. سازمان ها و نهاد هایی در 
کشور هایی مانند آمریکا، انگلستان و فرانسه وجود دارد که این کودکان را آموزش 
می دهند تا از همان کودکی وارد چرخه بازیگری شوند و حضور مستمر و پایداری در 
این حرفه داشته باشند. اما در ایران بازیگران کودک و نوجوان بعد از بازی در یکی دو 
فیلم و سریال به حال خود رها می شوند و هیچ نهاد و سازمانی نیست که از آنها حمایت 
کند و به آنها آموزش دهد. به همین خاطر خیلی زود فراموش می شوند. این فراموشی 
زودهنگام تاثیر بسیار تلخی بر روی ذهن و روان این کودکان می گذارد و باعث می شود 
آنها دچار مشکلات فراوانی شوند. به بهانه پخش مجدد سریال پایتخت و حذف بازیگران 
سارا و نیکا نگاهی انداخته ایم به سرنوشت برخی بازیگران کودک و نوجوان که بعد از 
حضوری کوتاه مدت در سینما و تلویزیون از این عرصه حذف شدند و دیگر نتوانستند 
به فعالیت خود ادامه دهند. آنهایی که در سال ۱۳۶۸ و بعد از چند سال توقیف به 
تماشای باشو غریبه کوچک نشستند با پسربچه سبزره رو جنوبی مواجه شدند که با 
بازی درخشان خود به محتوای ضد جنگ فیلم ابعاد متفاوتی می بخشید. نام این بازیگر 
خردسال عدنان عفراویان بود و بهرام بیضایی او را در یکی از کوچه پس کوچه های 
شهر های جنوب کشور پیدا کرد. عفراویان بازی درخشانی در باشو غریبه کوچک انجام 
داد، اما خیلی زود فراموش شد و دیگر در هیچ فیلم سینمایی به ایفای نقش نپرداخت 
و سرنوشت تلخی پیدا کرد. آخرین اخباری که از او وجود دارد بیانگر زندگی فقیرانه 
باشو است. او که به دلیل فقر نتوانست به تحصیلات خود ادامه دهد یک دکه کوچک 
دارد که در آن سیگار و شارژ می فروشد. او بعد ها در یک مصاحبه گلایه کرد که بهرام 
بیضایی به طور خاص و سینمای ایران به طور عام او را فراموش و رها کرده اند و همین 
موضوع باعث شده که او زندگی فقیرانه ای داشته باشد. مصاحبه عفراویان به این بحث 
در سطح جامعه دامن زد که آیاهنرمندانی که از کودکان در آثار سینمایی خود استفاده 

می کنند مسئول زندگی شخصی آنها هم هستند یا خیر؟ پاسخ به این پرسش هر چه 
باشد در سرنوشت باشو تغییری ایجاد نمی کند. سینمای ایران خیلی زود او را رها کرد 

تا در فقر به زندگی خود ادامه دهد.
بابک احمدپور

یکی دیگر از بازیگران خردسالی که در سینمای ایران بسیار معروف شد بابک احمدپور 
است که با بازی در فیلم خانه دوست کجاست؟ عباس کیارستمی در سینمای ایران و 
جهان جاودانه شد. بازی احمدپور انقدر تاثیرگذار بود که گادفری چشر منتقد آمریکایی 
درباره آن نوشت: »این پسر )بابک احمدپور( واقعاً بر این باور بود که اشتباهی دفتر 
کودک دیگری را برداشته است. این واقعیت است. اگر شما با فیلم رابطه قلبی برقرار 
می کنید به این دلیل است که هر لحظه در کنار این کودک واقعی است. او به هیچ 
عنوان بازی نمی کند.« احمدپور هم مانند عدنان عفراویان دیگر به بازیگری ادامه نداد، 
اما به اندازه او هم از وضعیت به وجود آمده ناراضی نبود. برخلاف بهرام بیضایی عباس 
کیارستمی تا پایان عمر با خانواده احمدپور در ارتباط بود و چند باری هم به آنها در 
رابطه با مسائل کاری شان کمک کرده بود. همین موضوع باعث شده تا احمدپور بعد ها 
در مستندی که درباره زندگی او ساخته شد از کیارستمی به نیکی یاد کند و او را 

بزرگترین الُگو و حامی خود معرفی نماید.
عطیه معصومی

یکی از خاطرات پررنگ تماشاگران دهه شصت سینمای ایران ملودرام احساساتی و 
جذابی از پوران درخشنده بنام پرنده کوچک خوشبختی است که به زندگی یک دختر 
ناشنوا می پردازد. بازیگر آن فیلم دختر خردسالی بود بنام عطیه معصومی که درخشنده 
او را از مدرسه ناشنوایان جبار باغچه بان پیدا کرده بود. خود عطیه معصومی درباره نحوه 
انتخاب شدنش در مصاحبه ای گفته: »مدیر مدرسه مان اصلًا حواسش به من نبود و 
چند نفر دیگر را انتخاب کرد، اما وقتی کارگردان از بازی آنها خوشش نیامد من معرفی 
شدم. چند تا تست مختلف مثل راه رفتن، گریه کردن و حرف زدن دادم و درخشنده 
گفت این نقش را تو بهتر از هرکسی می توانی بازی کنی.« عطیه معصومی تجربه 
بازی در پرنده کوچک خوشبختی را تجربه ای هیجان انگیز و رابطه خودش با پوران 
درخشنده را عالی ارزیابی می کند. معصومی بعد از بازی در پرنده کوچک خوشبختی 
در چند فیلم و سریال دیگر مانند بال های خیس، بزنگاه و طولانی ترین شب سال بازی 

کرد. اما هیچ گاه تبدیل به یک بازیگر حرفه ای نشد. او در سال ۱۳79 ازدواج کرد، 
صاحب دو فرزند شد و در حال حاضر زندگی خوبی دارد.

مانی نوری
تماشاگران ایرانی در میانه دهه هفتاد هجری شمسی در سریال پرطرفدار قصه های تا به 
تا با پسر خردسالی آشنا شدند که نقش امیر آقای جمالی را با شیرینی و حلاوت خاصی 
بازی می کرد. مانی نوری بعد از بازی در این سریال به کار خود در سینما، تلویزیون و 
حتی تئاتر ادامه داد و تبدیل به یکی از بازیگران پرطرفدار کودک و نوجوان در دهه های 
هفتاد و هشتاد شد. مانی نوری بازیگری را برای مدتی کنار گذاشت و برای تحصیل در 
رشته ادبیات، هنر و فلسفه به کانادا رفت و بعد از بازگشت به ایران بیشتر از بازیگری 
به فعالیت در زمینه پرفورمنس، عکاسی ساختاری و ویدئوگرافی منظوری پرداخت. او 
در چند فیلم و سریال هم بازی کرد و حتی در شهر موش ها صداپیشگی را هم تجربه 
کرد. نوری یک فیلم بلند داستانی هم ساخت که توفیقی پیدا نکرد. تا این بازیگر سابقاً 
مشهور که به خاطر بازی در مربای شیرین جایزه جشنواره کودک و نوجوان اصفهان 
را هم برده بود به تدریج از جریان اصلی سینما و تلویزیون حذف شود و دیگر فعالیتی 

در زمینه بازیگری نداشته باشد.
سارا و نیکا فرقانی اصل

سارا و نیکا فرقانی اصل که با بازی در سریال پایتخت به شهرت فراوانی دست پیدا 
کردند پرحاشیه ترین بازیگران کودک و نوجوان حذف شده این لیست هستند. این 
دو بازیگر نوجوان که خیلی زود و در خردسالی به شهرت رسیدند به تدریج درگیر 
حاشیه های پس از شهرت شدند و همین موضوع باعث شد که عوامل سریال پایتخت 
عطای کار با آنها را به لقایش ببخشند و آنها را از این سریال کنار بگذارند. حاشیه های 
زیادی برای این دو خواهر دوقلو در فضای مجازی به وجود آمد. اما اتفاقی که باعث شد 
این دو نفر از سریال پایتخت حذف شوند انتشار عکس هایی بود که با موازین سازمان 
صدا و سیما هم خوانی نداشت. انتشار این عکس ها که به سرعت در فضای مجازی 
وایرال شد باعث شد این دو بازیگر نوجوان تا اطلاع ثانوی از عرصه بازیگری کنار بروند. 
این خواهران دوقلو بیش از هر چیز اسیر شهرت بیش اندازه ای شدند که در سن پایین 
سراغ آنها آمد. شهرتی که ناتوانی در مدیریت آن خیلی زود باعث حذف آنها از عرصه 

بازیگری شد.

ستارگان کوچکی که خیلی زود خاموش شدند

علی امین زاده
کارشناس ارشد رشته کارگردانی نمایش

یادداشت

نقد تئاتر همواره افت و خیزهایی داشته است. طبق مستندات موجود در دهه 
۷0 شمسی و به ویژه در اواخر این دهه، شاهد رشد بسیار خوب و تأثیرگذار 
نقد در جامعه تئاتری بودیم. در این بازه، نقد تئاتر به وظایف خود به دقت و 
صراحت عمل می کرد. منتقد مراقب بود که تئاتر گرفتار بازی ها و تکنیک های 
صوری و گذرا نشود. هر تکنیک یا شیوه جدیدی که معمولاً از الگوی خارجی 
اقتباس می شد زیرنظر موشکافانه منتقدان بود و اگر مفاهیمی که اثر عرضه 
می کرد با نیازهای گفتمانی جامعه فاصله می یافت، نقد می شدند. منتقدان 
تئاتر در دهه ۷0، بر تجربه تئاتری تماشاگران تأثیر مثبت داشتند و آن 
را هدایت می کردند؛ در واقع باعث می شدند، تماشاگران درک صحیحی از 
ظرفیت ها و کارکردهای تئاتر پیدا کنند. تئاتر این نیست که مخاطب پس 
از تماشای آن فقط بگوید بد نبود. تئاتر این است که تماشاگر آن را ببیند و 
بگوید: پس که این طور! یک پای تئاتر در تفکرات فلسفی و پای دیگر آن در 
شعر)نه به معنای عام آن( است. شاعرانگی و فلسفیدن با هم تئاتر را شکل 

می دهند؛ وقتی تئاتر از اینها محروم شود چیزی باقی نمی ماند.
مسئله اصلی تئاتر ما که روی وضعیت نقد نیز به شدت سایه انداخت، موضوع 
توسعه بود. اساساً پرسش یا بیان این مسئله که تئاتر باید خصوصی یا دولتی 
باشد آدرس اشتباهی بود که از سال های 1۳۸۲ و 1۳۸۳ در تئاتر ایران مطرح 
شد. آن سال ها هنرمندان تئاتر هم با این مسئله همراهی کردند. این مسئله 
انحرافی که تئاتر ایران باید خصوصی یا دولتی باشد، کلیت تئاتر ایران را به 
سمت دیگری برد. تئاتری که مسئله آن این بود که به نهاد تبدیل شود و 
توسعه یابد، مسئله اش این شد که چه کسی باید آن را اداره کند. وقتی مسئله 
تئاتر از توسعه خارج شد به طور طبیعی نقش منتقد هم کم رنگ  شد. چون 
منتقد در این دستگاه به توسعه تئاتر از طریق نزدیک کردن افکار خلاقه 

کارگردان و نویسنده به درک مخاطبان کمک می کند.
به چیزی که  از دولت  تئاتر  از دهه ۸0 و محول شدن  تئاتر  تغییر فضای 
متسامحاً به آن تئاتر خصوصی می گوییم، جایگاه و اهمیت نقد را کمرنگ 
کرد. تئاتر خصوصی ما، تئاتری یله، رها و بی مسئولیت است. در دنیا تئاتر 
خصوصی به شکل ایران وجود ندارد که به عنوان کارگردان، سالن به سالن 
بروید و بر اساس تخمین درآمد حاصل از فروش، شروع به چانه زنی کنید. در 
چنین شرایطی است که مدیران روابط عمومی در تئاتر ایران مهم شدند و 
تئاتر ایران را امروز می گردانند. متأسفانه بسیاری از منتقدان تئاتر نیز در روابط 
عمومی تماشاخانه ها فعالیت می کنند. الان با سالن های متعددی در تهران و 
برخی کلان شهر ها مواجه  هستیم که شبی ۳ تا 4 نمایش را اجرا می کنند. 
این فضا آسیب های زیادی را به برخی از هنرها مثل طراحی گریم و طراحی 
صحنه و نور وارد می کند. یعنی تقریباً آن را منحل می کند. وقتی شما باید 
نیم ساعته سالن را به گروه دیگری تحویل دهید، بعبارتی اصلًا طراحی صحنه 

و نور و … معنایی نخواهد داشت.
واماروزگارنقدتئاتردرزنجان...

جلسات نقد و بررسی در دهه های گذشته در تئاتر زنجان دارای جایگاه 
بشدت مهم و تاثیر گذار بوده و حضور گسترده تماشاگران پس از اجرا و در 
جلسه ی نقد نمایش ها نیز گواهی مهم بر این ادعاست. مفاهیم نهفته آثار 
در این جلسات بین عوامل گروه و تماشگران واکاوی و تجزیه تحلیل شده و 
همین امر موجب ارتقای سطح کمی و کیفی تولیدات نمایشی و نیز سطح 
سواد و معلومات تماشاگران عام می گشت. این غنا و ارزشمندی جایگاه نقد 
چه در جشنواره های هر ساله تئاتر و چه حتی در اجراهای عمومی مخاطبان 
فهیم زنجانی را در درک معانی مستتر در اجراها کمک شایانی می نمود. ولی 
حدودا از اواخر دهه ۸0 تاکنون دیگر آن نگاه ویژه به حوزه نقد در نمایش 
زنجان به چشم نمی خورد و صد افسوس که برخی از گردانندگان نمایش نیز 
خود اعتقادی به جایگاه راستین نقد ندارند که این خود بررسی ویژه و تمام 
قدی را می طلبد. پایین بودن سطح سواد و بینش هنری )چه آکادمیک و 
چه غیر آکادمیک(؛ نداشتن دغدغه رشد و شکوفایی این هنر فاخر و متاسفانه 
داشتن اهداف بشدت مخرب و غیر تئاتری موجب گشته که جلسات نقد 
و بررسی روز به روز کم توان تر و بی جان تر گردد. بطوریکه دیگر داشتن 
پشتوانه علمی و تئوریک و تخصصی برای کارگردانان مطرح نبوده و بدلیل 
عدم نظارت دقیق و کافی و درب های بسته هرگونه جلسات نقد و بررسی و 
گفتمان های تئاتری هر تازه از راه رسیده ای داعیه ی کارگردانی و پیام آور 

بروز ترین سبک ها و شیوه های ناب تئاتری رادرسرمی پروراند!
امید است با جدیتی برنگ روزگاران پیشین گردانندگان این هنر فاخر جایگاه 
نقد را به فراموشی نسپرده و شاهد احیای این گفتمان های اصیل تئاتری 
در شهرمان باشیم. چون بدون حرف و بحث و تبادل نظر هر چند با قلیان 
احساسات و گاها تنش آمیز، روزگار نمایش بیش از این سیاه تر خواهد شد.

نگاهی اجمالی به وضعیت نقد تئاتر در ایران

موسس موزه فرهنگ آموزش و پرورش زنجان عنوان کرد:

ایجاد فضای اختصاصی برای بازنشستگان فرهنگی

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره 140360327100001928- 1403/12/22 هیات اول/موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای هاشم بیات فرزند اکبر 
بشماره شناسنامه 570 صادره از در یک باب خانه به مساحت 94 متر مربع پلاک 5356 اصلی واقع در بخش 1 زنجان خریداری از مالک 
رسمی مالکیت مالکین مشاعی پلاک محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  اول/موضوع  رای شماره 140360327100001869- 1403/12/15 هیات  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عیسی 
آقاخانی فرزند محمدموسی بشماره شناسنامه 167 صادره از در یک باب باغ به مساحت 6926 متر مربع پلاک 4479اصلی واقع 
در بخش 2 زنجان خریداری از مالک رسمی آقای/محمد آقاخانی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
اسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکاسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06



چهارشنبه   ۲۰   فروردین    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۲۵

رویداد24/ تحصیل حق همه کودکان جهان از جمله کودکان ایران است، اما سالانه 
تعداد قابل توجهی از دانش آموزان به دلایل مختلف از تحصیل باز می مانند. طبق 
آخرین گزارش مرکز آمار ایران، میزان بازماندگان از تحصیل در گروه سنی ۶ تا ۱۱ 
سال )دوره ابتدایی( ۱92 هزار و 992 نفر، در گروه سنی ۱2 تا ۱4 سال )دوره متوسطه 
اول( 2۱۳ هزار و 722 نفر و در گروه سنی ۱۵ تا ۱7 سال )دوره متوسطه دوم( ۵۸۵ 
هزار و ۶۰7 دانش آموز اعلام شده است. به طور کلی میزان بازماندگان از تحصیل در 

سه دوره تحصیلی، 992 هزار و ۳2۱ نفر دانش آموز است.
بازماندگان از تحصیل کودکانی هستند که در بازه سنی رسمی یک دوره تحصیلی 
قرار دارند، اما در هیچ یک از دوره های تحصیلی ثبت نام نکرده اند، در حالی که عمده 
ترک تحصیل کرده ها افرادی هستند که پس از ثبت نام و مدتی تحصیل، مدرسه را 
ترک می کنند. همین جا بحث عدالت آموزشی مطرح می شود. عبدالکریم حسین زاده، 
معاون رئیس جمهوری در امور توسعه روستایی و مناطق محروم کشور با اشاره به تأثیر 
کمبود فضای فیزیکی در میزان بازماندگان از تحصیل به ایران می گوید: »علت باز 
ماندن برخی از دانش آموزان از تحصیل به این دلیل است که فضای آموزشی ندارند. 
امیدواریم در برنامه یک ساله دولت، برای ارتقای این موضوع بتوانیم از محل ساخت 

فضا های آموزشی کمبود ها را جبران کنیم.«
یکی از مهم ترین دلایل بازماندگی از تحصیل کمبود معلم است. حسین زاده در این باره 
می گوید: »بخشی از بازماندگی تحصیلی به این دلیل است که معلم در دسترس 
مناطق کمتر برخوردار و محروم نیست یا به تعداد کافی وجود ندارد. البته برای حل 
این مسأله هم راه های جبران وجود دارد، مثلًا سال گذشته که بیش از 9۶۰ هزار نفر 
دانش آموز بازمانده از تحصیل داشتیم، دولت ۳ هزار معلم در اختیار آموزش و پرورش 

قرار داد.«
عبدالکریم حسین زاده درباره اهداف دولت در اجرای عدالت آموزشی توضیح می دهد: 
»رئیس جمهوری در دو زمینه موضوع عدالت آموزشی را پیگیری می کند؛ اول بحث 
فیزیکی و کالبدی مدارس است که هدف گذاری آن روی چهار محور است؛ مدارس 
سنگی، کانکسی، مدارس تخریبی که عمرشان طی شده و چهارم ساخت مدارس در 
مناطقی که تراکم بالایی داشته ولی فضایشان محدود است یا برعکس جمعیت اندکی 
دارند. بخش دوم مورد تأکید رئیس جمهوری، توسعه و افزایش کیفیت آموزشی است.«

کیفی سازی آموزشی هم جزو برنامه های اصلی دولت است
معاون رئیس جمهوری در امور توسعه روستایی و مناطق محروم کشور می گوید: »در 
حال حاضر دولت برای کیفی سازی آموزش برنامه دارد و روی این موضوع کار می کند 
تا بتوانیم آموزش و پرورشی کیفی و در دسترس داشته باشیم. یکی از حلقه های 
گمشده در زنجیره کیفی سازی در آموزش، مربوط به دانش آموزان بازمانده از تحصیل 

در سراسر کشور است.«
باید آموزش رایگان فراهم شود

حسین زاده با اشاره به اینکه تفکیک تعداد دانش آموزان بازمانده از تحصیل شروع 
شده است، توضیح می دهد: »بررسی تعداد دانش آموزان بازمانده از تحصیل که معلم 
ندارند به تفکیک استان و شهرستان در حال استخراج است تا کمبود معلمان را از 
محل امریه های سربازی برای سال تحصیلی پیش رو جبران کنیم. در حال حاضر به 
شکلی برنامه ریزی می کنیم تا روند کیفی سازی و اتمام و تکمیل کمبود های فیزیکی 

دانش آموزان، در یک پروژه یک ساله به پایان برسد.«
معاون رئیس جمهوری در امور توسعه روستایی و مناطق محروم کشور در پاسخ به 
این سؤال که برخی از مناطق کشور از جمله چند روستا در چهارمحال و بختیاری 
تا آذرماه معلم نداشته اند، چرا تا پیش از مهرماه به این موضوع رسیدگی نشده بود، 
می گوید: »اتفاقی که افتاده را قبول داریم، اما ایرادات باید در دولت برطرف شود. ما 
باید طبق قانون اساسی امکان آموزش رایگان را به وجود بیاوریم و این از حقوق بحق 

دانش آموزان است و عدالت هم می طلبد که این مسأله را برطرف کنیم.«
۵۵۰۰ بازمانده از تحصیل در میان عشایر

تعداد دانش آموزان عشایر که از تحصیل باز مانده اند هم کم نیست. امیر مهردادی، مدیر 
اداره کل دفتر آموزش عشایر وزارت آموزش و پرورش نیز درباره حل مشکلات تحصیل 
در مناطق عشایری و محروم می گوید: »واقعیت این است که چالش های تحصیل در 
این مناطق زیاد است؛ به عنوان مثال، نبود بستر های لازم برای توسعه رشته های فنی 
و حرفه ای و کاردانش در برخی از مناطق، که لزوم توجه آن در راستای سیاست های 

کلی آموزش های فنی و حرفه ای و کاردانش محسوس و ملموس است.«
به گفته مهردادی، فاصله معنی دار کیفیت آموزش و یادگیری دانش آموزان برخی از 
مناطق در مقایسه با مناطق شهری، یکی از چالش های مهم این حوزه است که خود 

ناقض اصل عدالت آموزشی است.
 او می گوید: »کمبود تجهیزات هوشمند در کلاس های درسی و همچنین تجهیزات 
کارگاهی و آزمایشگاهی، نبود معلمان رسمی و پیمانی در مدارس که در برخی از 
مناطق منجر به پر کردن قسمت عمده ای از این خلأ با به کارگیری سربازمعلمان در 
این مناطق می شود، نبود منابع مالی کافی برای تشویق معلمان باتجربه و ماندن آنها 
در این مناطق، کوچ رو بودن قسمتی از جامعه عشایری که منجر به کم شدن زمان 
مفید آموزشی در این مناطق می شود و نبود انعطاف در قوانین و مقررات برای مدارس 

این مناطق، از مهم ترین مشکلاتی است که حتماً باید برطرف شود.«
مهردادی در پاسخ به این سؤال که راهکار آموزش و پرورش برای رفع چالش ها پس 
از گذشت سالیان متمادی چه بوده است، می گوید: »برای حل چالش های موجود در 

حوزه مدارس عشایری، تعداد حداکثری از این دانش آموزان در مدارس شبانه روزی 
دارایی ها و جذب  اعتباری تملک  از ردیف  عشایری پوشش داده شدند. همچنین 
مبلغ قابل توجهی، برای تجهیز مدارس عشایری استفاده شد تا مدارس شبانه روزی و 

هنرستان های عشایری تقویت شود.«
یکی از چالش های مورد بحث در آموزش عشایران، دانش آموزان دختر هستند که سهم 

قابل توجهی در بازماندگی از تحصیل دارند. 
پوشش  »افزایش  می گوید:  دختران  تحصیلی  پوشش  افزایش  درباره  مهردادی 
رسیده  درصد  عدد کل 4۸  از  درصد  عدد 4۶.۶4  به  عشایری  دختر  دانش آموزان 
است. در آموزش و پرورش عشایری، 4۸ درصد دانش آموزان دختر و ۵2 درصد پسر 

لازم التعلیم هستند.«
او همچنین درباره آمار شناسایی دانش آموزان مناطق عشایری و کمتربرخوردار توضیح 
می دهد: »بیش از ۵۵۰۰ بازمانده از تحصیل از دانش آموزان ما شناسایی شده اند که تا 

کنون موفق به جذب و آموزش 2 هزار و ۱۰ نفر از آنها شده ایم. 
همچنین برای اینکه سطح یادگیری ارتقا یابد، طرح حامی را در مدارس عشایری 
اجرا کردیم و میان مدارس عشایری با دبیرستان ماندگار البرز پیوند ایجاد شد تا 

دانش آموزان عشایری به صورت آنلاین و آفلاین از خدمات آموزشی استفاده کنند.«

برنا/  رییس سازمان نوسازی مدارس کشور گفت: مدارس در حوزه گرمایش و سرمایش 
استانداردسازی و ۱۰۰۰ هنرستان تا پایان برنامه هفتم باید ساخته شود، توجه به موضوع 

هوش مصنوعی و مدارس آینده از نکات حائز اهمیت در مسیر مدرسه سازی است.
حمیدرضا خان محمدی رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز و توسعه مدارس کشور 
در دیدار نوروزی  با کارکنان واحد های مختلف این سازمان با اشاره به اینکه باید قدر 
فرصت های زندگی و خدمت را بدانیم، اظهارکرد: یکی از مسائلی که حال مظلوم ترین و 
عزیزترین انسان های ساکن در دورافتاده ترین نقاط کشور را خوب می کند مدرسه سازی 
است و 7۸ درصد از افرادی که مالیات می پردازند علاقه مند به هزینه کردن مبالغ مالیاتی 

خود در حوزه مدرسه سازی هستند.
وی با اشاره به اینکه همه پیشرفت های جامعه از مسیر آموزش و پرورش می گذرد، گفت: 
محیط  تنوع  آموزی،  دانش  سرانه  تنظیم  آموزشی،  فضا های  در  عدالت  توسعه  نهضت 
یادگیری، ساماندهی مدارس سنگی نا ایمن و مواردی از این دست از اولویت ها و قول مهم 
رئیس جمهور محترم در حوزه مدرسه سازی و نحوه آموزش و کیفیت محتوای آموزشی 
است. رییس سازمان نوسازی مدارس کشور تاکید کرد: سرانه مدنظر ۸.۳ مترمربع است 
که حداقل باید به سرانه ۶.۱ مترمربع در برنامه هفتم برسیم، مدارس در حوزه گرمایش و 
سرمایش استانداردسازی و ۱۰۰۰ هنرستان تا پایان برنامه هفتم باید ساخته شود، توجه به 
موضوع هوش مصنوعی و مدارس آینده از نکات حائز اهمیت در مسیر مدرسه سازی است.

وی افزود: در حوزه نظارت استفاده از ابزار هوشمند در جهت کاهش فرایند ها و رفت و 
برگشت ها و کاهش اتلاف انرژی سازمانی، توجه به محوطه سازی، تنوع بخشی به محیط 
یادگیری را در بازدید ها مدنظر قرار دهید. وی با بیان اینکه برنامه ریزی و داشتن یک 
راهبرد در مسیر زندگی و کاری نکته مهمی است که هرکس باید به آن توجه نماید، افزود: 
زندگی فردی با آرامش و موفقیت تضمین کننده زندگی شغلی موفق خواهد بود. این شرط 
لازم است،  اما هرفردی در سازمان های پویا و موفق باید اهداف جزئی خود را مشخص 
کند. این اهداف کلی محقق نمی شود مگر تمام افراد اهداف خود را در این راستا داشته 

باشند و موفقیت سازمان به این ریز فرایند ها و ریز اهداف است و نقش کارشناسان اهمیت 
فوق العاده پیدا می کند.

معاون وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد: رئیس جمهور در دیدار ابتدای سال جدید با 
مدیران و کارگزاران دولت وفاق ملی بیان داشت که »پیگیری« یک اصل مهم و رمز 
موفقیت در کارهاست ما نیز بر همین اساس باید پیگیری مستمر را در دستور کار قرار 
دهیم و دنبال کنیم. رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور ضمن تاکید بر اهمیت پیگیری 
و اتمام پروژه های نیمه تمام بیان کرد: مسئولیت اهم ستاد سیاست گذاری است. باید نقش 
سیاست گذاری را تقویت و پررنگ کنیم و نظارت ما هم بر این امر متمرکز باشد که آیا این 
سیاست ها اجرایی و محقق می شود. خان محمدی سیاست گذاری ها را در راستای ارتقای 
کیفیت آموزش و محیط دانست و تصریح داشت: باید سیاستگذاری و ضابطه گذاری در 
جهت اجرایی شدن پیش برود و آیین نامه های ما مبتنی بر زیر نظام تامین فضا، تجهیزات 
و فناوری در شورای آموزش و پرورش مصوب شود. باید بدنبال اثربخشی مطلوب باشیم، 
همایش و برنامه ها باید باعث ارتقای یادگیری شود. قلب محله باید مدرسه باشد، نقش 

خودمان را بدانیم.
وی همچنین یکی از ماموریت های اصلی سازمان را که در معاونت فنی و نظارت باید برنامه 
ریزی شود »آمایش« برشمرد و عنوان کرد: این موضوع بسیار مهم و جدی است که باید به 
آن بپردازیم چرا که جابجایی های جمعیتی و مهاجرت ها در کشور مساله ایجاد کرده است 

و در بحث تامین فضا و امکانات آموزشی نیز از این موضوع متاثر شده ایم.
خان محمدی با تاکید بر توجه به شعارسال که از سوی رهبر معظم انقلاب نام گذاری شد، 
افزود: باید سرمایه گذاری مردم را در شکل های مختلف داشته باشیم و از حضور، همراهی، 

دانش و مشورت آنان بهره مند شویم تا با مشارکت همگانی، رشد تولید را در حوزه مدرسه 
سازی رقم بزنیم.

رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور استفاده از تکنولوژی های نوین در ساخت، فناوری 
هوش مصنوعی،  کاهش قیمت تمام شده و زمان اجرایی پروژه، استفاده از مصالح متناسب 
با بوم و شرایط اقلیمی و کاربردی، بحث پروژه های نیمه تمام، توجه به موضوع مدرسه 
کانون تربیت و پیشرفت محله ها، تقویت و توسعه مقاوم سازی با به روز شدن آیین نامه ها 

را از دیگر نکات مورد توجه در برنامه و فعالیت معاونت فنی و نظارت بر شمرد.
معاون وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: خوشبختانه در نخستین جلسه هیات دولت در 
سال جدید نیز طی گزارشی که سازمان برنامه و بودجه از روند تخصیص اعتبارات داشت، 
در حوزه تملک دارایی های سرمایه ای بیشترین درصد تخصیص متعلق به سازمان نوسازی 
مدارس کشور بود که این موفقیت نیز حاصل تلاش فراوانی است که تمام همکاران در 

اقصی نقاط کشور داشته اند.
معاون وزیر آموزش و پرورش اذعان کرد: زمینه ساز و پیشران مسیر پیشرفت، آبادانی، 
توسعه و ارتقای کشور همین کلاس های درس است، از این کلاسهاست که در آن شهدایی 
تربیت می شوند که در خط مقدم ایستاده اند. ما مدیون خون شهداییم و مسئولیت سنگینی 
داریم که در این خط حرکت کنیم. خان محمدی در پایان با اشاره به اینکه تلاش همکاران 
افزود:  داشت،  درپی  نیز  را  وبودجه  برنامه  سازمان  رئیس  تحسین  اعتبارات  جذب  در 
موضوعات مورد توجه ما در سال جدید بحث تنوع درآمدی، اعتبارات نفت، مولدسازی 
و استفاده از حداکثر ظرفیت رسانه ای در تبیین خدمات و ارتباط با اقشار مختلف جامعه، 

خیرین و مردم است.

ایرنا/ آموزش به عنوان یکی از ارکان اساسی توسعه پایدار شناخته می شود اما چالش های 
نظام آموزشی ممکن است تحقق عدالت آموزشی را تحت تاثیر قرار دهد از این رو پرداختن 
به این موضوع از اهمیت زیادی برخوردار است که دراین راستا رسیدن به عدالت آموزشی 

جزو کلیدواژه های دولت وفاق قرار گرفته است.
آموزش یکی از حقوق بنیادین هر فرد است و دسترسی برابر به آن، شرط لازم برای تحقق 
عدالت اجتماعی و اقتصادی در هر جامعه ای محسوب می شود. اصل سی ام قانون اساسی 
اعلام کرده است که دولت موظف است وسایل آموزش و پرورش رایگان را برای همه ملت 
تا پایان دوره متوسطه فراهم کند و وسایل تحصیلات عالی را تا سر حد خودکفایی کشور 

به طور رایگان گسترش دهد.
از  دانش آموزان  برابر همه  برای دسترسی  وفاق  کلیدواژه دولت  آموزشی  اکنون عدالت 
امکانات نظام تعلیم و تربیت است، موضوعی که رئیس جمهور مسئولیت و راهبری آن را به 
عهده گرفته و تلاش دارد تا از همه ظرفیت دولت چهاردهم برای تحقق این مهم استفاده 
کند. رئیس جمهور در نخستین گفت وگوی تلویزیونی خود با مردم گفت: باید بازنگری 
اساسی در کنکور بر اساس عدالت انجام شود، باید معیاری بگذاریم که رقابت عادلانه شود، 
باید امکانات برای رقابت عادلانه باشد، باید کاری کنیم رقابت در شرایط برابر از نظر معلم، 

محیط و امکانات وجود داشته باشد.
کلید توجه و در اولویت قرار دادن عدالت آموزشی از برگزاری جلسه شورای عالی آموزش 
و پرورش با حضور رئیس جمهور در ۱۶ مهرماه زده شد، مسعود پزشکیان در این جلسه 
بر این موضوع تاکید و اعلام کرد که آبادانی کشور در گرو اصلاح و اجرای عدالت در نظام 
آموزشی است که پس از آن نهضت مدرسه سازی و توجه به ارتقا آموزش در مدارس دولتی 

مورد توجه قرار گرفت.
پیرو تاکید رئیس جمهور مبنی بر تحقق عدالت آموزشی، مسئولان دستگاه تعلیم و تربیت 
نیز با جدیت برنامه ها و طرح هایی که می تواند به این مهم جامه عمل بپوشاند را دنبال 
می کنند. در ایران با وجود تلاش های صورت گرفته برای گسترش نظام آموزشی، هنوز 
هم نابرابری های قابل توجهی در دسترسی به آموزش باکیفیت وجود دارد و عواملی مانند 
تفاوت های جغرافیایی، اقتصادی و اجتماعی، همچنین کمبود منابع مالی و زیرساخت های 
مناسب، موجب شده اند تا بسیاری از دانش آموزان از فرصت های برابر برخوردار نباشند. 
این وضعیت نه تنها بر آینده فردی دانش آموزان تأثیر می گذارد بلکه بر توسعه کلی کشور 
نیز اثرگذار است، در این گزارش به بررسی موانع موجود در مسیر تحقق عدالت آموزشی 
پرداخته و راهکارهایی برای غلبه بر این چالش ها ارائه خواهد شد. در این راستا، حسین 
خنیفر استاد تمام دانشگاه تهران درباره عدالت آموزشی توضیح داد: عدالت آموزشی یکی از 

موضوعات مهم و چالش برانگیز در نظام های آموزشی جهان است که پس از جنگ جهانی 
دوم ابتدا در آلمان و سپس در ژاپن مطرح شد. وی افزود: عدالت آموزشی به سوالاتی 
می پردازد مبنی بر اینکه چرا باید عدالت در نظام های آموزشی برقرار شود، چه اقداماتی 
باید انجام گیرد و تبعیض آموزشی چه تبعاتی دارد، برای تحقق عدالت آموزشی، باید به 
تفاوت های فرهنگی و فردی توجه کرد و اسناد بالادستی را مدنظر قرار داد. استاد دانشگاه 
تهران با بیان اینکه اکنون، عدالت آموزشی یکی از چالش های مهم نظام تعلیم و تربیت 
است که در سال های اخیر اهمیت بیشتری پیدا کرده است، ادامه داد: کشور ما یکی از 
معدود کشورهایی است که بیش از 2۰ نوع مدرسه دارد، برای رسیدن به اهمیت این بحث، 
باید بدانیم که عدالت آموزشی به معنای فراهم کردن امکانات لازم برای پوشش همه افراد 
دارای شرایط تحصیل به ویژه در آموزش عمومی یعنی ابتدایی و متوسطه است. خنیفر 
یادآور شد: امکانات آموزشی باید متناسب با استعدادها و نیازهای افراد باشد؛ هیچ یک از 

امکانات نباید به نفع دیگری استفاده شود.
نگاه به آموزش مصرفی نباشد

وی با اشاره به اینکه یکی از راهکارهای اصلی برای تحقق عدالت آموزشی تخصیص بودجه 
مناسب به آموزش و پرورش است گفت: در بسیاری از کشورهای دنیا، بودجه آموزش 
سومین سبد بودجه تصویبی پس از امنیت و بهداشت تغذیه است؛ اما در کشور ما این 

بودجه حداقلی است.
استاد دانشگاه تهران خاطرنشان کرد: آموزش و پرورش مانند سایر دستگاه های اجرایی 
نیست؛ بلکه آینده یک مملکت را شکل می دهد. کیفیت خدمات آموزشی نیازمند تأمین، 
تضمین، تجهیز، به روزرسانی و استقبال از مولفه های مختلف است، بنابراین برای رفع 
تبعیض ها باید نگاه ما به آموزش نه تنها مصرفی نباشد بلکه سرمایه گذاری باشد. خنیفر 
ادامه داد: برای تحقق عدالت آموزشی نگاه حداقلی به آموزش و پرورش باید از بین برود و 
از اختصاص بودجه به آموزش و پرورش نباید واهمه داشت، درآمدهایی از مالیات و نفت و 

گاز را می توان به آموزش و پرورش اختصاص داد.
تاثیر مشکلات معیشتی معلم بر عدالت آموزشی

خنیفر ادامه داد: در کشورهای دیگر حتی اگر نظام های موازی با تعلیم و تربیت رسمی 
وجود داشته باشد، نظام عمومی یا دولتی ضعیف نشده اند. مدارس خصوصی معمولاً برای 
خانواده هایی هستند که می توانند کمک کنند؛ اما تعلیم و تربیت بچه ها همچنان در 
مدارس دولتی انجام می شود. وی با تاکید براینکه مشکلات معیشتی معلمان نیز بر تحقق 

عدالت آموزشی تأثیرگذار است، اظهار کرد: حقوق ناکافی معلمان باعث می شود که نتوانند 
زندگی خود را تأمین کنند؛ بنابراین نمی توان انتظار داشت که عدالت آموزشی در همه ابعاد 
محقق شود. این استاد دانشگاه تهران تاکید کرد: برای ایجاد بستر لازم جهت تحقق عدالت 
آموزشی باید نگاه حداقلی حذف شود و بودجه کافی اختصاص یابد. سند تحول بنیادین نیز 
بر ابعاد مختلف زیستی بدنی، علمی فناوری، زیبایی هنری، اجتماعی، سیاسی، اعتقادی، 

اخلاقی و اقتصادی تأکید دارد.
خنیفر بیان کرد: در نهایت، اگر بخواهیم بستر لازم را برای عدالت آموزشی ایجاد کنیم 
ناگزیر هستیم که به همه ابعاد آن توجه کنیم تا بتوانیم استاندارد و محتوای جدید داشته 

باشیم و استانداردهای نوینی را پیاده سازی کنیم.
وی اظهار کرد: ناعدالتی در آموزش و پرورش موجب بروز مشکلات زیادی مانند شکاف 

طبقاتی، نارضایتی و نابهنجاری در جامعه می شود.
سیاست گذاری ها عادلانه شود

این استاد دانشگاه تهران درباره مهم ترین چالش های نظام آموزشی ایران توضیح داد: یکی 
از مهم ترین مسائل، توزیع ناعادلانه منابع و امکانات آموزشی است. برای رفع این مشکل، 

نیاز به سیاست گذاری های عادلانه و توجه ویژه به مناطق محروم وجود دارد.
خنیفر یادآور شد: بسیاری از مدارس با مشکلات زیرساختی مواجه هستند که نیازمند توجه 
فوری است، باید سرمایه گذاری بیشتری در ساخت و تجهیز مدارس صورت گیرد تا همه 

دانش آموزان از امکانات مناسب برخوردار شوند.
تاثیر مطالبه گری فعالانه برای تحقق عدالت آموزشی

آموزشی  عدالت  تحقق  برای  از سوی جامعه  فعالانه  مطالبه گری  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
خاطرنشان کرد: برای ایجاد تغییرات مثبت، نیاز به مطالبه گری فعالانه از سوی جامعه و 
مسئولان وجود دارد. این مطالبه گری باید بر اساس آمار و اطلاعات دقیق باشد تا بتواند 

تأثیرگذار باشد.
استاد دانشگاه تهران همچنین درباره تنوع مدارس با بیان اینکه ۱۶ و نیم میلیون دانش آموز 
یعنی یک ششم جمعیت کشور در مدارس بی روح یا فرسوده تحصیل می کنند، گفت: تنوع 
زیاد در انواع مدارس )دولتی، غیردولتی، هیات امنایی و...( ممکن است باعث پیچیدگی 

بیشتر شود.
خنیفر افزود: تمرکز بر تقویت مدارس دولتی می تواند به کاهش نابرابری ها کمک کند. باید 

به سرانه، تجهیز و تامین مدارس دولتی توجه کنیم.

۵۵آموزشروز��

»اطلس بی سوادی کشور«
 تا پایان امسال تنظیم می شود

مدیرکل دفتر آموزش های فنی و حرفه ای و کاردانش خبرداد:

آموزش فناوری های نوین در کتاب های هنرستانی

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی :

اجرای آزمایشی طرح تحول در برنامه درسی
 برای پایه اول ابتدایی از مهر امسال

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

ایسنا/ مدیرکل دفتر آموزش های فنی و حرفه ای و کاردانش، با بیان اینکه برای 
آموزش فناوری های نوین در کتاب های هنرستانی، کتابی مستقل با عنوان »کاربرد 
آشنا  نوین  فناوری های  با  دارد که در آن هنرجویان  نوین« وجود  فناوری های 

می شوند گفت: این آموزش ها متناسب با رشته های تحصیلی ارائه می شود.
عباس بیات با بیان اینکه دوره های تخصصی متناسب با رشته هایی مانند صنعت، 
به روزرسانی دانش  آنها  کشاورزی، خدمات و هنر طراحی شده اند گفت: هدف 
با  آشنایی  شامل  عمومی  دوره های  همچنین  است.  هنرآموزان  مهارت های  و 

فناوری های نوین، روش های تدریس روزآمد و مدیریت کلاس های مجازی است.
وی با بیان اینکه کمبود منابع مالی و نبود زمان کافی برای هنرآموزان از چالش های 
اصلی این فرآیند است درباره استفاده از فناوری های نوین مانند هوش مصنوعی 
در هنرستان ها افزود: استفاده از فناوری های نوین نمود فیزیکی ندارد؛ بنابراین 

نمی توانیم بگوییم که مانند تلفن همراه در دسترس هستند.
مدیرکل دفتر آموزش های فنی و حرفه ای و کاردانش، با بیان اینکه برای آموزش 
»کاربرد  عنوان  با  مستقل  کتابی  هنرستانی،  کتاب های  در  نوین  فناوری های 
آشنا  نوین  فناوری های  با  دارد که در آن هنرجویان  نوین« وجود  فناوری های 

می شوند ادامه داد: این آموزش ها متناسب با رشته های تحصیلی ارائه می شود.
بیات با بیان اینکه وقتی درس ها شامل عناصر تعاملی مانند بازی ها یا ویدئوها 
می شوند، دانش آموزان بیشتر احساس هیجان و انگیزه برای یادگیری می کنند 
با  فناوری، معلمان می توانند درس هایی طراحی کنند که  از  استفاده  با  گفت: 
دانش آموزان ارتباط برقرار کند و حتی آنهایی که کمتر فعال هستند را تشویق کند 

تا لذت و آسانی بیشتری در فرآیند یادگیری پیدا کنند.
وی با اشاره به اهمیت یادگیری مادام العمر در حوزه فنی و حرفه ای، افزود: یادگیری 
مادام العمر یکی از شایستگی های مهم در این حوزه است، زیرا فناوری به سرعت در 
حال تغییر است و دانش آموزان در هنرستان ها یاد می گیرند چگونه اطلاعات فنی 

را از فضای مجازی کسب کنند.
مدیرکل دفتر آموزش های فنی حرفه ای با اشاره به چالش های موجود، ادامه داد: 
اگرچه استفاده از فناوری های نوین در هنرستان ها آغاز شده، اما هنوز به عنوان 

بخش اصلی و واجب در همه رشته ها اجرایی نشده است.

پانا/  رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی گفت یک طرح جامعی برای 
تحول در برنامه درسی داریم و اگر مصوبات میانی آن به موقع انجام شود، امیدواریم 
از مهر سال ۱4۰4 اجرای آزمایشی و محدود آن را برای پایه اول ابتدایی شروع 
کنیم، هم کتاب های درسی و هم مهم تر از آن ها، تغییراتی در برنامه درسی سطح 

مدرسه از دوره ابتدایی آغاز خواهد شد.
برنامه ریزی  و  پژوهش  اقدامات مهم سازمان  لطیفی درباره  حجت الاسلام علی 
آموزشی، گفت: کار سازمان جاری است، مانند چاپ سپاری کتاب ها که در حال 
انجام است. البته در سال ۱4۰۳ با مشکل قطعی برق شرکت ها مواجه بودیم که 

در حال مدیریت آن هستیم تا با وجود این مشکل، کتاب ها را به موقع برسانیم.
لطیفی ادامه داد: در زمینه محتوا، نیاز به تغییرات در برنامه درسی داریم که بخشی 
از آن، تصویری از اسناد میانی است و امیدواریم از سال آینده تغییراتی را برای 

برنامه درسی پایه اول ابتدایی اعمال کنیم.
افزود: همچنین، کتاب هایی که در حال اجرای آزمایشی هستند در دوره  وی 
نونگاشت خود، مانند کتاب دینی دوره متوسطه اول و کتاب کار و فناوری پایه های 
ششم تا نهم، به فرایند خود ادامه می دهند. مهم ترین اتفاقاتی که برای سال آینده 

انتظار داریم، مربوط به این چند کتاب خاص است که در حال انجام هستند.
وی ادامه داد: ما یک طرح جامعی برای تحول در برنامه درسی داریم و اگر مصوبات 
میانی آن به موقع انجام شود، امیدواریم از مهر سال ۱4۰4 اجرای آزمایشی محدود 
آن را برای پایه اول ابتدایی شروع کنیم، هم کتاب های درسی و هم مهم تر از آن ها، 

تغییراتی در برنامه درسی سطح مدرسه از دوره ابتدایی آغاز خواهد شد.
لطیفی در پاسخ به این سوال که آیا در کتاب های درسی، بازی گنجانده می شود 
یا خیر، بیان کرد: استفاده از بازی و بازی  وارسازی و فناوری های نوین در برنامه 
درسی یکی از سیاست های جدی سازمان در این دوره جدید است و تکلیف ما در 

سند تحول هم همین است.

مهر/ معاون امور آموزش سازمان نهضت سواد آموزی گفت: ما با کمک و همراهی 
استان های مختلف کشورمان در تلاش هستیم تا اطلس بی سوادی کشور را تهیه 
کنیم. غلامرضا بروجی معاون امور آموزش سازمان نهضت سواد آموزی با اشاره 
به اینکه برنامه ریزی درست در هر امری نیازمند داشتن آمار و اطلاعات دقیق از 
شرایط موجود است گفت: سازمان نهضت سواد آموزی کشور هم اکنون به لحاظ 

ماهیتی و مأموریتی در حال پوست اندازی است.
وی افزود: مجلس شورای اسلامی در قالب برنامه هفتم پیشرفت، وزارت آموزش و 
پرورش را مکلف به بازنگری در اساسنامه نهضت سواد آموزی کرده و لذا سازمان 
هم ناگزیر است به تغییرات تن دهد و ضمن توسعه مأموریت های خود نیازهای 

جامعه را نیز برآورده کند.
معاون امور آموزش سازمان نهضت سواد آموزی در رادیو گفتگو اظهار کرد: پس از 
سرشماری رسمی مرکز آمار ایران در سال ۱۳۹۵ هیچ آمار دقیقی از بی سوادی در 
کشور وجود ندارد لذا آمارهای متعددی هم که مطرح می شود قابل استناد نیستند 
و حتی آمار سرشماری سال ۱۳۹۵ هم به صورت خوداظهاری است که افراد به 
بی سوادی و باسوادی خود اظهار کردند. بروجی از تفاوت های آماری میزان بی 
سوادی و شرایط مختلف در سطح کشور سخن گفت و افزود: میزان بی سوادی و 
باسوادی در استان های کشور متفاوت است برای مثال درصد بی سوادی و باسوادی 

در استان سیستان و بلوچستان با استان لرستان و استان تهران یکسان نیست.
وی عنوان کرد: ما با کمک و همراهی استان های مختلف کشورمان در تلاش 
هستیم اطلس بی سوادی کشور را تا پایان امسال تهیه کنیم و از آنجایی که در 
سال ۱۴۰۵ باید سرشماری مجدد انجام دهیم تلاش خواهیم کرد که طبق مصوبه 

دولت، این سرشماری را ثبتی محور پیش ببریم تا به صورت خوداظهاری نباشد.
معاون امور آموزش سازمان نهضت سواد آموزی گفت: ما در بازنگری اساسنامه 
که برای سازمان نهضت سوادآموزی کشور مطرح شده سعی داریم مأموریت ها را 
تجمیع کنیم تا شاهد یک سازمان جامع آموزش بزرگسالان کشور باشیم و همه 

افراد نیازمند به برخورداری از نعمت سواد بتوانند از این امکان استفاده کنند.

آمار تکان دهنده محرومیت تحصیلی دانش آموزان ایرانی؛

 معلم نیست!

رییس سازمان نوسازی مدارس کشور:

ساخت هزار هنرستان تا پایان برنامه هفتم

عدالت آموزشی چگونه محقق می شود؟



چهار شنبه  ۲۰  فروردین   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۲۵ روز�� خانواده۶۶

مهر/  در طرح مباحث مربوط به جمعیت وقتی می خواهیم اثرگذاری قوانین حوزه 
خانواده و جمعیت را بررسی کنیم، باید از تحولات جامعه آگاهی داشته باشیم. در 
سال های اخیر توصیف هایی که در این زمینه شده عمدتاً متمرکز تحولات جمعیتی 
بوده که عمدتاً بر ساختار سنی و تحت عنوان گذار اول جمعیت شناختی متمرکز 

بوده است.
علی اکبر محزون کارشناس آمار و پژوهشگر حوزه جمعیت به تشریح گذارها و تحولات 
جمعیتی و عوامل به وجود آمدن آن ها پرداخت و گفت: گذار اول جمعیت شناختی 
روی همان موضوعات تغییرات ساختار سنی رشد و حجم جمعیت تمرکز می کند که 
یک کشور باید برای برنامه  ریزی در جامعه متوجه آن باشد. یعنی روندی که نشان 
می دهد رشد جمعیت به سمت افزایش یا کاهش رفته است. ساختار سنی جمعیت 
مسئله مهمی است که نشان می دهد جمعیت یک جامعه، جوان، میانسال یا سالمند 

است و هر کدام از این ها اقتضائات خاص خود را دارند.
وی افزود: در قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، بحث خانواده در اولویت قرار 
گرفت و حتی در نامگذاری روی خانواده تاکید شد. اما در ادامه روی جوانی جمعیت 
تمرکز شد و ساختار سنی جمعیت مورد توجه قرار گرفت، اینکه ما چه کنیم که جامعه 
ما همواره جوان بماند. جوان نیروی متحرکه جامعه است و در بیانیه گام دوم انقلاب 
هم رهبر معظم انقلاب بر این موضوع تاکید داشتند و در بسیاری از اسناد بین المللی 

و فرابخشی داخلی ما آمده است.
تغییرات در ساختار خانواده در گذار دوم جمعیت شناختی

محزون با اشاره به اینکه موضوع جوان سازی و جوان نگه داشتن جامعه از درجه اهمیت 
بالایی برخوردار است گفت: این موضع با همه ضرورتش کافی نیست. زیرا در سال های 
گذشته اساساً خانواده ایرانی به مفهوم واقعی خودش در جامعه ما دچار گذار و تحول 
شده است. این گذار تحت عنوان نظریه دوم جمعیت شناختی مطرح است که عمدتاً 
روی بحث خانواده متمرکز است. خاستگاه این نظریه جامعه غربی است و ما با علم به 
این موضوع و آگاهی در مورد آن صحبت می کنیم و به جامعه خود ارتباط می دهیم. 

لذا همه چیز این نظریه متناسب جامعه ما نیست.
وی همچنین گفت: در غرب تغییرات مرتبط با تشکیل خانواده، باروری، رفتارهای 
شریکی و حتی ازدواج های خارج از چهارچوب را تحت عنوان نظریه خانواده مطرح 
می کنند اما ما متناسب با بحث بومی خودمان سخن می گوئیم. نشانه ها و عواملی برای 
این گذار شناسایی شده که افزایش فردگرایی و استقلال فردی یا بعضاً کمرنگ شدن 
نقش دین را می توان نام برد. از نشانه های تجربی آن می توان به ۸ مورد اشاره کرد. 
افزایش سن ازدواج به عنوان یکی از اولین نشانه ها مطرح است که در کشور خودمان 

هم شاهد آن هستیم.
محزون در خصوص آمارهای افزایش سن ازدواج در ایران گفت: ما در حوزه افزایش 
سن ازدواج دهه های مختلف را با هم مقایسه کردیم و دیدیم که در آخرین سرشماری 
ما میانگین سن ازدواج تقریباً به حدود بین 27 تا 2۸ سال برای آقایان و حدوداً 2۳ 
تا 24 سال برای خانم ها افزایش پیدا کرد. این یک روند افزایشی بوده که در سال های 

مختلف طی شده و به اینجا رسید.
میانگین سن ازدواج تقریباً به حدود بین 2۷ تا 2۸ سال

 برای آقایان و حدوداً 2۳ تا 2۴ سال برای خانم ها افزایش پیدا کرد
این کارشناس آمار و پژوهشگر حوزه جمعیت در ادامه اظهار کرد: اما این روند در کل 
کشور هم یکسان اتفاق نیفتاده است. مثلًا در سرشماری سال ۱۳۵۵، میانگین سن 
ازدواج آقایان 24.۱ سال و برای خانم ها ۱9.7 سال بود. در آخرین سرشماری مرکز آمار 
ایران میانگین سن ازدواج 27.4 سال برای آقایان و 2۳ سال برای خانم ها بود. همین 
عدد که میانگین کل کشور بود، در کلان شهرها به مراتب متفاوت تر بود. در تهران 
میانگین سن ازدواج برای آقایان 29.۶ و خانم ها 2۵.7 یعنی دو سال خورده بالاتر از 
میانگین کشوری بود. در کلان شهر کرج آقایان 29 سال و خانم ها 2۵ سال و در شیراز 
29.۶ و 2۵.۶ بود. در کلان شهرهای کشور ما فقط مشهد و قم هستند که از میانگین 
کشوری پایین ترند. مشهد در آخرین سرشماری 2۶.۵ سال و برای خانم ها 22.۳ بوده، 

قم هم 2۶.4 برای آقایان 22 سال که هر دو از میانگین کشور پایین تر بود.
وی افزود: در مناطق 22 گانه شهر تهران میانگین سن ازدواج عمدتاً در مناطق ۱، 2، 
۳ و ۶ میانگین ازدواج هم برای آقایان و هم برای خانم ها بیشترین میزان است. یعنی 

هر چقدر مقدمات ازدواج به لحاظ اقتصادی و معیشتی فراهم باشد باز هم علل دیگری 
در این امر دخیل است. فردگرایی و حس استقلال فردی می تواند از عوامل آن باشد 

که میل و رغبت ازدواج کمتر است.
وی در خصوص علت این تفاوت ها بیان کرد: تغییرات سبک زندگی مثل شهرنشینی، 
تحصیلات و عوامل مختلفی مانند فراهم نشدن پیش نیازهای یک ازدواج، عدم شناخت 
و اعتماد کافی و غیره از عوامل این اتفاق هستند. امروز خیلی از موضوعات سنتی عوض 
شده و به شکل مدرن تر در آمده است. این شکل مدرن تر سبک های زندگی را تحت 
تأثیر قرار داده به گونه ای که حتی بر شناخت شهروندان نسبت به هم تأثیر گذاشته 
است. اما هرچه جامعه از شکل سنتی خود فاصله نگرفته باشد، سبک زندگی و حتی 

شناخت ها و مقدمات یک ازدواج فراهم تر است.
محزون در ادامه نشانه های دیگر را تشریح کرد و گفت: نشانه بعدی کاهش فرزندآوری 
است. افزایش سقط جنین در گذشته مورد پذیرش عده ای نبود. اما با وجود اینکه آمار 
و ارقام رسمی ما گویای همه واقعیت نیست، مطالعاتی که مبتنی بر مدل های اندازه  
گیری شاخص ها است نشان می دهد که سالانه حدود ۳۸۰ الی ۳9۰ هزار سقط در 

کشورمان اتفاق می افتد.
مطالعات نشان می دهد که سالانه حدود ۳۸۰ الی ۳۹۰ هزار سقط

 در کشورمان اتفاق می افتد
وی همچنین گفت: از دیگر نشانه ها بالا رفتن نرخ طلاق است. نرخ طلاق یعنی میزان 
طلاق در یک سال به نسبت جامعه در معرض طلاق که افزایش پیدا کرده است. 
موضوع بعدی کاهش باروری است. در دهه ۶۰ نرخ تولد در خانواده های ما ما بین ۶ 
تا 7 فرزند بود و نرخ باروری ۶.۵ در نظر گرفته می شد. امروز می بینیم می شد که نرخ 

باروری ایرانی ها ۱.۶۵ است و زیر سطح جایگزینی است.
محزون ادامه داد: نشانه بعدی کوچک شدن بعد خانوار است. در دهه گذشته بالای ۵ 
نفر به طور متوسط در هر خانواده داشتیم. الان حدود 2.۳ نفر در هر خانواده زندگی 

می کنند.
زندگی های نامتعارف ذیل عنوان خانواده

محزون با ذکر این نکته که نشانه بعدی تا حدی چالش برانگیز است بیان کرد: این 
نشانه هنجارشدن هم باشی است که خاستگاه آن در غرب است و کاملًا قابل تعمیم به 

جامعه ما نیست. اما نشانه های آن در جامعه ما هم دیده می شود.
وی افزود: این هم باشی یا هم خانگی و زندگی بدون ازدواج زیر یک سقف در کشورهای 
غربی شایع است. در مطالعه ای در آمریکا آمده بود که آمار این مسئله به حدود 4۸ 
درصد هم رسیده است. ازدواج هایی که با هم باشی شروع می شد و حتی تا پنج سال 
هم ادامه پیدا می کند و دو نفر بعد تصمیم می گرفتند که با هم ازدواج رسمی انجام 

بدهند یا نه.

وی ادامه داد: نکته چالش برانگیز بعدی هم بحث افزایش فرزندان خارج از ازدواج در 
غرب است و گفتیم از آنجایی که خاستگاه نظریه غرب بوده است قابل تعمیم نیست 
اما نباید نادیده گرفته شود. این اتفاق در ادامه رفتارهای شریکی و خارج از چهارچوب 

اتفاق می افتد که ممکن است شواهدی برای آن در جامعه ما وجود داشته باشد.
محزون اظهار کرد: پس ما وارد گذار جمعیتی دوم شده ایم گذار اول بحث ساختار سنی 
جمعیت بود که از آن مرحله و گذار عبور کرده ایم. چرا می گوئیم بحث مشوق های 
ازدواج و فکر کردن به فرزنددار  ازدواج در مواردی جواب نمی دهد؟ چون موضوع 
شدن بر اثر تغییر نگرش ها تغییر کرده است. از این رو افزایش سن ازدواج، سقط 
جنین، افزایش نرخ طلاق، تأخیر در فرزندآوری، کاهش نرخ باروری، کوچک شدن 
بعد خانواده، هنجار شدن هم باشی و فرزندان خارج از ازدواج، هشت نشانه گذار دوم 

جمعیت شناختی است که امروزه در جامعه ما هم شیوع دارد.
مهاجرت به داخل و خارج کشور از عوامل اصلی گذار سوم جمعیت

محزون در خصوص گذار سوم جمعیت شناختی بیان کرد: گذار سوم جمعیت شناختی 
که آن هم نشانه هایی در کشور ما دارد، بحث مهاجرت به داخل یا به خارج است. این ها 
نشان می دهد که در مباحث جمعیت در کشور تغییر پارادایم اتفاق افتاده است پس 

نوع نگاه، نگرش ها و نوع تصمیمات هم متناسب با آن باید تغییر پیدا کند.
اثرات آن بر  وی افزود: بر این اساس مثلًا در کشورهای اروپایی بحث مهاجرت و 
جمعیت، سیاست های جذب مهاجران را مشخص می کند. این موضوع در کشور ما 
هم هست و حتی برعکس آن را داریم. کسانی که از کشور خارج می شوند نخبگان، 
سایر ساکنین، موضوع اتباع و غیره مطرح است که نیازمند سیاست گذاری در عرصه 

جمعیت است.
نرخ باروری فقط در جمعیت ایرانی ۱.6۵ بوده با جمعیت اتباع حدود ۱.۷۴ برآورد 
شده است و جمعیت اتباع تأثیر خودش را در نرخ باروری ما گذاشته است

محزون در خصوص مهاجرت به داخل ایران و موضوع اتباع گفت: کشورهای دیگر در 
این زمینه گزینش های متعددی دارند اما ما هیچ گزینشی نداریم و صرفاً بحث مجوز 
دادن است. در حالی که باید رصد درستی در این زمینه صورت گیرد. به عنوان مثال 
نرخ باروری فقط در جمعیت ایرانی ۱.۶۵ بوده با جمعیت اتباع حدود ۱.74 برآورد شده 

است. بنابراین جمعیت اتباع تأثیر خودش را در نرخ باروری ما گذاشته است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: گذارهای جمعیتی توالی به معنای منقطع ندارند و با 
هم هم پوشانی و اشتراک زمانی دارند. یعنی در اواخر گذار اول، گذار دوم شروع شده 
و هم زمان با گذار دوم، گذار سوم شکل گرفته است. در گذشته وقتی از برخی از این 
نشانه ها سخن می گفتیم می گفتند صحبت از این موضوعات در ایران زود است. ما 
می گفتیم نشانه های آن هست و باید به آن توجه شود ولی بعضی از جامعه شناسان 

قبول نمی کردند.

تغییرات جمعیتی در ایران؛ از افزایش سن ازدواج تا مسئله مهاجرین
ایلنا/ سرپرست اداره کل فرآورده های طبیعی، سنتی و مکمل سازمان غذا و دارو، 
با اشاره به پیگیری مستمر برای تأمین انواع شیرخشک های رژیمی، اعلام کرد: 
توزیع آپتامیل پپتی در کشور در حال انجام است و اقدامات لازم برای افزایش 

عرضه نوع شماره ۱ نیز در دستور کار قرار دارد.
علی صفا درباره وضعیت شیرخشک آپتامیل پپتی گفت: این محصول در سه 
نوع آپتامیل پپتی ۱.2 و جونیور عرضه می شود و برای کودکانی که نسبت به 
پروتئین گاوی حساسیت دارند، کاربرد دارد. در حال حاضر، تنها نوع شماره ۱ 
آن با کندی هایی در فرآیند واردات مواجه بوده که باعث کاهش سطح دسترسی 

در برخی مناطق شده است. 
وی افزود: در ماه های اخیر توزیع مناسبی از آپتامیل پپتی 2 و جونیور انجام 
شده و خانواده ها می توانند تا زمان افزایش مجدد عرضه نوع اول، از نوع جونیور 
به عنوان جایگزین استفاده کنند. سازمان غذا و دارو نیز در حال پیگیری مراحل 
نهایی برای تأمین پیوسته این فرآورده است و به زودی شرایط عرضه آن به روال 

معمول بازمی گردد. 
بنا بر اعلام سازمان غذا و دارو، او در پایان با اشاره به توزیع این فرآورده در 
استان های مختلف گفت: توزیع این شیرخشک ها به ویژه در مناطق دورافتاده 
سهولت  برای  لازم  هماهنگی های  و  دارد  ادامه  منظم  برنامه ریزی  با  کشور 

دسترسی در حال انجام است. 

تسنیم/  فعال صنعت اسباب بازی با اشاره به تأثیر نوسانات قیمت ارز بر صادرات 
گفت: بازار عراق به عنوان یکی از اصلی ترین مقاصد اسباب بازی ایرانی، در حال از 
دست رفتن و سپردن به رقبای چینی است.  صنعت اسباب بازی در ایران علی رغم 
داشتن ظرفیت های بسیار و با وجود اهمیتش در حوزه صنایع فرهنگی، همچنان 
صنعتی ناشناخته است. این صنعت به عنوان یکی از حلقه های اصلی صنایع 
فرهنگی در جهان مطرح است و بررسی ها حکایت از افزایش سرمایه گذاری در 
این حوزه از سوی کشورهای مختلف دارد؛ با این حال در ایران، این صنعت از 
خلأهای متعددی رنج می برد. عدم شناخت و پژوهش در این زمینه از یک سو و 
عدم سرمایه گذاری دولتی از سوی دیگر، سبب شده تا تولیدکنندگان این صنعت 
با مشکلات متعدد مواجه بوده و این صنعت بدون داشتن نقشه راه مشخص به 

راه خود ادامه می دهد. 
از سوی دیگر، بازار اسباب بازی ایران بیش از آنکه عرصه توزیع کالای ایرانی باشد، 
مجالی است برای عرض اندام کالای خارجی. بنابر گزارش نمافر؛ گردش مالی 
صنعت اسباب بازی ایران سالانه بین ۳۰۰ تا ۳۵۰ میلیون دلار است که از این 
میزان تنها ۳۰ درصد به اسباب بازی های داخلی اختصاص دارد. با وجود همه این 
خلأها، فعالین این صنعت توانسته اند کم و بیش به بازارهای منطقه ای راه یابند 
و محصولات خود را در کشورهایی چون عراق، حاشیه خلیج فارس و آسیای 
میانه توزیع کنند؛ تلاشی که بدون داشتن پشتوانه حمایتی از سوی دولت، 
به بارقه های موقتی می ماند که هر آن ممکن است در اختیار رقبای قدیمی و 

سرسختی چون چین قرار گیرد. 
نوسانات قیمت ارز زیر سایه کاهش حمایت های دولتی از تولیدکنندگان این 
صنعت به بهانه عدم اشتغال زایی مناسب، تردیدهایی را در جهت حفظ بازارهای 
است. کوروش  ایجاد کرده  این صنعت  تولیدکنندگان  از  برخی  برای  منطقه 
اسلامی، عضو انجمن تولیدکنندگان اسباب بازی، با توجه به این امر گفت: در 
حال حاضر صادرات اسباب بازی ایرانی با وجود تحریم هایی که وجود دارد، کار 
سختی است و از سوی دیگر، نوسانات قیمت ارز نیز کار را برای تولیدکنندگان 

سخت کرده است. 
ایرانی اشاره و اضافه کرد: در  او در ادامه به صادرات غیر رسمی اسباب بازی 
بخش صادرات غیر رسمی، یا بازرگانان ایرانی خود اقدام به صادرات می کنند یا 
بازرگانانی از کشورهایی چون عراق، روسیه، آسیای میانه و خلیج فارس به ایران 
می آیند و محصولات مد نظر خود را از بازار ایران تهیه می کنند. آنها در واقع 

انتقال دهنده محصول ایرانی هستند.
به گفته این فعال صنعت اسباب بازی؛ عراق یکی از مراکز اصلی برای اقلام ایرانی 
است. با توجه به نوسانات قیمت ارز، الآن آنها نیز وقتی می آیند محصول تهیه 

کنند، به این قیمت ها واکنش نشان می دهند.
اسلامی افزود: تولیدکنندگان ایرانی در سال های قبل بخشی از محصولات خود را 
به این طریق صادر می کردند. مثلًا بازار عراق به عنوان یکی از اصلی ترین مقاصد 
اسباب بازی ایرانی، در حال از دست رفتن و سپردن به رقبای چینی است. در 
واقع الآن چین دارد جای ایران را می گیرد؛ چون چین کالا را در تیراژ بالا تولید 
می کند و می تواند قیمت را پایین تر عرضه کند و از سوی دیگر، واردات در عراق 

نیز با برنامه صورت می گیرد.
این فعال صنعت اسباب بازی یکی از دلایل جا ماندن کالای ایرانی در رقابت 
منطقه ای را عدم بهره مندی از حمایت های دولت دانست و با اشاره به تبعات 
حذف تسهیلات دولتی از این صنعت گفت: الآن صنعت اسباب بازی چندان از 
حمایت های دولتی بهره مند نیست و کماکان جنبه خصوصی دارد. در این صنعت 
افرادی هستند که سابقه ۵۰-۶۰ ساله دارند؛ به همین دلیل توانسته اند در فراز و 
فرودهای بازار دوام بیاورند. هرچند ورود به این حوزه باید توجیه اقتصادی داشته 
باشد، اما کسانی که در این صنعت فعالیت می کنند، از سر علاقه وارد می شوند. 
از تولیدکنندگان هستند که خانوادگی دارند در این زمینه کار  حتی برخی 
می کنند. در واقع کسی که وارد این صنعت می شود، اگر بخواهد محصول خوبی 
تولید کند، باید چند مؤلفه برای او حائز اهمیت باشد که یکی از آنها، خوشحالی 
... برای  کودکان است که در کنار دیگر مؤلفه ها از جمله فروش، جذابیت و 
تولیدکنندگان مهم است. به گفته او؛ با وجود همه این ها، تولیدکنندگان در این 
سال ها تمام تلاش خود را کرده اند که قیمت ها را تا حد امکان پایین نگاه دارند. 
حتی گاه بحث بر سر این است که حاشیه سود را کم کنند تا محصول در بازار 
امکان فروش داشته باشد.  اسلامی در پاسخ به این پرسش که اسباب بازی ایرانی 
چه مزیتی در بازار منطقه ای دارد، گفت: مهمترین ویژگی محصولات ایرانی که 
صادر می شود، کیفیت آن است؛ یعنی اقلام هم از نظر کیفیت ظاهری و هم از 
نظر بهداشتی توانسته اند نظر مصرف کننده را جلب کنند. از سوی دیگر، ما با 
کشورهای منطقه اشتراکات فرهنگی داریم؛ سلیقه و انتخاب کودک ایرانی تقریباً 
مانند کودک عراقی یا عمانی است. اما با وجود همه این ها، قیمت تمام شده کالا 
در انتخاب آن برای عرضه در بازار منطقه ای مهم است. مشتری خارجی بررسی 

می کند تا ببیند که کجا می تواند کالا را با کمترین قیمت ممکن تهیه کند. 
سال ۱4۰۳ را می توان از منظری نقطه عطف در صنعت اسباب بازی به شمار 
آورد. در سال گذشته استقبال گسترده از جشنواره اسباب بازی نشان داد که اگر 
کالای ایرانی با قیمت و کیفیت مناسب در دسترس خانواده ها قرار گیرد، از آن 
حمایت خواهند کرد. از سوی دیگر، قرار است سند چشم انداز این صنعت نیز 
تدوین شود؛ سندی که می تواند گره های بسیاری را از این صنعت باز کند +و به 

بخشی از خواسته های فعالین این صنعت پاسخ دهد.  

تأمین شیرخشک آپتامیل پپتی 
در مسیر ثبات قرار دارد

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

بازار متزلزل اسباب بازی ایرانی 
در منطقه زیر سایه نوسانات ارز

همشهری/  مسئله دادن پول توجیبی به فرزندان یکی از چالش های بزرگ والدین در دنیای 
امروز است. این موضوع به خصوص در جوامع شهری، با افزایش هزینه ها و مصرف گرایی، 
بیش ازپیش مورد توجه قرار گرفته است. آیا پول توجیبی به فرزندان کمک می کند تا 
ارزش پول را درک کنند و استقلال مالی را تجربه کنند، یا برعکس، آن ها را به وابستگی 
و نازپروردگی عادت می دهد؟ برخی والدین بر این باورند که پول توجیبی می تواند راهی 
مؤثر برای آموزش مسئولیت پذیری و مدیریت مالی به فرزندان باشد. این نوع حمایت 
مالی می تواند به کودکان اجازه دهد که تصمیم هایی مستقل و هوشمندانه اتخاذ کنند و 
از سنین پایین تر نسبت به مخارج خود آگاه شوند. در مقابل، برخی دیگر نگران هستند که 
پول توجیبی بیش ازحد نه تنها به فرزندان وابستگی می آورد، بلکه آن ها را به مصرف گرایی و 
بی برنامگی عادت می دهد. در این میان، باید به بررسی تأثیرات مثبت و منفی پول توجیبی 
بر تربیت و رشد شخصیت کودکان پرداخت. آیا می توان نتیجه گیری کرد که پول توجیبی 
از نظر تربیتی می تواند به عنوان یک ابزار غیرضروری بر مبنای تشویق به خودکفایی و 
استقلال عمل نماید یا نه؟ این مسئله نیاز به تحلیل و بررسی بیشتری دارد تا والدین بتوانند 
تصمیمات بهتری در این زمینه بگیرند. در نهایت، آیا پول توجیبی به عنوان یک ابزار آموزشی 
می تواند چالشی برای والدین باشد تا بتوانند فرزندان خود را به شکلی سالم و متوازن تربیت 
کنند؟برای پاسخ به این سؤال، با دکتر آسیه اناری، متخصص روانشناسی کودک و نوجوان 
گفت وگو کردیم.تا تأثیرات مختلف این موضوع را بررسی کرده و راهکارهایی برای استفاده 
صحیح از پول توجیبی ارائه دهیم. او در این زمینه می گوید:»پول توجیبی بخشی از رشد 
شخصیت، هویت و سواد مالی کودکان است. اگر می خواهیم فرزندانی داشته باشیم که از 
نظر شخصیتی قوی، تاب آور و دارای خودآگاهی باشند، باید از یک سن مناسب به آن ها 
پول توجیبی بدهیم. علاوه بر این، آموزش مدیریت مالی از کودکی می تواند تأثیر مستقیمی 

بر آینده آن ها داشته باشد.«
چه سنی برای شروع مناسب است؟

اناری توضیح می دهد که بهتر است این روند از زمانی که کودک مفهوم پول را درک 
می کند، یعنی از حدود چهار سالگی، آغاز شود. او تأکید می کند:»اگر کودک هنوز درک 
درستی از پول ندارد، می توان از زمان ورود او به مدرسه این کار را شروع کرد. اما تأخیر 
بیش ازحد در این زمینه، ممکن است باعث شود کودک در آینده در مدیریت مالی شخصی 

دچار مشکل شود.«
مقدار پول توجیبی چقدر باشد؟

به گفته اناری، میزان پول توجیبی بستگی به شرایط خانواده دارد و نباید بیش ازحد زیاد 

باشد که کودک احساس بی نیازی مطلق کند، و نه آن قدر کم که او را از تجربه مدیریت 
مالی محروم کند. خانواده ها می توانند با توجه به سن فرزندشان، نیازهای او و فرهنگ 
اقتصادی خانواده، مبلغ مناسبی در نظر بگیرند. او توصیه می کند والدین اجازه دهند کودک 
در مورد نحوه خرج کردن پول خود تصمیم بگیرد، اما در عین حال راهنمایی های لازم 
را هم به او ارائه دهند تا از اشتباهات مکرر جلوگیری شود. به این ترتیب، کودک کم کم 
یاد می گیرد که چگونه پس انداز کند، چطور برای خریدهای مهم تر برنامه ریزی کند و از 

ولخرجی پرهیز کند.
آیا پول توجیبی معایب دارد؟

اناری در خصوص مزایا و معایب پول توجیبی اظهار می کند:»به طور کلی، پول توجیبی 
نداشته  ارائه آن  نحوه  بر  نظارت کافی  والدین  اما چنانچه  ندارد،  در ذات خود معایبی 
باشند، ممکن است مشکلاتی ایجاد شود. یکی از مهم ترین چالش هایی که در این زمینه 
مطرح می شود، عدم تناسب میزان پول با سن کودک است. اگر این تناسب رعایت نشود، 
پول توجیبی می تواند پیامدهای نامطلوبی به همراه داشته باشد. برای مثال، اگر به یک 
کودک هفت ساله مبلغ زیادی پول داده شود و او اختیار کامل در خرج کردن آن داشته 

باشد، به دلیل نداشتن مهارت های لازم، ممکن است تصمیمات نادرستی بگیرد.«
با تأکید بر ضرورت مدیریت صحیح این مسئله می گوید:»یکی دیگر از  وی همچنین 
چالش های احتمالی، استفاده از پول توجیبی به عنوان ابزار تنبیه و تشویق است. در برخی 
موارد، والدین با تهدید به قطع پول توجیبی یا کاهش آن، سعی در کنترل رفتار کودک 
دارند. این رویکرد می تواند تأثیرات منفی به دنبال داشته باشد، زیرا باعث می شود کودک 
احساس ناامنی کند و پول را نه به عنوان ابزاری برای آموزش مدیریت مالی، بلکه به عنوان 

وسیله ای برای اعمال قدرت از سوی والدین درک کند.«
پرداخت منظم پول توجیبی؛ هفتگی یا ماهانه؟

اناری در پاسخ به این پرسش که تفاوت پرداخت پول توجیبی به صورت هفتگی یا ماهانه 
چه تأثیری بر رفتار کودک دارد، توضیح می دهد:»کلًا بهتر است که تا زیر ۱۸ سال، 
پول توجیبی به صورت هفتگی پرداخت شود. هرچقدر کودک بزرگ تر می شود، با توجه به 
توانایی اش در مدیریت پول، نحوه خرج کردن و میزان مهارت هایی که کسب کرده است، 
می توان تصمیم گرفت که پرداخت پول توجیبی به صورت ماهانه انجام شود. اما در سنین 

پایین، یا در مورد کودکانی که بلافاصله پس از دریافت پول آن را خرج می کنند، بهتر است 
که این مبلغ به صورت هفتگی داده شود.«

وی در ادامه به نکته مهمی در این زمینه اشاره کرده و تأکید می کند:» نکته مهم این است 
که پرداخت پول توجیبی باید در زمان مشخصی انجام شود. یعنی اگر روز و ساعتی برای 
پرداخت آن تعیین شده است، حتماً در همان زمان پرداخت شود و هیچ تأخیری در این 

روند اتفاق نیفتد. این موضوع از اهمیت بالایی برخوردار است.«
تأثیر ندادن پول توجیبی؛ از حسرت کودکی تا مشکلات مالی در بزرگسالی

در  اعمال محدودیت های شدید  یا  پول توجیبی  پرداخت  تأثیر عدم  اناری در خصوص 
این زمینه بر رفتارهای مالی فرزندان در آینده می گوید:»خانواده هایی که به بچه هایشان 
پول توجیبی نمی دهند، در واقع آن ها را ضعیف و در عین حال با پیچیدگی ها و عقده های 
روانی بزرگ می کنند. این کودکان معمولاً نگاه حسرت آمیزی به دیگران دارند و از نظر 

روان شناختی، مسائل شخصیتی متعددی را تجربه می کنند.«
وی در ادامه افزود:»اما یک مسئله بسیار مهم تر این است که پول برای این افراد تبدیل 
به یک موضوع حل نشده می شود. آن ها نمی توانند به درستی آن را مدیریت کنند و با 
آن کنار بیایند. برخی از آن ها در آینده بسیار زیاد خرج می کنند و برخی دیگر بیش از 
حد در مصرف پول صرفه جویی می کنند. در هر صورت، این افراد دچار مشکلات مالی 
خواهند شد.« اناری همچنین تأکید می کند:»از همه مهم تر، این افراد مدیریت مالی را یاد 
نمی گیرند و نمی دانند که چگونه متناسب با میزان پولی که در اختیار دارند، هزینه های 
خود را تنظیم کنند. همچنین اولویت بندی صحیح در خرج کردن را نمی آموزند. به همین 
دلیل، در بزرگسالی نیز ممکن است یا بیش از حد ولخرجی کنند یا بالعکس، بیش از اندازه 
در خرج کردن احتیاط به خرج دهند. در هر دو حالت، این امر موجب می شود که نتوانند 

نیازهای مالی خود را به شکل درستی تأمین کنند.«
مدیریت مالی در خانواده؛ آموزش صبر و اولویت بندی به کودکان

اناری در خصوص برنامه های مدیریت مالی برای کودکان و نوجوانان و راهکارهایی برای 
آموزش و جلوگیری از فشار مالی بر خانواده ها اظهار می کند:»والدین باید به فرزندان خود 
بیاموزند که خرج کردن باید بر اساس اولویت ها و برنامه ریزی انجام شود. نباید هر چیزی 

که کودک خواست، فوراً تهیه گردد. 

به بچه ها پول توجیبی بدهیم یا نه ؟

خاک گچ   – نما  مصالح  با  اجرای  دارد   نظر  در  زنجان  استان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد 
 )بدون سفید( و پله )بدون پاگردها( پروژه های 64 واحدی و ۹6 واحدی و 40 واحدی آببر را 
برابر مقررات مربوطه و شرایط مندرج در اسناد مناقصه از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید.
تاریخ  تا  اسنادمناقصه  تحویل  و  بیشتر  اطلاعات  جهت  توانند  می  مندان  علاقه 
انقلاب  کشاورز-بنیادمسکن  آزادی-بلوار  آدرس)زنجان-میدان  به   1404/02/06
024-۳۳10622۳ تماس:  شماره  فرمایند.  بودجه(مراجعه  و  ریزی  برنامه   زنجان-امور  استان  اسلامی 

با توجه به برگزاری مجمع انتخابات ریاست هیات های ترای اتلون ، روئینگ ، اسکیت ، والیبال و 
ورزش روستایی، عشایری و بازیهای بومی محلی استان زنجان

بدینوسیله از کلیه علاقمندان واجد شرایط دعوت به عمل می آید، جهت ثبت نام و شرکت در 
انتخابات هیات مذکور از روز یکشنبه 24 فروردین ماه 1404 به مدت هفت روز اداری به دفتر معاونت 
ورزش اداره کل ورزش و جوانان استان زنجان واقع در مجموعه ورزشی انقلاب زنجان مراجعه نمایند.

روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان  روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان زنجانروابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان زنجان

))آگهی مناقصه عمومی(())آگهی مناقصه عمومی(( نوبت اولشناسه آگهی:شناسه آگهی:19055931905593اطلاعیه ورزشی

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
حساب 100 امام )ره(

استان زنجان
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پانا/  ملی پوش تیم شمشیربازی دانش آموزی ایران با بیان اینکه صد در صد هدفش 
شکار طلای صربستان است، گفت همه نوع امکانات اردویی در مراحل مختلف آماده 

سازی تیم ملی فراهم بوده و هست، کمبود خاصی وجود نداشت.
مسابقات ژیمنازیاد از ۱۶ فروردین در شهر زلاتیبور صربستان در رشته های مختلف 

آغاز شده است.
۳۵۳۵ ورزشکار در 2۵ رشته به مصاف هم خواهند رفت .

نمایندگان شمشیربازی ایران در کاروان امید دانش آموزی کشورمان در بازی های 
ژیمنازیاد مجارستان امروز بروی تخته خواهند رفت.یکی از این نمایندگان ما در بخش 

سابر کیمیا هدایتی است.
به بهانه آغاز مسابقات شمشیربازی ژیمنازیاد صربستان در بخش دختران با دختر 

دانش آموز شمشیرباز کشورمان به گفت وگو نشستیم.
کیمیا هدایتی در آغاز این گفت و گو اظهار داشت: »از وزارت ورزش آموزش و پرورش 
که این بستر رابرای ورزشکاران دانش آموز فراهم کرد، تا باوانند ظرفیت های خود را به 

نمایش بگذارند تشکر می کنم.«
در آغاز این مصاحبه خودتان را کامل معرفی کنید و بفرمایید که در چه 

مقطعی تحصیل می کنید؟
هدایتی: »1۵ سال سن دارم و در پایه نهم تحصیل می کنم.«

از چه سنی وارد مسیر شمشیربازی شدید و چند سال است که در این رشته 
به شکل حرفه ای فعالیت دارید؟

هدایتی: »شمشیربازی را از 7 سالگی آغاز کردم، چهار سالی است که به شکل حرفه ای 
برروی تخته شمشیر می زنم. علاقه خاصی به این رشته از دوران کودکی دارم.«

از کارنامه حرفه ایتون بگید چه مدال هایی را در ویترین عملکرد خود دارید؟

هدایتی:»مدال طلای قهرمان کشوری را در کارنامه فعالیت حرفه ای خود در رشته 
شمشیربازی دارم.

در المپیاد کشوری هم مقام اول را بدست آوردم. مقام استانی هم اول و دوم دارم و 
المپیاد محلات هم مقام سوم را نیز در کارنامه خود دارم.«

از شرایطی که بر اردوی تیم ملی حاکم بود و سطح فنی کادر فنی و مربیان 
تیم بفرمایید؟

هدایتی: »همه نوع امکانات اردویی در مراحل مختلف آماده سازی تیم ملی فراهم 
بوده و هست، کمبود خاصی نداریم.الآن هم که در صربستان حضور داریم همه چیز 
به لحاظ اسکان و شرایط تمرینی برای ما فراهم است. کمبودی نداریم و تنها هدف 
همه ورزشکاران دانش آموز حاضر در کاروان امید ایران برای افتخارآفرینی فراهم است.

خداروشکر کادر فنی تیم ملی از مربیان مستعد و با دانش در رشته شمشیربازی 
تشکیل شده است و از همه این عزیزان بابت زحماتشان کمال تشکر و قدردانی را 

دارم.«
این رابطه  انجام می دهید؟آیا در  به چه صورتی  تمرینات را در صربستان 

مشکلی ندارید؟
هدایتی: »خیر به لحاظ فضای تمرین مشکلی نداریم، در محل برگزاری مسابقات 
تمرینات را انجام می دهیم و داخل محوطه هتل محل اسکان بخش دیگری از تمرینات 
را نیز مرور می کنیم. در سطح مطلوبی از آمادگی قرار دارم و امیدوارم بتوانم در این 

رویداد مهم ورزش دانش آموزی جهان افتخارآفرین باشم.«
از رقبای خود در مسابقات شمشیربازی ژیمنازیاد دانش آموزی صربستان 

شناختی دارید؟
هدایتی: خیر شناختی نداریم، ولی شمشیربازان زیادی قرار است در این رشته برروی 

تخته مسابقه حاضر شوند و همه شمشیربازان به دنبال قرار گرفتن برروی سکوی 
قهرمانی هستند. صد در صد هدفم شکار طلای صربستان است و برای رسیدن به این 

هدف با انگیزه بالایی برروی تخته حاضر خواهم شد.«
جای چه مدالی را در ویترین فعالیت حرفه ای ورزشی خود خالی می بینید؟

هدایتی: »هدفم کسب مدال المپک است و دنبال مدال جهانی هستم و برای رسیدن 
به این هدف تمام تلاشم را بکار خواهم گرفت.«

چه انتظاری از وزارت آموز شو پرورش وئ وزارت ورز ش و جوانان دارید؟
هدایتی: »ورزش دانش آموزی قطعاً یک گنجینه طلایی برای توسعه ورزش قهرمانی 
کشور است و شاید این جمله تکراری باشد که خیلی از قهرمانان و چهره های شاخص 
ورزش کشور گام اول در مسیر حرفه ای ورزش را از ورزش آموزش و پرورش برداشتند.

استعدادهای درخشان دانش آموزی کشف شوند
هم کلاسی های من و کلًا دانش آموزان ما در رشته های مختلف استعدادهای درخشان 
دارند و این نخبگان در بستر مناسب تعامل دو جانبه وزارت ورزش و جوانان و آموزش 

و پرورش باید شناسایی و در مسیر حرفه ای ورزش هدایت شوند.
ادامه تحصیل یکی از دغدغه های مهم ورزشکاران است و امیدواریم در این رابطه 

امتیازی برای ورزشکاران و قهرمانان دانش آموز درنظر گرفته شود.
وزارت ورزش و جوانان هم حمایت های خوبی داشته است و انتظار داریم بستر امنیت 
شغلی برای قهرمانان و ورزشکاران هم توسط وزارت آموزش و پرورش و هم ورزش و 

جوانان ایجاد شود.«
هدایتی: برای کسب طلای بازی های ژیمنازیاد دانش آموزی صربستان مقابل رقبا با 
جدیت و انگیزه بالایی شمشیر خواهم زد و برای کاروان ورزش دانش آموزی ایران)امید 

ایران( آرزوی موفقیت در این پیکارها را دارم.«

گفت وگو با دختر ملی پوش تیم شمشیربازی ایران؛

هدایتی: صد در صد هدفم شکار طلای صربستان است
موج رسا/ معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان گفت: 
مسابقات ورزشی به مناسبت هفته معلم و با هدف ارتقاء سلامت جسمی و روحی 

دانش آموزان برگزار می شود.
پنجم  تاریخ  از  دانش آموزان  ورزشی  مسابقات  اینکه  بیان  با  محمدی مغانی  حجت 
اردیبهشت ماه در بخش پسران آغاز می شود، گفت: این رویدادها به مناسبت هفته 

معلم و با هدف ارتقاء سلامت جسمی و روحی دانش آموزان برگزار می شود.
وی افزود: از تاریخ ۱۰ اردیبهشت ماه نیز مسابقات ویژه ای برای دختران برگزار می شود. 
برگزاری این مسابقات برای دانش آموزان در قالب طرح مهارت آموزی و در رشته های 
مختلف ورزشی انجام می گیرد. این رشته ها شامل طناب زنی، تنیس روی میز، دو و 

میدانی، فوتسال، والیبال، بسکتبال و هندبال است.
معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان همچنین به 
برنامه ریزی های انجام شده برای میزبانی این مسابقات اشاره کرد و ادامه داد: به مناطق 
۱۴ گانه استان ابلاغ شده است که هر یک از این مناطق مسئولیت میزبانی یکی از 
رشته های ورزشی را بر عهده بگیرند. به عنوان مثال مسابقات فوتسال در سلطانیه و 

مسابقات والیبال در خرمدره اجرا و پیگیری می شود.
وی اضافه کرد: این مسابقات علاوه بر اینکه به افزایش روحیه رقابت سالم در بین 
دانش آموزان کمک می کند، بلکه فرصتی برای ارتقاء مهارت های ورزشی آن ها نیز فراهم 
می آورد.  محمدی مغانی با اشاره به اینکه ورزش به عنوان یک ابزار مهم در تربیت بدنی 
است، ابراز کرد: ورزش تأثیرات مثبت زیادی بر روی سلامت روان و جسم دانش آموزان 

دارد و سلامتی و تندرستی آنان را تضمین می کند.
وی همچنین به اهمیت برگزاری چنین رویدادهایی در تقویت روحیه همکاری و 
همبستگی میان دانش آموزان اشاره کرد و گفت: مسابقات ورزشی می تواند زمینه ساز 
ایجاد دوستی ها و روابط مثبت میان دانش آموزان از مناطق مختلف شود. این روابط 

نه تنها در زمینه ورزشی بلکه در سایر ابعاد زندگی نیز تأثیرگذار خواهد بود.
معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان با اشاره به اینکه 
امیدواریم که با برگزاری این مسابقات متنوع دانش آموزان بتوانند توانایی های خود را 
به نمایش بگذارند و از تجربیات یکدیگر بهره مند شوند، خاطرنشان کرد: این رویدادها 
فرصتی برای شناسایی استعدادهای ورزشی دانش آموزان است که می تواند به توسعه 

ورزش در استان کمک کند.
وی ادامه داد: تمام تلاش خود را خواهیم کرد تا این مسابقات با بهترین کیفیت برگزار 
شود و دانش آموزان بتوانند لحظات خوشی را تجربه کنند. امیدواریم که با حمایت 
مسئولان، معلمان و والدین این رویدادها به موفقیت های بیش تری دست یابند و در 

نهایت به ارتقاء سطح ورزش در استان کمک کنند.

رئیس فدراسیون کبدی گفت: اگر به تاریخچه کبدی در ادوار گذشته نگاه کنیم، 
می بینیم که روند ما صعودی بوده و این رشته در کشور توسعه یافته است.

عباس خواجه اورسجی درخصوص سال ۱۴۰۳ و اتفاقاتی که برای کبدی افتاد، 
گفت: سال ۱۴۰۳ برای کبدی سال پر رونق، شلوغ و با افتخاری بود. در این سال 
ضمن برگزاری مسابقات قهرمانی کشور در تمام رده های سنی، لیگ های برتر در 
بخش بانوان و آقایان برگزار شد در کنار آن لیگ جوانان نیز برگزار شد که در آن 

۸ تیم برتر جوانان حضور داشتند و اتفاق خوبی برای کبدی بود.
وی در ادامه افزود: اردوی نوجوانان و جوانان در قالب استعدادیابی برگزار شد و 
انگیزه زیادی در جامعه کبدی ایجاد شد. لیگ برتر زنان و مردان و به خصوص 
آقایان در ۶ هفته برگزار شد و به دلیل حضور لژیونرها و جوانان در لیگ، شاهد 
برگزاری یک لیگ پویا بودیم و تا هفته آخر هم قهرمان مشخص نبود و این پویایی 

این رشته را نشان داد.
رئیس فدراسیون کبدی در خصوص عملکرد این رشته در سال ۱۴۰۳  عنوان 
داشت: دو میزبانی قهرمانی آسیا و قهرمانی جهان در ساحلی را به میزبانی گیلان 
و شهر انزلی داشتیم که با قهرمانی ایران همراه بود. در اسفند نیز قهرمانی آسیایی 
بانوان در ایران برگزار شد و بعد از ۸ سال مجددا میزبان بانوان بودیم که با نایب 
قهرمانی بانوان همراه بود. ۸۰ تا ۹۰ درصد تیم بانوان تغییر کرد که یک تجربه 

ارزشمندی به دست آوردند.
وی تاکید کرد: ورود کبدی به بازی های آسیایی جوانان  در بحرین با توجه به 
جایگاهی که در فدراسیون جهانی داشتم، محقق شد و انشالله پرقدرت در این 

مسابقات حضور خواهیم داشت.
اورسجی افزود: اگر به تاریخچه کبدی در ادوار گذشته نگاه کنیم، می بینیم که روند 
ما صعودی بوده و این رشته در کشور توسعه یافته و امروز به لحاظ فنی با توجه به 

حضور لژیونرها در هند که مسابقات گسترده ای دارد، در جایگاه خوبی قرار دارد.
گفت:  هندوستان  پروکبدی  لیگ  در  ایران  لژیونرهای  در خصوص حضور  وی 
هندوستان در رشته کبدی جامعه آماری وسیعی دارد و مسابقات متعددی برگزار 
می کند و مدام از تلویزیون پخش می شود و در تمام ماه رقابت های مختلف در 
سطح این کشور برگزار می شود اما حضور لژیونرهای ما  و لیگ منظمی که داشتیم 
باعث شده تا از نظر فنی فاصله زیادی با هندوستان نداشته باشیم و تنها یکی دو 
اختلاف در نتیجه هست. ما قبلا با ۲۰ اختلاف می باختیم و هند معمولا با پاکستان 
در فینال بود ولی ما امروز از پاکستان عبور کردیم و رقیب اصلی هند هستیم و آنها 

می دانند اگر ثانیه ای غفلت کنند طلا را از دست می دهند.
وی به برنامه های پیش روی کبدی در سال جاری اشاره کرد و گفت: خوشبختانه 
در ۱۱ خرداد تیم بانوان به قهرمانی جهان در هند اعزام می شود و جدا از اهمیت 
خود مسابقات، این رویداد حکم مسابقات تدارکاتی خوبی برای بازی های آسیایی 
ناگویا است. با توجه به تغییر ۹۰ درصدی بانوان این فرصت برای دختران است 
تا تجربه بهتری کسب کنند. رئیس فدراسیون کبدی در پایان گفت: درخواست 
میزبانی قهرمانی جوانان جهان را در اصفهان دادیم و اولین اردو تیم نیز اسفند ماه 
برگزار و فروردین و اردیبهشت ادامه دارد. بازی های جوانان بحرین را نیز داریم و 

اردوها را بلافاصله آغاز می کنیم./ تسنیم

فارس/  جواد رضوی، رئیس فدراسیون ورزش کارگری طی ابلاغی رسول احدی، 
رئیس اداره امور فرهنگی و ورزشی اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی زنجان را به 

سرپرستی هیئت ورزش کارگری استان منصوب کرد.
در متن ابلاغیه آمده است، نظر به علاقه مندی و تجارب جنابعالی در امور ورزشی 
و به منظور تقویت نهضت ورزش کارگری کشور و خدمت به جامعه کار و تلاش، 
بر اساس اختیارات مندرج در بند ۳ ماده ۱۵ آیین نامه هیئت های ورزشی استان 
و شهرستان؛ به موجب این ابلاغ به سمت سرپرست هیئت ورزش کارگری استان 
با  هیئت  آن  جاری  امور  انجام  ضمن  است  می شوید.شایسته  منصوب  زنجان 
هماهنگی فدراسیون و بر اساس بند ۴ ماده ۱۵، ظرف مدت حداکثر ۳ ماه نسبت 

به برگزاری مجمع انتخاباتی هیئت ورزش کارگری اقدام نمایید 

معاون تربیت بدنی آموزش و پرورش زنجان عنوان کرد:

برگزاری مسابقات ورزشی دانش آموزان
 در هفته معلم

رئیس فدراسیون کبدی:

 کبدی در کشور توسعه یافته است

سرپرست هیئت ورزش کارگری استان زنجان 
منصوب شد

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

مهر/ به گفته رئیس انجمن پارادوومیدانی، مسابقات بین المللی پرتاب های باشگاهی در 
حالی برگزار می شود که نمایندگان مرد و زن ایران استقبال قابل توجهی از آن داشته اند اما 

خارجی ها در آن حضور ندارند.
علی اصغر هادی زاده رئیس انجمن پارادوومیدانی در مورد رقابت های بین المللی پرتاب 
های باشگاهی پارادوومیدانی که قرار است برای نخستین بار در ایران برگزار شود، توضیح 
داد. به گفته وی و با وجود اینکه این رقابت ها تحت عنوان بین المللی و با حضور نماینده 
کمیته بین المللی پارالمپیک )IPC( برگزار می شود اما هیچ نماینده ای از دیگر کشورها 
حضور ندارند و صرفا پارادوومیدانی کاران ایران برگزارکننده این رقابت های بین المللی 

هستند.
هادی زاده با تاکید بر اینکه پیشنهاد برگزاری این رقابت ها چندماه پیش از طرف ایران 
به فدراسیون جهانی پارادوومیدانی ارائه شد، گفت: تاکنون در تقویم فدراسیون جهانی 
مسابقاتی تحت عنوان رقابت های بین المللی باشگاهی ثبت نشده است. این برای نخستین 
بار است که چنین رقابت هایی زیر نظر این فدراسیون برگزار می شود. پیشنهاد آن را در 
جریان مسابقات قهرمانی جهان به میزبانی ژاپن و بازی های پارالمپیک پاریس مطرح 
کردیم که با استقبال مواجه شد. بعد از آن از طریق کمیته بین المللی پارالمپیک پیگیر این 

موضوع شدیم که به نتیجه رسید.
وی تصریح کرد: می خواستیم میزبان مسابقات بین المللی باشیم در حالیکه به خاطر 
شرایط ایران و بر خلاف قوانین جهانی، امکان برگزاری همزمان رقابت ها در بخش مردان 
و زنان را نداریم. این اجازه هم داده نمی شد که رقابت ها به صورت بین المللی اما فقط 

در بخش مردان برگزار شود. 
پیشنهاد خود برای میزبانی چنین رقابت هایی را بر همین اساس مطرح کردیم و مقرر 
شد اولین دوره مسابقات را با حضور یا عدم حضور نمایندگان دیگر کشورها اما با نظارت 

نماینده IPC میزبانی کنیم.
رئیس انجمن پارادوومیدانی تاکید کرد: در هر صورت با پیگیری های صورت گرفته و 
بررسی کامل پیشنهاد ایران در فدراسیون جهانی پارادوومیدانی، مجوز برگزاری رقابت های 
بین المللی پرتاب های باشگاهی پارادوومیدانی به ایران داده شده است. بدین ترتیب اولین 

دوره مسابقات 22 تا 2۵ اردیبهشت در تهران و مجموعه آفتاب انقلاب برگزار می شود.
وی تصریح کرد: برگزاری مسابقات بین المللی پرتاب های باشگاهی پارادوومیدانی حرکت 

جدیدی در فدراسیون جهانی این رشته به حساب می آید.
 رقابت هایی که تا یک ماه آینده در ایران برگزار می شود و اگر تائید نهایی فدراسیون 
جهانی را بگیرد وارد تقویم این فدراسیون می شود و در کنار رقابت های مربوط به تیم 
های ملی قرار می گیرد. یعنی بعد از آن، علاوه بر برگزاری مسابقات جهانی و بین المللی 
در رده های ملی، همه ساله شاهد برگزاری مسابقات بین المللی در سطح باشگاهی هم 

خواهیم بود.
باشگاهی  های  پرتاب  المللی  بین  مسابقات  در  کنندگان  شرکت  مورد  در  زاده  هادی 
پارادوومیدانی گفت: با وجود اینکه اولین دوره رقابت ها را برگزار می کنیم اما شاهد 
استقبال خوبی بوده ایم، تا به امروز ۱۰۰ ورزشکار در بخش زنان و ۱۶۰ ورزشکار در بخش 
مردان در قالب تیم های باشگاهی از استان های مختلف برای شرکت در مسابقات اعلام 

آمادگی کرده اند. از دیگر کشورها اما نماینده ای نداریم.
وی در مورد چرایی این موضوع که مغایر با عنوان بین المللی بودن مسابقات است، گفت: 
زمان محدود بود، البته با این حال این امکان وجود داشت که با رایزنی حداقل از کشورهای 
همسایه نماینده در این رقابت ها داشته باشیم اما از آنجایی که هنوز این رقابت ها تائیدیه 
نهایی فدراسیون جهانی را ندارد، تصمیم بر این شد تا این دوره را صرفا با حضور نمایندگان 
ایران برگزار کنیم و در صورت تائید نهایی و وارد شدن در تقویم مسابقات فدراسیون 

جهانی، از دوره های بعد برای حضور نمایندگان دیگر کشورها هم برنامه ریزی شود.
»با این اوصاف درست است که رقابت ها با عنوان بین المللی برگزار شود؟«، رئیس انجمن 
پارادوومیدانی در پاسخ به این پرسش گفت: مسابقات بین المللی است چراکه با حضور 
نماینده کمیته بین المللی پارالمپیک )IPC( برگزار می شود و رکورد ورزشکاران هم ثبت 

جهانی می شود. رقابت ها کاملا جنبه رسمی دارد.
وی یادآور شد: مسابقات بین المللی پرتاب های باشگاهی پارادوومیدانی در پرتاب های نیزه، 
وزنه، دیسک و کلاب و کلاس های مختلف آن برگزار می شود. همزمان رقابت های دو را 

هم خواهیم داشت اما این بخش از مسابقات نظارت نماینده IPC را ندارد.
باشگاهی  های  پرتاب  المللی  بین  های  رقابت  اینکه  بر  تاکید  با  همچنین  هادیزاده 
پارادوومیدانی حکم انتخابی تیم ملی برای مسابقات جهانی که مهر در هند برگزار می شود 
را هم دارد، گفت: ورزشکارانی که در ماده های مختلف بتوانند رکورد ورودی مسابقات را 
کسب کنند وارد ترکیب تیم ملی برای مسابقات هند می شوند. مرحله دوم رقابت های 
انتخابی تیم ملی هم اوایل تیر برگزار می شود که بازهم نماینده IPC در آن حضور دارد.

میزبانی ایران از مسابقات بین المللی پارادوومیدانی بدون حضور خارجی ها!

آگهی مزایده                                                                                                
آگهی مزایده بخشی از اموال) منقول ضایعات و لاشه های فلزی فاقد مصرف خودروها (شرکت زنجان گسترش خودرو به شماره ثبت 6671 و شناسه ملی 10460099113 

اداره تصفیه امور ورشکستگی دادگستری کل استان زنجان به قائم مقامی از سوی شرکت ورشکسته زنجان گسترش خودرو در نظر دارد نسبت به فروش بخشی از اموال منقول)ضایعات و لاشه های فلزی فاقد مصرف خودروهای موجود در پارکینگ شرکت ( واقع در 12 
کیلومتری جاده زنجان بیجار به شرح مشخصات ذیل اقدام نماید. 

1-اتاقک فلزی دست ساز ضایعاتی وانت بار از ورق و قوطی فلزی به ابعاد 1/5 *2 متری به ارتفاع 0/7 متر به رنگ زرد په وزن حدودی 500 کیلو گرم *2-کابین راننده فلزی لیلاند به رنگ نارنجی کاملا ضایعاتی -غیر قابل اصلاح و له شده)صرفا ورق فلزی فاقد قطعات 
مکانیکی و...(می باشد، به وزن حدودی 1200 کیلو گرم *3-کابین راننده فلزی به علت له شدگی غیر قابل تشخیص نوع کامیون ، به نظر لیلاند به رنگ سفید به وزن حدودی1200 کیلو گرم *4-کابین راننده فلزی لیلاند به رنگ نارنجی کاملا ضایعاتی غیر قابل اصلاح و له 
شده به وزن حدودی 1200 کیلو گرم* 5-کابین راننده فلزی لیلاند به رنگ آبی کاملا ضایعاتی و له شده به وزن حدودی 1200 کیلو گرم* 6-یک عدد تانکر سوخت گازوئیلی مستعمل و دست دوم به قطر 1/5 متر به طول 3 متر سالم و قابل استفاده از ورق فلزی )5000( 
لیتری* 7-اسکلت اتاق صحرایی ساخته شده از قوطی فلزی به طول 5 متر ، به عرض 2/5 متر و به ارتفاع 2 متر- ضایعاتی - زنگ زده - به وزن حدودی 1000 کیلو گرم * 8-تانکر سوخت بدون شاسی- ضایعاتی - با سطح مقطع بیضی - شکل با دریچه مستطیل )0/4 *1(
متر به قطر حدود 1/5 متری و به طول 4 متر از ورق فلزی ضایعاتی- زنگ زدگی داخلی و سوراخهای رویت شده در اثر پوسیدگی به وزن حدودی 1000 کیلو گرم* 9-ضایعات انواع ورق ها و غیره)به صورت فله ای موجود در محوطه به جز قطعات مکانیکی و بدنه و سایره(

به وزن حدودی 1000 کیلو گرم
10-تانکر آبرسانی ضایعاتی با سطح مقطع بیضی شکل به قطر 3 متر و به طول 6 متر با دریچه مستطیل با کمر بند 4 عددی از تسمه هایس فلزی به رنگ آبی و سفید - زنگ زده 7000 لیتری به وزن حدودی 1500 کیلو گرم* 11-کابین راننده کامیون لیلاند کاملا له شده و 
ضایعاتی - غیر قابل اصلاح)صرفا ورق فلزی فاقد قطعات مکانیکی و...( به رنگ نارنجی به وزن حدودی 1200 کیلو گرم* 12-کابین راننده کامیون لیلاند کاملا له شده و ضایعاتی - غیر قابل اصلاح)صرفا ورق فلزی فاقد قطعات مکانیکی و...( به رنگ نارنجی به وزن حدودی 1200 
کیلو گرم* 13-کابین راننده کامیون لیلاند کاملا له شده و ضایعاتی - غیر قابل اصلاح)صرفا ورق فلزی فاقد قطعات مکانیکی و...( به رنگ آبی به وزن حدودی 1200 کیلو گرم * با توجه به توضیحات گزارش کارشناسی و مشاهدات اموال در بازدید میدانی، جمع کل وزنی اقلام 
ضایعاتی فلزی و غیر قابل بازسازی جمعا در حدود 13400 کیلو گرم بوده و قیمت پایه جهت فروش از طریق مزایده از قرار هر کیلو گرم به مبلغ 180/000 ریال معادل)هجده هزار تومان ( تعیین می گردد.  ارزیابی جمع کل اقلام ضایعاتی با اوزان حدودی 2/412/000/000 

ریال بر برآورد می گردد. *ارزیابی یک عدد مخزن سوخت فلزی گازوئیل سالم و قابل استفاده به صورت دست دوم و استفاده شده به قطر 1/5 متری به طول 3 متر )5000لیتری( به قیمت پایه کارشناسی 400/000/000 ریال معادل)چهل میلیون تومان ( تعیین می گردد.
جمع کل ارزیابی فلزات ضایعاتی و غیر قابل بازسازی و یک عدد مخزن نگهداری سوخت قابل استفاده و دست دوم به مبلغ 2/812/000/000 ریال )دو میلیارد و هشتصد و دوازده میلیون ریال(می باشد.

اموال مذکور در تاریخ 1404/02/02 از ساعت 10 الی 12 در محل اداره تصفیه امور ورشکستگی دادگستری کل استان زنجان به آدرس زنجان- کوی نصر ساختمان شورای حل اختلاف شهرستان زنجان طبقه اول از طریق مزایده حضوری و به صورت نقدی به فروش می رسد 
مزایده از مبلغ کارشناسی یاد شده شروع شده و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد متقاضیان شرکت در مزایده وفق ماده 6 نظامنامه وزارت عدلیه باید ده درصد بهای مال منقول ارزیابی شده را نزد بانک ملی ایران به شماره حساب 0115958935002 به نام 

ورشکستگان زنجان)به قائم مقامی اداره تصفیه ( واریز و رسید وجه واریز شده را به پیوست پیشنهاد خود به اداره تصفیه در پاکت لاک و مهر شده ارسال دارند تا حق شرکت در مزایده را داشته باشند. 
شرایط شرکت در مزایده:

1-جلسه مزایده بصورت کتبی و حضوری می باشد2-فروش به صورت نقدی است و موضوع مورد مزایده یکجا به فروش خواهد رسید. 3- پیشنهاددهندگان باید قبلًا 10% مبلغ بهای اموال منقول ارزیابی شده را به عنوان سپرده نقدی شرکت در مزایده به شماره حساب 
0115958935002 ورشکستگان اداره تصفیه زنجان نزد بانک ملی ایران شعبه وزارت دادگستری کد 577 واریز نمایند.5 - پیشنهادها باید در پاکت لاک و مهر شده با ذکر جمله مربوط به مزایده اموال منقول شرکت ورشکسته زنجان گسترش خودرو و مشخصات کامل و 
محل اقامت پیشنهاد دهنده در روی پاکت درج و تا ساعت 10 صبح روز سه شنبه مورخ 1404/02/02 به دبیرخانه اداره تصفیه امور ورشکستگی استان زنجان به نشانی زنجان- کوی نصر ساختمان شورای حل اختلاف شهرستان زنجان طبقه اول اداره تصفیه امور ورشکستگی 
استان زنجان تحویل نمایند 6- اداره تصفیه در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است و به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، فاقد سپرده و برخلاف شرایط این آگهی ترتیب اثر نخواهد داد. 7 - پیشنهادها در ساعت 12 همان روز باز و قرائت خواهد شد و در همان جلسه مزایده 
حضوری به عمل خواهد آمد و برنده مزایده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید. 8 - برنده مزایده باید وجه اموال فوق الذکر را ظرف حداکثر 24 ساعت از تاریخ مزایده به حساب اداره تصفیه واریز و نسبت به نقل و انتقال اموال مورد مزایده اقدام نماید - چنانچه 
پرداخت بهاء در موعد مقرر انجام نگیرد یا آنکه برنده مزایده حاضر به اجراء تعهد خود نگردد علاوه بر جبران خسارت وارده و همچنین کسری قیمت از محل وجه تودیعی، نسبت به فروش مورد مزایده از طریق مزایده مجدد اقدام خواهد شد طالبین برای کسب اطلاعات بیشتر 

محمدرضا احمدی - معاون قضائی رئیس کل و رئیس اداره نصویه و امور ورشکستگی دادگستری کل استان زنجان می توانند به اداره تصفیه زنجان مراجعه یا با شماره 02433410203 تماس حاصل نمایند. مورد مزایده فاقد پوشش بیمه ای میباشد.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
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برابر رای شماره 140360327100001350- 1403/10/18 هیات اول/موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اصغر باقری فرزند عیوض 
بشماره شناسنامه 1972 صادره از در یک باب خانه به مساحت 80/26 متر مربع پلاک 3783 فرعی از 5299 اصلی واقع در بخش 1 
زنجان خریداری از مالک رسمی آقای/ محمود جملو و احمد حسنی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای / خانم صادق مهدیون فرزند قاسم نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ محصور 
به مساحت 1302 متر مربع تحت پلاک 589 فرعی از 64 اصلی روستای چیر بخش 7 زنجان خریداری از آقای صفر علی طالبی محرز 
گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض 

در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06
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و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  اول/موضوع  هیات  شماره 140360327100001817- 1403/12/08  رای  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اسداله 
حاجیلو فرزند علی بشماره شناسنامه 505 صادره از در یک باب بنای احداثی به مساحت 58/94 متر مربع پلاک 877 فرعی از 5299 
اصلی واقع در بخش 1 زنجان خریداری از مالک رسمی آقای/خانم بیت اله مرادي محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  اول/موضوع  هیات  شماره 140360327100001868- 1403/12/15  رای  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمید 
رضائی فرزند حسین بشماره شناسنامه 4270098171 صادره از در یک باب خانه به مساحت 50/88 متر مربع پلاک 71فرعی 
از 5300 اصلی واقع در بخش 1 زنجان خریداری از مالک رسمی آقای ستار نوروزی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06
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اسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاک

سعید حسنی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان 
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ایران۸۸

عراقچی: مذاکرات ایران و آمریکا روز شنبه 
در سطح مقامات عالی آغاز خواهد شد

محمد فاضلی، جامعه شناس: 

20 سال سخت را در پیش داریم 

خبر مهم درباره پرداخت وام نهضت ملی مسکن

خبر 

کوتاه 

مهر/ بیش از یک ماه از استیضاح و برکناری وزیر اقتصاد می گذرد و همچنان این وزارتخانه 
بدون تعیین تکلیف در حال فعالیت است تا جایی که فقدان وزیر به وضوح در وضعیت 

کنونی اقتصاد قابل مشاهده است.
شوک در بازار اقتصادی به واسطه افزایش قیمت های افسار گسیخته ارز و طلا، یکی از 
پر تکرارترین اخباری است که این روزها بیش از همیشه به چشم می خورد و به گوش 
می رسد. به نظر می رسد اقتصاد کشور در هیچ بازه ای از تاریخ این حجم از رها شدگی و 

بلاتکلیفی را تجربه نکرده است.
افزایش قیمت های حاصل از تورم و افزایش نرخ ارز و طلا، اقتصاد را به سمتی هدایت کرده 
که آن را نسبت به رخدادهای اخیر کاملًا بی تفاوت کرده است. وقایع اخیر هم از دیگر سو 
بیانگر آن است که وزارتخانه بدون وزیر اقتصاد، نه تنها تأثیر و توان قابل دفاعی برای مهار 
شبیخون های اقتصادی در ماه های اخیر ندارد که دولت نیز اهتمامی برای معرفی هرچه 
سریع تر وزیر اقتصاد به خرج نمی دهد و امور اقتصادی یله و رها باقی ماندند و همزیستی 
مسالمت آمیزی میان مشکلات اقتصادی و مسئولان ذی ربط اقتصادی شکل گرفته است.

بیش از یک ماه از برکناری وزیر اقتصاد می گذرد و این در حالی است که برای چندمین 
سال پی در پی، انتخاب شعار سال حول محور دغدغه های اقتصادی می چرخد و سال 
جدید نیز با شعار »سرمایه گذاری برای تولید« از سوی رهبر انقلاب آغاز شده است. وزارت 
امور اقتصادی و دارایی به عنوان یکی از مهم ترین وزارتخانه های دولت همچنان با سرپرست 
اداره می شود و عزمی از سوی دولت برای تعیین تکلیف این وزارتخانه و معرفی وزیر برای 
آن به چشم نمی خورد با این توضیح که عبدالناصر همتی وزیر سابق درست به دلیل عدم 
مهار قیمت ها و وضعیت آشفته بازار در آن ایام استیضاح و در نهایت برکنار و مسئولیت های 

او به سید رحمت الله اکرمی به عنوان سرپرست این وزارتخانه واگذار شد.

علی رغم الزام سرعت بخشیدن به انتخاب و معرفی وزیر پیشنهادی به مجلس از سوی 
از  فراتر  این شخص دغدغه ای  انتخاب  رئیس محترم جمهور در  دولت، لازم است که 
دغدغه های متداول داشته باشد چرا که اقتصاد نگران کننده کشور، در لبه پرتگاهی قرار 
دارد که اگر سکاندار آن روحیه جهادی نداشته باشد و راهکار و برنامه مشخصی برای برون 

رفت از شرایط طراحی نکرده باشد، تبعات جبران ناپذیری به همراه خواهد داشت.
به نظر می رسد وزیر اقتصاد آینده باید شرایط اقتصادی کشور را به نحوی تسهیل کند که 
فضای کسب وکار تقویت شود و بخش خصوصی بتواند با خیال راحت به حوزه تولید ورود 
کند. اگر فردی که تصدی این وزارتخانه را بر عهده می گیرد، چنین برنامه ای داشته باشد، 
می تواند ضمن کاهش وابستگی کشور به ارز، ثبات اقتصادی را ایجاد کند و در نهایت، با 

اجرای سیاست های مناسب، به کاهش تورم و افزایش اشتغال کمک کند.
فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت با حضور در گفتگوی ویژه خبری ششم فروردین ماه در 
پاسخ به سوال مجری برنامه مبنی بر اینکه وزیر اقتصاد چه زمانی معرفی می شود؟ این 
گزینه هایی که در فضای مجازی مطرح می شوند را تأیید می کنید و آیا دولت به گزینه 
نهایی رسیده است؟ می گوید: به وقت خودش اعلام می شود کار فضای مجازی گمانه زنی 
است مگر انتظاری به جز این دارید؟ گزینه هایی مطرح است و واقعیت این است که آقای 
دکتر اکرمی به عنوان سرپرست خیلی کار خودشان را خوب دارند انجام می دهند و دولت 
ترجیح می دهد که بدون شتابزدگی، با حوصله و در مدت قانونی خودش این کار را با 

حوصله انجام دهد.
محصول آشفتگی اقتصادی موجود این است که در ماه و هفته های گذشته قیمت طلا 
و سکه و دلار افزایش بسیاری داشته و در برخی ایام با کاهش قیمت ناچیز در نوسان 

بوده است.

۴ بازار تحت تأثیر فقدان وزیر اقتصاد
نخستین بازاری که مورد ارزیابی قرار گرفت بازار طلا و سکه است؛ طبق آخرین آمار 
-دوشنبه ۱۸ فروردین- طلا بدون تغییر محسوس نسبت به روز گذشته هر گرم طلای ۱۸ 
عیار به قیمت 7 میلیون و 9۸۶ هزار تومان معامله می شود و قیمت سکه امامی 9۸ میلیون 

و ۶۵۵ هزار تومان معامله شد.
نرخ دلار بازار دومی است که مورد بررسی و ارزیابی قرار گرفته است. طبق این ارزیابی 
-دوشنبه ۱۸ فروردین- قیمت دلار با افزایش نزدیک به هزار تومانی در پله های پایانی کانال 
۱۰4 هزار تومانی بازگشایی شد و در ادامه با رشد پلکانی به کانال ۱۰۵ هزار تومانی ورود 
کرد. معامله گران افزایش انتظارات تورمی، بلاتکلیفی در شرایط سیاسی و افزایش قیمت 

تتر و درهم را دلیل صعود قیمت دلار می دانند.
بورس، بازار سومی است که به شدت تحت تأثیر قرار گرفته به گونه ای که هم در این 
آشفته بازار همچنان تیره و تار است. ۱۸ فروردین ماه در حالی شاخص کل بورس تهران 
کار خود را با افت 2۶9۶۱ واحدی به پایان برد و به تراز 2,74۶,۸۵9 رسید که این شاخص 
در هفتمین روز کاری سال جدید سومین کندل نزولی و منفی خود را تجربه می کند و تا 
کنون از بازگشت به مدار صعود بازمانده است. شاخص کل هم وزن بورس تهران نیز همسو 
با افت شاخص کل، با کاهش ۵474 واحدی مواجه شد و به تراز ۸۰4,9۱۵ واحدی رسید.

اقلام غذایی نیز به عنوان بازار دیگری که همواره تحت تأثیر نرخ دلار قرار می گیرد در این 
مدت نیز دستخوش نوسانات زیادی شده، به شکلی که بررسی ها بیانگر افزایش قیمت 
محسوس در اقلام مصرفی و کالاهای اساسی است. کمبود روغن، افزایش قیمت برنج، 
افزایش قیمت گوشت قرمز، افزایش قیمت حبوبات و افزایش قیمت برخی محصولاتی 
لبنی محصول این بازار آشفته است. رصد وضعیت موجود اقتصادی، بیش از هر چیزی لزوم 
سرعت بخشیدن به انتخاب و انتصاب وزیر اقتصاد را ایجاب می کند تا چاره ای عاجل برای 
نجات اقتصاد کشور به کار ببندد و شرایط بحرانی موجود را هر چه زودتر مدیریت کند؛ 

هرچند به لحاظ قانونی دولت فرصت زیادی برای معرفی وزیر داشته باشد.

تا وقتی که خودروهای داخلی، گرفتار این وضعیت فاجعه بار فعلی باشند و تا وقتی که 
سقف، ستون و شیشه این خودروها، خود عامل قتل سرنشینان باشد و در یک کلام، 
تولیدات خودروسازان داخلی ارابه های مرگ باشد، نمی توان جلوی مرگ سالیانه 2۰ هزار 
ایرانی را گرفت! نوروز ۱4۰4 هم با همه شیرینی ها و تلخی هایش سپری شد؛ هر چند 
که تلاش های پلیس و راه اندازی پویش نه به تصادف تا حد اندکی، آمار تلفات رانندگی 
را کاهش داد اما همچنان ارقام منتشر شده از کشته ها و مجروحان نوروز امسال، زنگ 

خطری برای جامعه و مسئولان است.
سردار سید تیمور حسینی رئیس پلیس راهور فراجا در جمع بندی عملکرد طرح نوروزی 
امسال اعلام کرد: در طول 2۱ روز اجرای این طرح، ۸۸۰ نفر از هم وطنان جان خود را از 
دست دادند و بیش از 2۰ هزار نفر مجروح شدند. در همین بازه زمانی، ۱۰۱۶۳4۳ مورد 
تصادف درون شهری و برون شهری به ثبت رسید که از این میان، 7۳۸ مورد منجر به فوت 

و ۱۵۸۳۳ فقره منجر به جرح شد.
رضوی،  خراسان  و  فارس  کرمان،  چون  استان هایی  که  آنجاست  نگران کننده  نکته 
صدرنشین تلفات جاده ای بودند؛ استانی مانند کرمان با 79 فوتی، نشان می دهد حتی 

واژگونی ساده یک وسیله نقلیه می تواند به فاجعه ای ملی بدل شود.
اما چرا باید همچنان و هر ساله شاهد مرگ و مصدومیت های گسترده در تصادفات 

جاده ای کشورمان باشیم؟!
پاسخ به این سؤال را باید در جایی فراتر از صرفاً عامل انسانی یا خطای رانندگی جستجو 
کرد؛ جایی که به گفته  صریح سردار احمدرضا رادان، فرمانده کل انتظامی کشور، به 

»خودروهای بی کیفیت« بازمی گردد.
خودروهایی که ارابه مرگ  هستند!

سردار رادان یکشنبه شب هفته جاری و در آخرین حضور خود در رسانه ملی در یک 
موضع گیری صریح گفت: بعضی از خودروهای ما ارابه مرگ هستند؛ وقتی خودرویی 
واژگون می شود، پنج تا ملق می زند و افراد داخل خودرو مصدوم می شوند اما خودروی 
دیگری واژگون می شود، فقط نیم ملق می زند و ۳ نفر کشته می شوند! این تفاوت فقط 
به دلیل ضعف ایمنی خودرو است. فرمانده کل نیروی انتظامی با اشاره به حادثه واژگونی 
اتوبوس در استان کرمان که ۱4 کشته برجا گذاشت، متذکر شد: سقف، بدنه و شیشه 
اتوبوس های ما خودشان عامل قتل هستند! این ها باید اصلاح شوند. نمی توانیم فقط به 
استانداردهای اروپا تکیه کنیم؛ وقتی کشور ما پیمایش جاده ای زیادی دارد، باید استاندارد 
مخصوص به خودش را داشته باشد. این اظهارات صریح فرمانده فراجا درباره عدم ایمنی 
حداقلی خودروهای تولید داخل در حالیست که طی این سال ها با وجود اعلام صدباره 
وضعیت وخیم ایمنی خودروهای تولیدی توسط خودروسازان داخلی، تا به امروز نه تنها 
شاهد ارتقای کیفیت و ایمنی این خودروها نبوده ایم بلکه متاسفانه در برخی از خودروهای 
پرتیراژ تولید داخل، شاهد کاهش محسوس ایمنی و کیفبت این خودروها نیز بوده ایم! به 
عنوان نمونه، اظهارات اخیر صریح سردار رادان در رسانه ملی و استفاده از واژه ارابه مرگ 
برای خودروهای ناایمن داخلی، صرفاً سکوت مسؤلان مربوطه در وزارت صنعت، سازمان 
ملی استاندارد و خودروسازان بزرگ کشور را در پی داشته است! سکوتی که شاید برای 
برخی عادی شده، اما برای خانواده هایی که عزیزان خود را به دلیل عدم ایمنی حداقلی 

این خودروها از دست داده اند، بسیار دردناک و رجرآور است.
عدم ایمنی خودروهای تولید داخل حلقه گمشده پویش نه به تصادف

پویش نه به تصادف با محور قرار دادن نقش عامل انسانی و رفتارهای رانندگی آغاز شد 
و خوشبختانه توانست بخشی از جامعه را نسبت به این فاجعه حساس کند اما همان طور 

که سردار رادان هم به آن اشاره کرده، »سهم تصادف« تنها بر دوش راننده نیست؛ بلکه 
خودرو و جاده نیز در این میان سهیم اند. ایمنی خودروها یکی از مهم ترین مؤلفه های 
نادیده گرفته  شده در کمپین های فرهنگی اخیر است؛ وقتی بدنه خودروهای تولید داخل 
با یک فشار حداقلی دست، کاملا به داخل فرو می رود، چنین بدنه ای چطور قرار است 
در تصادفات جاده ای، تاب یک واژگونی و برخوردهای سخت خودروهای دیگر را داشته 

باشد؟!
وقتی در جاده با یک برخورد ساده خودروی تولید داخل با یک خودروی دیگر حتی با 
سرعت های استاندارد کمتر از ۸۰ کیلومتر، بدنه هر دو خودرو تولید داخل کاملا مچاله 
می شود و سرنشینان این خودروها یا میان تکه های آهن، قطعه قطعه می شوند یا به 
بیرون از خودرو پرتاب می  شوند، چطور می توان در چنین شرایطی، دم از تاثیر آموزش 
فرهنگ رانندگی بزنیم و چطور می توانیم توقع زنده ماندن سرنشینان چنین خودروهایی 

ناایمنی را داشته باشیم؟!
سردار رادان خطاب به مردم می گوید: حیف است که برای نیم ساعت زودتر رسیدن، 

خاطره ای از فوت یک عزیز جلوی چشم تان باشه... اما خودروها هم باید مقاوم باشند
چرا هیچ کس پاسخگو نیست؟

اینکه عالی ترین مقام انتظامی کشور صریحاً خودروسازان را دلیل بخشی عمده ای از 
مرگ های جاده ای در تصادفات اعلام می کند، اتفاق کمی نیست اما جای این سؤال جدی 
از مسولان مربوطه در صنعت خودروسازی کشورمان وجود دارد که چرا هیچ مقام مسؤلی 
پاسخگوی این فاجعه ملی به دلیل عدم ایمنی حداقلی خودروهای تولید داخل نیست و 

این فاجعه هر ساله با شدت بیشتری در حال تکرار است؟!
خودروسازان داخلی سال هاست با توجیهاتی مانند صرفه اقتصادی، تحریم، بازار محدود 
و ... از ارتقای حداقلی ایمنی و کیفیت تولیداتشان سر باز زده اند اما واقعیت این است که 
هزینه این تولیدات فاجعه بار و به قول سرار رادان این ارابه های مرگ را مردم باید با تقدیم 

جان عزیزان خود، پرداخت کنند!

ایسکانیوز/ معاون اول رئیس جمهور گفت: رفع فیلتر به صورت گام به گام صورت 
می گیرد و گام اول برداشته شد و انشالله گام های بعدی هم برداشته خواهد شد. ما 

معتقدیم سیاست منع جواب نمی دهد.
 نشست صمیمانه  نخبگان و فعالان سیاسی استان خراسان رضوی با معاون اول رئیس 
جمهور در سالن اجتماعات استانداری خراسان رضوی برگزار شد و  نخبگان و فعالان 

سیاسی استان به بیان نظرات، انتقادات و پیشنهادات خود پرداختند.
محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور  در این نشست گفت: آنچه که در عمل 
دیده و به یقین رسیده ام، این است که نخبگان و فعالان سیاسی استان خراسان 
رضوی درک و تحلیل بالایی نسبت به مسائل ملی داشته و شجاعت کم نظیری را در 

ارائه نظراتشان دارند.
ارزشمندی در خصوص عملکرد دولت  این جلسه، نظرات  اینکه در  بیان  با  عارف 
چهاردهم مطرح شده که باید به همه آنها احترام بگذاریم گفت: در عین حال ما درباره 
اقداماتی که باید انجام می شده می توانیم بحث کنیم و به یک وفاق برسیم و ببینیم که 

آیا شرایط برای آن اقدام مهیا بوده است یا خیر.
وی در ادامه افزود: مصمم بودیم در خرداد ۱4۰4 حضور جدی داشته باشیم اما اتفاقات 
ناگوار شهادت آقای رییسی باعث شد برنامه ریزی ای که برای بیش از یکسال بعد 

طراحی شده بود ظرف 4۰ روز اجرا شود اما با این حال ما موفق شدیم.
عارف افزود: از همان اولین روزهای تشکیل دولت با آنکه مشکلات جدی  کشور داشت 
اما راهبردمان این بود که هیچ وزیری نباید نفی گذشته کند تا این سنت غلط که در 
گذشته حاکم بود را کنار بگذاریم و این در حالی بود که با مشکل پرداخت پول خرید 

گندم به کشاورزان، مشکلات پرستاران و... روبرو بودیم.
عارف در پاسخ به نقدهایی که درخصوص رویکرد وفاق می شود گفت: راهبرد درست 
آقای پزشکیان وفاق ملی بود البته مشخص است که اگر وفاق یک طرفه باشد در نهایت 
به بن بست می خورد اما ما در مجموع احساس می کنیم که این رویکرد جایگاه خودش 

را پیدا می کند همکاری هایی که با خارج از دولت داریم قابل تقدیر است.

وی در ادامه گفت: رهبر معظم انقلاب شرایط کشور را با دهه ۶۰ تشبیه کرده بودند 
البته ما برای دولت، شرایطی بدتر از دهه ۶۰ را پیش بینی کرده بودیم اما با آنکه 
آمادگی داریم برای شرایط بدتر از آن دهه هم آماده شویم اما تلاشمان بر این بود که 

ذهنیت جنگ را از ذهن مردم بیرون کنیم.
عارف افزود: ما سعی کردیم تصمیمی نگیریم که به ضرر جامعه باشد دو مرحله کالا 

برگ که در ماه های گذشته ارائه شد در این راستا بود.
عارف در ادامه به بیان اقدامات دولت چهاردهم گفت: در شرایطی هستیم که برنامه 
سالانه جدی  در چارچوب برنامه هفتم پیشرفت با اولویت دادن به شعار سال که بحث 

سرمایه گذاری و تولید است داریم.
عارف در ادامه سخنان خود گفت: مقام معظم رهبری در اولین جلسه ای که خدمتشان 
بودیم تربیت صد مدیر جوان را تکلیف کردند که سازمان اداری و استخدامی طرح 
بزرگ تربیت هزار نیرو را در دستور کار دارد و به شیوه های دیگری هم کادرسازی انجام 
می شود و از جمله اینکه به وزارت کشور توصیه کرده ایم که در انتخاب بخشداران و 

فرمانداران شهرهای کوچک از نیروهای جوان استفاده کنند.
وی تغییر فضای امنیتی دانشگاه ها، موضوع بازگشت دانشجویان و اساتیدی که در 
گذشته با محدودیت هایی رو به رو بودند به دانشگاه، تغییر سیاست های گذشته در 
گزینش ها که تنها در یک مورد 7 هزار نفر به آموزش و پرورش برگشتند و اصلاحات 
صورت گرفته در گزینش های هیات علمی را از دیگر موفقیت های دولت چهاردهم 

دانست.
معاون اول رئیس جمهور با یادآوری فضای امنیتی حاکم بر دانشگاه ها در گذشته، گفت: 
فضای حاکم بر دانشگاه ها در دوره گذشته به شدت امنیتی بود و دخالت های افرادی 
که هیچ ارتباطی با دانشگاه نداشتند به اوج رسیده بود ولی در دولت چهاردهم حفظ 

حرمت استاد و دانشجو بسیار حائز اهمیت است.
عارف در مورد رفع فیلتر نیز گفت: رفع فیلتر به صورت گام به گام صورت می گیرد 
و گام اول برداشته شد و انشالله گام های بعدی هم برداشته خواهد شد. ما معتقدیم 

سیاست منع جواب نمی دهد.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به تلاش های صورت گرفته برای حضور زنان 
در کابینه و مدیریت های میانی گفت: در حال حاضر 4 نفر از خانم ها عضو کابینه 
هستند و خانم های زیادی در رده های میانی به بالا به کارگیری شده اند که این روند 

ادامه پیدا می کند.
وی در ادامه گفت: ظرفیت های خوبی در استان هست و از شما می خواهم این ظرفیتی 

را که در استان است را تا آ خر دولت حفظ کنید و البته تعامل مان باید بیشتر باشد.

توضیحات عارف درباره رفع فیلتر

وزیری که نیست؛ اقتصادی که رهاست

کسی جلودار عرضه "ارابه های مرگ داخلی" نیست!
شرق/ یک جامعه شناس گفت: چین و کره جنوبی بدون تحریم در کوتاه مدت 
به توسعه رسیدند. حتی اگر از امروز هم همه عزم ها جذب شود با همان مدل 

هماهنگی ما کم کم ۲۰ سال سخت را در پیش داریم. 
محمد فاضلی در مورد مذاکرات و تحریم ها گفت: چین و کره جنوبی بدون تحریم 
در کوتاه مدت به توسعه رسیدند. حتی اگر از امروز هم همه عزم ها جذب شود با 

همان مدل هماهنگی ما کم کم ۲۰ سال سخت را در پیش داریم.
محمد فاضلی، جامعه شناس در گفتگویی که با لوگوی خانه اقتصاد منتشر شده، 
در مورد نتیجه رای دادن به پزشکیان، مذاکره غیر مستقیم با آمریکا و مشکلات 
جامعه گفت: شما با شرکت کردن در انتخابات ۱۴۰۳ هیچ چیزی را از دست 
ندادید. این یک توهم محض است که اگر فردی فکر کند با رای دادن به آقای 
پزشکیان چیزی را از دست داده است. شما به فردی رای داده اید که ایده اش 
مذاکره و بازگشت به جهان بود و وای به حال یک فردی که از اساس ایده اش 
تقابل با جهان است. چین و کره جنوبی بدون تحریم در کوتاه مدت به توسعه 

رسیدند.
او ادامه داد: شما فکر می کنید مشکلات مملکت باید در سریع ترین زمان ممکن 
بر طرف شود. مسائل ما برمی گردد به مسائل عمیق تر ولی بنده یک همچین ایده 
ای ندارم که شما در کوتاه ترین زمان ممکن حکومت فرمانش را به هرجهتی که 
مطلوب است بچرخاند و در کوتاه ترین زمان ممکن از در دوستی وارد شود. درحال 

حاضر مسئله ما با جهان پنجاه-پنجاه است.
فاضلی تاکید کرد: حتی اگر از امروز هم همه عزم ها جذب شود با همان مدل 

هماهنگی ما کم کم ۲۰ سال سخت را در پیش داریم.

رویداد24/ سید عباس عراقچی، وزیر امور خارجه ایران گفت: گفت وگوی غیر 
مستقیم ایران و آمریکا روز شنبه )2۳ فروردین( در عمان آغاز می شود.

ایران و  ایکس نوشت:  ایران، در شبکه  امور خارجه  سید عباس عراقچی، وزیر 
ایالات متحده، روز شنبه در عمان برای گفت و گو های غیرمستقیم در سطح مقامات 
عالی ملاقات خواهند کرد. این یک فرصت و نیز یک آزمون است. توپ در زمین 

آمریکاست.
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا شامگاه دوشنبه در کاخ سفید مدعی شد: 
درحال گفت وگوی مستقیم با ایران هستیم. شنبه دیدار مهمی خواهیم داشت و 

همگی می دانیم که رسیدن به توافقی تازه، بهتر خواهد بود.
رئیس جمهور آمریکا، در پاسخ به سوالی درباره ادعای خود درباره »مذاکرات 
مستقیم با ایران« و سطوح این مذاکرات، ادعا کرد: »سطح این مذاکرات بسیار بالا 
است. روز شنبه دیدار مهمی خواهیم داشت و این مذاکرات مستقیم است. شاید به 
توافق برسیم. این توافق برای ایران بسیار خوب خواهد بود. دیدار روز شنبه احتمالا 

در بالاترین سطوح ممکن خواهد بود.«

مهر/ بانک مسکن اعلام کرد: از ابتدای طرح نهضت ملی مسکن تا پایان سال ۱4۰۳، 
قرارداد ۳۸۰ هزار و 7۰ واحد نهضت ملی در بانک مسکن با اعتباری بالغ  بر ۱7۶ هزار 

و 9۰9 میلیارد تومان به امضا رسید.
بانک مسکن اعلام کرد: از ابتدای طرح نهضت ملی مسکن تا 2۸ اسفندماه ۱4۰۳، 
مجموعاً 47۵ هزار و ۳۳۰ واحد مسکونی در قالب ۸۶ هزار و ۱92 پروژه از سوی 
اداره کل راه و شهرسازی، بنیاد مسکن، شرکت عمران شهر های جدید، ستاد اجرایی 
فرمان امام )ره(، سازمان همیاری شهرداری ها، صندوق مسکن، قرارگاه امام حسن )ع(، 
سازمان صداوسیما، اتاق تعاون ایران، وزارت آموزش وپرورش، وزارت جهاد کشاورزی 
و خودمالکان شهری و روستایی به بانک مسکن معرفی شده است که 2۸ درصد از 
این واحد ها خود مالک هستند.  بانک مسکن تا تاریخ ذکر شده، نسبت به پرداخت 
۱24 هزار و 97۱ میلیارد تومان سهم الشراکه برای ساخت ۳7۳ هزار و 4۱۶ نهضت 
ملی مسکن اقدام کرده است. این بانک که با پرداخت به موقع سهم الشرکه ها متناسب 
با پیشرفت فیزیکی پروژه ها، بیش از ۶۵ درصد از تعهدات خود را محقق کرده است؛ 
در عمل به منویاّت مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( و تحقق شعار سال ۱4۰4، 
برای تولید هر چه بیشتر مسکن کشور سرمایه گذاری خواهد کرد. بر این اساس تا 2۸ 
اسفندماه ۱4۰۳، تعداد 94 هزار و ۵9۰ واحد مسکونی نهضت ملی در بانک مسکن 
به بهره برداری و فروش اقساطی رسیده است. این بانک با ارائه عملکرد درخشان و 
مسئولانه خود در پیشبرد طرح نهضت ملی مسکن، ضمن پرداخت بیشترین میزان 
تسهیلات شبکه بانکی در این بخش، همچنان برای ایفای مسئولیت اجتماعی خانه دار 

شدن آحاد مردم مصمم است.


